

# နှစ်နိုင်ငံအကြား အခွန်နှစ်ထပ်ပေးဆောင်မှုရှောင်ရှားရေးသဘောတူစာချုပ် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲနိုင်ရေးနှင့် စင်ကာပူလေကြောင်းလိုင်း စမ်းသပ်ပြေးဆွဲရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား စင်ကာပူနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းက အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးအပ်စဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

စင်ကာပူ နိုဝင်ဘာ ၃၀

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် တရားဝင်ခရီးစဉ် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် ဖွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရှန်ဂိုလီလာဟိုတယ်၌ စင်ကာပူနိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*

မော်ကွန်းတင်သွင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းများ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ စဉ်းစား

စာမျက်နှာ - ၂



ဒေါ်လာဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေခြင်းအပေါ် ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်း

စာမျက်နှာ - ၇

အစိုးရ၏ကျန်းမာရေးစီမံချက်ကို ထောင်နှင့်ချီသော သီရိလင်္ကာဆရာဝန်များ သပိတ်မှောက်

စာမျက်နှာ - ၁၂



နှယ်ငြိမ်းဒေသတွက် စဉ်ထည်ပစ္စည်းများ အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းအဖြစ် သုံးစွဲမှုများပြားလာ

စာမျက်နှာ - ၁၈



# သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

\* ရှေ့ဖူးမှ

တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဗီဗီယန် ဘာလာကရစ်ရှ်နန်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ လင်မ်ဟန်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ ထိပ်တန်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး နှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမူဝါဒများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မေးမြန်းချက်များအား ပြန်လည်ဖြေကြား သည်။

ဂုဏ်ပြုကြိုဆို

ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ လီရှန်လွန်းက စင်ကာပူနိုင်ငံ Istana သမ္မတအိမ်တော်၌ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားဖြင့် ကြိုဆိုသည်။

ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့စစ်ဆေး

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူ၍ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့အား စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်း ၌ လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ လီရှန်လွန်းနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် စင်ကာပူနှင့်မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား စင်ကာပူ-မြန်မာ အသက်မွေးပညာသင်ကျောင်းဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချုပ်လွှာအား သုံးနှစ် သက်တမ်း တိုးမြှင့်သွားရေး၊ နှစ်နိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင် ရေးအတွက် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်သွားရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ၁၉၉၉ ခုနှစ်က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် အခွန်နှစ်ထပ်ပေးဆောင်မှု ရှောင်ရှားရေး သဘောတူစာချုပ်အား ပြင်ဆင်ရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လွန်းတို့ စင်ကာပူနိုင်ငံ Istana သမ္မတအိမ်တော်၌ တွေ့ဆုံစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

ညှိနှိုင်းမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် စင်ကာပူလေကြောင်းလိုင်းအား ပျံသန်းမှုရာသီတစ်ခုအတွက် ခြောက်လခန့် စမ်းသပ်ပြေးဆွဲရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စင်ကာပူနိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား ရှန်ဂိုဇီလာဟိုတယ်၌ တွေ့ဆုံစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား တာဝန်ရှိသူ များက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ စင်ကာပူသို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် စင်ကာပူ နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီရှန်လွန်း၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ စင်ကာပူသမ္မတ နိုင်ငံသို့ တရားဝင်ခရီးစဉ်အဖြစ် ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားသည်။

အတူလိုက်ပါ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ လိုက်ပါသွား ကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ ချန်ဂီအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ လေဆိပ်၌ စင်ကာပူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဗီဗီယန် ဘာလာကရစ်ရှ်နန်၊ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဌေးအောင်နှင့် သံရုံး၊ စစ်သံရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား စင်ကာပူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဗီဗီယန် ဘာလာကရစ်ရှ်နန် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော်များအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ စာအောင်ဆုထာဝရငွေပဒေသာပင် အလှူငွေများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများမှ မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်ကျောင်းတိုက်ရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် စာအောင်ဆုထာဝရငွေပဒေသာပင် အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။

လှူဒါန်းပွဲသို့ မစိုးရိမ်တိုက် သဒ္ဓမ္မနယူပဒေသ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် နိုင်တော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မတာရဋ္ဌ ဂုရု ဘဒ္ဒန္တ ပဒုမာဘိဝံသနှင့် မစိုးရိမ်တိုက်သစ် မဟာနာယက၊ နိုင်တော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ကေသရာဘိဝံသ အမှုပြုသော သံဃာတော်များ တက်ရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များတက်ရောက်ကြသည်။

လှူဒါန်းပွဲတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ငါးပါးသီလံယူဆောက်တည်ကြပြီး သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များက ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီးတို့က လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့် စာအောင်ဆုထာဝရငွေပဒေသာပင် အလှူငွေများအား လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကာ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ (ယာပုံ)

ယနေ့ကျင်းပသည့် လှူဒါန်းပွဲ၌ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော် အိတ် ၈၀၊ ဆီပိဿာ ၂၀၀၊ ဆား၊ အာလူး၊ ကြက်သွန်များ၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေကပ်သိန်း ၁၀၀ တို့အား လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ဖာပွန်မြို့တွင် မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်း

ဖာပွန် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်ခရိုင် ဖာပွန်မြို့နယ် တံခွန်တိုင်ကျေးရွာတွင် လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ တစ်ကေအထွက်နှုန်းသိရှိနိုင်ရန်အတွက် မိုးစပါးပုလဲသွယ်စံပြကွက် ရိတ်သိမ်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က တံခွန်တိုင်ကျေးရွာတောင်သူ ဦးဘသန်း ကွင်းအမှတ်(၄) ဦးပိုင်အမှတ်(၂၇)ရှိ ၂ ဒဿမ ၀၁ ဧက ပုလဲသွယ်စိုက်ခင်းအား ရိတ်သိမ်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါရိတ်သိမ်းပွဲတွင် စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှဦးစီး၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာဒေသခံတောင်သူများစုပေါင်းကာ စံကွက်အရွယ်အစား ခြောက်ပေပတ်လည်အား ရိတ်သိမ်းခြေလျှော့ရာ စပါးအစို တစ်ကေပျမ်းမျှ တင်း ၁၃၀ ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (နေမျိုးလွင်)

ကျောက်လုံးကြီးကျေးရွာ၌ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲကျင်းပ

ပလောက် နိုဝင်ဘာ ၃၀

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်နံနက်ပိုင်းက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် ပလောက်မြို့ ကျောက်လုံးကြီးကြေးတိုင်ပြင်ကွင်း ဦးပိုင်အမှတ်(၁၁၈) တောင်သူ ဦးဘအုန်း ပိုင်ဆိုင်သော လယ်မြေ ၁၀ ဧကအနက် ဧရိယာ သူည ၃၁၀ ၀၀ ဧကကို မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းရာ ၇၀ ဒဿမ ၀၅ တင်းထွက်ရှိပြီး ဒုတိယ (၆x၆) ပေ ပတ်လည် ဧရိယာ သူည ၃၁၀ ၀၀ ဧကအား ထပ်မံမိုးစပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်း ရာ ထွက်နှုန်းမှာ (ခြောက်သွေ့တင်း) ၇၆ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူများ လက်ရှိစိုက်ပျိုးနေသောနည်းစနစ်ဖြင့် စပါးသီးနှံ အမှန်အထွက်နှုန်းကိုရရှိစေရန် မြို့နယ်အတွင်းရှိတောင်သူများ၏ လက်ရှိအထွက်နှုန်းကိုမူတည်၍ မျိုးကွဲအလိုက် အထွက်နှုန်းရရှိနိုင်မှု ခန့်မှန်းတွက်ချက်ရန်နှင့် ဒေသဝန်းစာပုလဲမှ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပလောက်မြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးမင်းမင်းထွန်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ စံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲသို့ ပလောက်မြို့ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်းလတ်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပလောက်မြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူးနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ်/ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ Radio Fan Club အဖွဲ့ဝင်များ မုဒုံမြို့၌ တွေ့ဆုံမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ (Radio Fan Club) အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့ မုဒုံရွှေဟင်္သာအခန်းမ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ဩဘာလုပ်ငန်းစု၏ အဓိကပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ကျင်းပမည့် အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာ့အသံ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းတင်ပီဒီယိုပြသခြင်း၊ ထင်ရှားကျော်ကြားသည့် မြန်မာ့အသံအစီအစဉ်တင်ဆက်သူများက မိတ်ဆက်ခြင်းနှင့် တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေခြင်း၊ အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခြင်းတို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်ရာ မုဒုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင်များအပါအဝင် အခြားနီးစပ်ရာဒေသများမှ မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင်များလည်း အခမ်းအနားသို့ အခမဲ့တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်လိုသူ မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ဖုန်း-၀၆၇-၇၉၂၇၂ သို့ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းကြရမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အသံချစ်သူအဖွဲ့သို့ ဝင်ရောက်လိုသည့် သောတရှင်များအနေဖြင့်လည်း အဆိုပါဖုန်းနံပါတ်သို့ဆက်သွယ်၍ အဖွဲ့ဝင်သစ်အဖြစ် ဝင်ရောက်နိုင်ကြကာ အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန်အတွက်ပါ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်သည်။ အခမ်းအနားတွင် Co-Sponsor အဖြစ် ပါဝင်ကူညီပံ့ပိုးလိုသည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ဖုန်း-၀၆၇-၇၉၂၇၄ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်သည်။

အလားတူ မြန်မာ့အသံချစ်သူများအဖွဲ့ (Radio Fan Club) အဖွဲ့ဝင်များတွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ (မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)

မောင်တောခရိုင်တွင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ထွန်း

မောင်တော နိုဝင်ဘာ ၃၀

မောင်တောခရိုင်တွင် ကျွဲ၊ နွား၊ ဆိတ်မှ စ၍ ဝက်၊ ကြက်နှင့်ဘဲများ မွေးမြူလျက်ရှိရာ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူခြင်းဖြင့်သာ ဖြစ်ထွန်းနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း မောင်တောခရိုင် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာရွှေစိုးအောင်က ပြောကြားသည်။

မောင်တောခရိုင်တွင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ခြံအကြီးများမရှိဘဲ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးသာ အဓိကဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျွဲကောင်ရေ ၄၈၀၀၀ ကျော်၊ နွားကောင်ရေ ၂၄၄၀၀၀ ကျော်၊ ဆိတ်ကောင်ရေ ၁၈၃၀၀၀ ကျော်၊ ဝက်ကောင်ရေ ၂၅၀၀၀ ကျော်၊ ကြက်ကောင်ရေ ၁၁၄၀၀၀ ကျော်နှင့် ဘဲကောင်ရေ ၇၀၀၀၀ ကျော်ရှိနိုင်ကြောင်း ဒေါက်တာရွှေစိုးအောင်က ပြောကြားသည်။

ရွှေဗဟိုလ်ကျေးရွာမှ ဦးအောင်ထွန်းလှက “ကျွန်တော့်မှာ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်အနေနဲ့ မွေးမြူထားတဲ့ နွားခြောက်ကောင်ရှိပါတယ်” ဟု လည်းကောင်း၊ ဦးထွေးခိုင်က “ကျွန်တော့်



မှာတော့ နွားနှစ်ကောင်ရှိပါတယ်။ ဒီလိုပဲ တခြားအိမ်တွေမှာလည်း အနည်းဆုံး နှစ်ကောင်စီ၊ သုံးကောင်စီ မွေးမြူထားကြပြီး စုပေါင်းကျောင်းကြပါတယ်”ဟု လည်းကောင်း ပြောသည်။ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မောင်တောခရိုင်တွင်

တိုက်နယ်လုံးလေးခုခွဲကာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်ရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသများတွင် ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွားအောင် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်များ ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်

အောင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လိုအပ်ပါက နည်းပညာပိုင်းနှင့် ကုသရေးအပိုင်းများတွင်လည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ (အောင်စိုး)

လွှတ်တော်ရေးရာ

အစိုးရအဖွဲ့က သတ်မှတ်သည့်နှုန်းထားဖြင့် ပြင်ဆင်ဆည်းလျော်ကြေးပေးကာ ထိရောက်အကျိုးရှိစွာ စီမံခန့်ခွဲအသုံးချရန် လိုအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် တတိယပုံမှန် အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးစတီဖန်အစား အဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်စိုးလင်းအား တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် တာဝန် ပေးအပ်ခြင်းနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးစတီဖန်အား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းတို့ကို လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်းဆုံးဖြတ်သည်။

ထို့ပြင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ နောက်ထပ်ဘဏ္ဍာငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက် အစီရင်ခံစာများကို ဥပဒေ ကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်း ကော်မတီတို့မှ ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်း၏ မူနှင့်အခြေခံသဘောများ ရငွေ၊ သုံးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့်ကိစ္စများလွယ် လွယ်လျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း လွှတ်တော် က ကြေညာသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားမြေအသုံးချမှုဝါဒ (National Land Use Policy) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့်အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သုံးသပ်အကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာကို ကော်မရှင်ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဒေါက်တာသန်းဝင်းက လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်း ရာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာ သည်။

အဆိုပါ အစီရင်ခံစာ၌ မြေအားလုံး၏ ပင်ရင်းပိုင်ရှင် ဖြစ်သော နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် လိုအပ်လျှင် မြေကိုသိမ်းဆည်းပြီး စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ကိုလည်း မူဝါဒတွင်ထည့်သွင်းရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ လယ်မြေအား အခြားနည်း အသုံးပြုခွင့် ပြောင်းလဲရယူခြင်း၊ မြေကို လက်ဝါးကြီးအုပ်ရယူထားခြင်း တို့ကြောင့် မြေဈေးနှုန်းများ အဆမတန်မြင့်တက်ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ အခက်အခဲ ကြုံတွေ့ နေရသဖြင့် ပြည်ထောင်စု သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က သတ်မှတ်သည့်နှုန်းထားဖြင့် မြေသိမ်းဆည်းလျော်ကြေးပေးကာ ထိရောက်အကျိုးရှိစွာ စီမံခန့်ခွဲအသုံးချရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

အမျိုးသားမြေအသုံးချမှု မူဝါဒတွင် နိုင်ငံတော်၏ မြေအားလုံးလွှဲပြောင်းခြင်းအကျိုးဝင်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့၍ လက်တွေ့ကျသော လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရေးဆွဲချမှတ်နိုင်မှု သာ ၎င်းမူဝါဒကို အခြေခံပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် အမျိုးသားမြေဥပဒေကို ရေးဆွဲ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာ နှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးကိုကိုနိုင်အစား အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်ခင်အား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)အဖြစ် ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးအပ်ခြင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးကိုကိုနိုင်အား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးအပ် ခြင်းနှင့် ကော်မရှင်၏ တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ပြင်ဆင် သတ်မှတ်ခြင်းတို့ကို လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ဆုံးဖြတ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သော ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးဦးကျော်စိုးလင်းနှင့် ဆောင်ရွက် ရန် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှု ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး ရန်ပုံငွေမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀ ဒသမ ၃ သန်း ချေးငွေရယူရန်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် အချိန်ကာလ၊ ဆိုင်းငံ့ကာလအတွင်း ပေးချေရမည့် အတိုးနှင့်ဝန်ဆောင်ခစရိတ်၊ ပြန်ဆပ်ကာလ ရမည့် ငွေနှင့်အတိုး၊ ရေလွှမ်းမိုးမှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု များ ခန့်မှန်းခြေစာရင်း၊ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ရရှိမည့် အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင် မောင်ဝင်းက ယခုချေးငွေသည် သက်သာသောချေးငွေ



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ကျင်းပစဉ်။

ဖြစ်ပြီး ဆိုင်းငံ့ကာလ ၁၅ နှစ် အပါအဝင် စုစုပေါင်း သက်တမ်း ၄၀ ဖွံ့ဖြိုးမှုချေးငွေဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု အကူအညီအဖြစ် ပေးအပ်သော ချေးငွေဖြစ်သည့်အညီ ချေးငွေပေးအပ်သော အဖွဲ့အစည်းက ချေးငွေရယူရမည့် နိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအလားအလာ၊ ချေးငွေသုံးစွဲနိုင်သည့် အရည်အချင်း၊ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင် စွမ်း၊ စီမံကိန်း၏ ဒေသနှင့်ပြည်သူလူထုအပေါ် အကျိုးပြုမှု စသည်တို့ကို အဘက်ဘက်မှလေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပေးအပ် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် စီမံကိန်းချေးငွေများ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင် ရေးအတွက် တူးမြောင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှ ရရှိလာသည့် ရငွေများကို နိုင်ငံတော်သို့ ပေးသွင်းပြီး ချေးငွေအပေါ် အချိန်မီ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ရန် ဘတ်ဂျက်လျာထား ဆောင်ရွက်ရမည်ဟုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ လွှတ်တော်က ယင်းချေးငွေ ချေးယူနိုင်ရန် အတည်ပြု ကြောင်း ဆုံးဖြတ်သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှပေးပို့သော စီမံ ကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဂျပန်နိုင်ငံ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီမှ ဂျပန်ယန်း ၉၃၉၇၀ သန်း ချေးယူရန် ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များက လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ဂျပန်အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၏ ချေးငွေ ဂျပန်ယန်း ၁၅၁၃၅ သန်းကို လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လယ်ယာကဏ္ဍနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အလုပ် အကိုင်ရရှိရေး၊ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေး၊ ကျေးလက်ဒေသနှင့် မြို့ပြဒေသ အချိုးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ခေတ်မီဘက် လုပ်ငန်းဖြင့် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးတည်ငြိမ်မှုနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုတို့အား အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း၊ (JICA)မှ ချေးငွေအား စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာနမှတစ်ဆင့် မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သို့ ထုတ် ချေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့်ကာလမှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ၂၀၂၀ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအထိ ဖြစ်ကြောင်း။

စီမံကိန်းပထမနှစ်ဖြစ်သော ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်တွင် နေပြည်တော် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အနောက်ခြမ်း တို့တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ စီမံကိန်း ဒုတိယနှစ်ဖြစ်သော ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းတို့တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

အဆိုပါစီမံကိန်းတွင် လယ်ယာလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် သော တောင်သူလယ်သမား တစ်ဦးချင်းနှင့် လယ်ယာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သော စီးပွားရေးလုပ် ငန်းများသို့ ချေးငွေထုတ်ချေးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ကိုယ်စား စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုက ဂျပန်နိုင်ငံ ချေးငွေဖြင့် လမ်း၊ တံတားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ

ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်း (အဆင့်-၂)အား ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေ ဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း တောင်ငူ-လိပ်သို-ယာဒို- လွိုင်ကော်-ဟိုပုံးလမ်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မန္တလေး-တကောင်း-ပန်းမော်-မြစ်ကြီးနားလမ်း၊ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း တောင်ငူ-လိပ်သို-ယာဒို-လွိုင်ကော်- ဟိုပုံးလမ်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဝန်းကျင်-အိုက္ကား လမ်း၊ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငသိုင်းချောင်း- ဝှလမ်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း တောင်ငူ-လိပ်သို-ယာဒို- လွိုင်ကော်-ဟိုပုံးလမ်းနှင့် ဟန်မြင့်မိုရ်-မြို့ကြီး-ရွာင- အောင်ပန်းလမ်းတို့ကို လမ်းချမ်းခြင်း၊ ကတ္တရာခင်းခြင်း၊ RC တံတားတည်ဆောက်ခြင်း၊ မြေထိန်းနံရံ၊ ကျောက်စီနံရံ၊ ရေမြောင်းတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံ ကိန်း (အဆင့်-၂) အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍများအပါအဝင် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းနိုင်က လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ JICA ODA ထံမှ မမျှော်မှန်းနိုင်သော စရိတ်မပါချေးငွေ ဂျပန်ယန်း ၆၆၅၀ သန်း ရယူ၍ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယား ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်များနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးတို့တွင် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားမရရှိသေးသော ကျေးရွာများ ဓာတ်အားရရှိစေ ရန် ဆောင်ရွက်လိုကြောင်း။

ပထမစီမံကိန်းမှ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မှ တိုင်းဒေသကြီး(၆)ခုနှင့် ပြည်နယ်(၆) ခုတို့တွင် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးမြှင့်ပေးရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စုစုပေါင်းအိမ်ထောင်စု ၂၂၇၃၀၀ ကျော်ကို နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးချဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ဒုတိယစီမံကိန်းဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဌာနမှ အဆိုပြုခဲ့သည့် (Power Distribution System Improvement Project in Major Cities) စီမံကိန်းတွင် စုစုပေါင်း မြို့ကြီး (၁၇) မြို့တွင် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၁၆၀၈၀၀ ကျော်ကို ဓာတ်အား စနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးချဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီးဦးကျော်မျိုးက ယခု ဂျပန်နိုင်ငံချေးငွေဖြင့် ရန်ကုန်- မန္တလေးမီးရထားလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း စီမံကိန်းအဆင့် ၁ အပိုင်း ၂ လုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး မီးရထားလမ်း အဆင့်မြှင့်တင် နိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဂျပန်နိုင်ငံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူး ပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီမှလည်း စီမံကိန်းရေးဆွဲ

ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ချေးငွေမှာ ဆိုင်းငံ့ကာလနှင့် ပြန်ဆပ် ကာလမှာ နှစ်(၄၀)ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းချေးငွေဖြင့် မီးရထားလမ်း၌ မြေကြီးလုပ်ငန်း၊ သံလမ်းလဲလှယ်ခြင်း၊ တံတားလဲလှယ်ခြင်းနှင့် အသစ်တည်ဆောက်ခြင်း၊ အချို့ နေရာများ၌ ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း၊ ခေတ်မီအချက်ပြက်ရိယာ တပ်ဆင်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်း စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ခရီးသည်များ ကုန်စည်စီး ဆင်းမှုမြန်ဆန်လာစေခြင်း၊ မြန်မာ့မီးရထား ဝင်ငွေတိုးတက် လာခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အလားတူ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရေပိုမိုရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ချေးငွေရရှိသုံးစွဲရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆွေးနွေးနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သော ဘင်းမိမိစာတင်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဓာတ်အားကွန်ရက် အချင်းချင်း ချိတ်ဆက်ကုန်သွယ်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှု စာချွန်လွှာကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၄)မှ ဦးဇော်လှယ် ထန်းက ဘင်းမိမိစာတင်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအကြား ဓာတ်အား ချိတ်ဆက်ကုန်သွယ်နိုင်ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းဖြင့် ပိုလျှံလာသည့် ဓာတ်အားများ အား အိမ်နီးနားချင်းနိုင်ငံများသို့ ဖြန့်ဖြူးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဓာတ်အားပိုမိုထွက်ရှိလာနိုင်ရန်အတွက် မတီပူရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်းကိုလည်း အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

ရေဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်နိုင်ဦးက တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောင်ဘက်အကျဆုံးအပိုင်း တွင် တည်ရှိပြီး ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းဒေသတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခမာ ဈေးကြီးပေး၍ သုံးစွဲနေရကြောင်း၊ ထို့ပြင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် မဟာဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဝေးကွာနေဆဲဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုပါစာချွန်လွှာအား လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းဖြင့် ဘင်းမိ မိစာတင်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကုန်သွယ်ရာတွင် ဓာတ်အားခမာဘောင် ပေါ်ထွန်းစေ ခြင်းနှင့် နိုင်ငံမြတ်ကျော် စွမ်းအင်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ခြင်း အစီအစဉ်ရှိကြောင်း သိရသည့်အတွက် မိမိဒေသနှင့် ကိုက်ညီသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါကြောင်း ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသည်။

အလားတူ ပန်းတောင်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်နှင်းသစ် နှင့် ဝါးခယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဇော်သိန်းတို့က ဆွေးနွေးကြရာ ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်က ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ရန် သဘောတူကြောင်း ဆုံးဖြတ်သည်။

ဆက်လက်၍ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေကြေး မူဝါဒ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင် ခံစာနှင့် ငွေရေးကြေးရေးစနစ် တည်ငြိမ်ရေးဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်က ယခုကဲ့သို့ စိန်ခေါ်မှုများဖြင့် ကြုံတွေ့ နေရသည့် အစိုးရသစ်တာဝန်ယူသည့် ပထမနှစ်တွင် ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် နိုင်ငံ၏ငွေရေးကြေးရေး၊ ဈေးကွက် တည်ငြိမ်ရေး၊ ငွေရေးကြေးရေး အားကောင်းခိုင်မာ စေရေးနှင့် မိမိတို့၏ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအတိုင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ အစီရင်ခံစာ တင်ပြနိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အနေဖြင့်လည်း တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုအပြည့်ဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများ အကျိုး စီးပွားအတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်နှင့်အတူ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေး သည်။

ထို့အတူ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၅)မှ ဦးရဲထွဋ်၊ ဒဂုံ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၄)မှ ဦးသန်းစိုး (ခ)သန်းစိုး(ဘောဂဗေဒ)နှင့် သရက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကဲမြင့်တို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

မျိုးမြင့် (သတင်းစဉ်)

# စာဆိုတော်၏ကျိဉ်းစီးသော နိုင်ငံရေးအမြင်များ

## အောင်ချိန်ဘွား

ဆရာကြီးဇော်ဂျီသည် သုတရသမြောက်လှသော ကဗျာအစ ၀၅၅၅ တို့၊ ရှည်၊ အလယ် ဆောင်းပါး၊ ပြဇာတ်အဆုံး သီကုံးရေးဖွဲ့ခဲ့သည်မှာ များပြားလှတီသည်။

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ စာပေခေတ်ဆန်းချိန်တွင် ကဗျာရေးခဲ့ရာ ပုဒ်ရေ ၁၀၀ ခန့်ရှိသည်။ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်နိုင်ငံရေးစိတ်ဓာတ် မွေးပေးသော ကဗျာများစွာပါရှိသည်ကို ယခုအလေးပေးဖော်ပြရန်ဖြစ်သည်။

ဤသို့မဖော်ပြမီ ဆရာကြီးသည် စာဆိုတော်ဟု ခေါ်ဆိုရလောက်အောင် လွန်စွာနူးညံ့လှပဝေသာသော စကားလုံးများဖြင့် ကာရန်ညီနန်းဖွဲ့ကာ မြန်မာ့မလေ့နှင့် ယဉ်ကျေးမှုကဗျာများ၊ သဘာဝအလှကို ရှုမဝအောင်ဖွဲ့ပြသည့် ကဗျာများလည်း များစွာသိဖွဲ့ခဲ့ကြောင်း ရေးပြလိုသည်။ အများတို့ ရင်ဝယ်သဲ (သည်း)မှာ စွဲကာနေသည့် သံစဉ်ချိုချိုရွတ်ဆိုရန် ကောင်းသော ဗေဒါလမ်း အကြောင်း ကဗျာ ၄၁ ပုဒ် ရေးဖွဲ့ခဲ့သည်။ လူငယ်အားမာန်ကို ဖြစ်စေသည့် စိတ်ဓာတ်အသိဖြင့် နိုင်ငံရေးအတွေးတိုးစေသော ဖွံ့ဖြိုးစေမည့်ကဗျာအပုဒ် ၅၀ ကိုလည်း ရေးသီခဲ့သည်။

အထက်ပါကဗျာ၊ ဆောင်းပါးနှင့် ပြဇာတ်များအနက် နိုင်ငံရေးအတွေး အမြင်ဖြစ်အောင် ပို့ဆောင်လှုံ့ဆော်နှိုးဆွ နိုးကြားစေသည့် စာကဗျာအချို့ကို သာ စာမျက်နှာ ခွင့်ပြုပေးနိုင်သလောက် ကောက်နုတ်၊ ထုတ်နုတ်၊ ရွေးချယ် ဖော်ပြပါမည်။

### တို့တိုင်းပြည်

- ထလော့မြန်မာ၊ အိုမြန်မာတို့... တို့ရွာတို့မြေ၊ တို့ရွာမြေဝယ် စေတီစပါး၊ များလည်းများ၏ များပါလေလည်း၊ တပွဲပွဲနှင့် ဆင်းရဲကာသာ၊ ကာလကြာလျှင် ယာစကားမျိုး၊ တညိုးညိုးနှင့် ပုထိုးမြင့်မောင်း၊ ကျောင်းကြိုကျောင်းကြား လှည့်လည်သွားလျက် မစားလေရ၊ ဝမ်းမဝ၍ ဆွမ်းမျှမတင်နိုင်၊ ရှိမည်တည်း။
- ထလော့မြန်မာ၊ အိုမြန်မာတို့ တို့ရွာတို့မြေ၊ တို့ရွာမြေဝယ် ရေချိုသောက်ရန်၊ မြစ်ချောင်းကန်နှင့် သီးနှံချိုပျား၊ များလည်းများ၏ များပါလေလည်း၊ တပွဲပွဲနှင့် ဆင်းရဲကာသာ၊ ကာလကြာလျှင် မြင်သာမြင်ရ၊ မစားရ၍ တောကပြီတ္တာ၊ ဖြစ်မည်တည်း။
- ထလော့မြန်မာ၊ မြန်မာထလော့... အားမပျော့နှင့်၊ မလျှော့လှလ သူကစ၍၊ ငါကအားလုံး လက်ရုံးမြားမြောင်၊ ဉာဏ်မြားမြောင်နှင့် စွမ်းဆောင်ကြလေ၊ ဆောင်ကြလေလော့ ဤမြေဤရွာ၊ ဘယ်သူရွာလဲ ဤယာစပါး၊ ဘယ်သူစပါးလဲ ထားလော့တာဝန်၊ ပွန်လော့လုပ်ငန်း ဉာဏ်ရှေ့ပန်း၍ တစ်ဝမ်းတစ်စိတ်၊ ညီစေသတည်း။ ။

ကြီးပွားရေးမဂ္ဂဇင်း၊ အတွဲ -၃၊ အမှတ် (၁)၊ ဩဂုတ်၊ ၁၉၃၅။

ဆရာကြီးဇော်ဂျီ၏ ၁၉၁၅ ခုနှစ် လွန်ခဲ့သော ၈၁ နှစ်က ရေးသားအသိ ဉာဏ်ပေးခဲ့သော အထက်ပါကဗျာသည် တို့တိုင်းပြည်က တိုင်းရင်းသားအပေါင်း ကို နိုင်ငံရေးအသိစိတ်ဓာတ်မည်မျှပေးခဲ့ပုံကို သေချာဖတ်ရှုလေ့လာသုံးသပ်ပါမှ သိနိုင်မည်။ ယခုလို ယနေ့တိုင်အောင် မြန်မာတို့ဆင်းရဲကာသာ၊ ကာလကြာလျှင်၊ ယာစကားမျိုး၊ တညိုးညိုးနှင့် ဖြစ်နေရဆဲအခြေအနေကို သိမြင်ပြီး ထလော့-ထလော့နှင့် နှိုးဆော်အသိပေးသမျှကို တစ်လုံးချင်း၊ တစ်ကြောင်းချင်း၊ တစ်ပိုဒ်ချင်း လေ့လာစမ်းသပ်၍ လိုက်နာကျင့်သုံးရန် လိုအပ်ကြောင်း တင်ပြ လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

### သခင်အောင်ဆန်းတရား

ငါ့ညီပြောင်ဝင်း၊ မောင်သစ်ဆင်း မင်း၏သားငယ်၊ မင့်သက်လှယ်ကို အဘယ်တရား၊ ဟောမည်နည်း။ ဆန်း၏သတ္တိ ဆန်း၏သမာဓိ၊ ဆန်း၏ ပညာ ဟောစရာကား၊ အလွန်များ၏ မင့်သားအရွယ်၊ သက်နှစ်ဆယ်တွင် လူငယ်အောင်ဆန်း၊ သူ့အစွမ်းကို ပန်းကောင်းတစ်ပွင့်၊ ပန်ဆင်တင့်သို့ မင့်သားသိစေချင်လှ၏။ ။

လမ်းစဉ်သတင်း၊ အတွဲ -၂၊ အမှတ်-၁၄၊ ၁၇-၇-၁၉၆၆။

မောင်သစ်ဆင်းကဗျာများအနက် တစ်ပုဒ်ဖြစ်သည်။ ပထမနှစ်ပိုဒ်ကိုသာ ဖော်ပြလိုက်သည်။ ဤမျှနှင့်ပင် မောင်သစ်ဆင်းတည်းဟူသော ဆရာကြီး၏ ညီငယ်အရွယ်ဖခင်တစ်ဦးကို ဆရာကြီးက မိဘဝတ္တရားသိအောင် ရေးစပ်ပြ ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိသာမည်ဖြစ်သည်။ ဖခင်တစ်ဦးအနေဖြင့် သားသမီးကို မည်သို့ဖြစ်အောင် သွန်သင်လမ်းပြပေးသင့်ကြောင်း လမ်းညွှန်တိုက်တွန်း ထားခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးအမြင်သဘောတရားပါသည့် ဖွဲ့ဆိုချက်များပါပေ။

### သင်သေသွားသော်

သို့ပြီးတကား၊ သင်သေသွားသော် သင်ဖွားသောမြေ၊ သင်တို့မြေသည် အခြေတိုးမြင့်၊ ကျန်ကောင်းသင့်၏။

The Guardian Vol.32, No.12

1955 ဘာသာပြန်မှ။

တစ်ပိုဒ်မျှသာဖော်ပြပါသည်။ ဤစာပိုဒ်ကလေးမျှကို အနုလုံပဋိလုံ အပြန်ပြန် အလွန်လှန်ဖတ်မှတ်ပါက သင်တို့ မည်သို့လုပ်ဆောင်ခဲ့ရန်လိုသည်၊ မည်သို့သောလူ (ခေါင်းဆောင်)ဖြစ်သင့်သည်ဟူသော နိုင်ငံရေးဒဿန ကောင်းစွာရပေမည်။

### ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင်

ငေးမိသည်တည့် ငေးမိသည်၊ မလေးမောင်သည်ယနေ့ ငေးမေမိသည်။ ဝမ်းမဝမျှမည်၊ ပြည်နိုင်ငံအရေး။ လူ့လောကီသည်ရှုပ်ထွေး ရှင်းပါမှလေး။ ။

The Guardian Magazine January 1954

၁၉၅၄ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရပြီး ခြောက်နှစ်အကြာ၌ ၁၉၄၈ ခုနှစ်က လွတ်လပ်ရေးနေ့ အကြောင်းပြန်ပြောင်း ရေးစပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စာသုံးပိုဒ် အနက် အလယ်ပိုဒ်ကိုသာ ဖော်ပြခြင်းမှာ အတိုချုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးသော်လည်း တိုင်းပြည်နိုင်ငံအရေးရှုပ်ထွေး၍ မညီမမျှရှိလှပုံ ကို ရှင်းပါမှ ဖြစ်မည်ဟု သတိပေးထားလေသည်။ လွတ်လပ်ရေးရသည့်တိုင် မမျှော်နိုင်ပုံမှာ ယနေ့အဖြစ်တွေနှင့် တူလေစွတကား။

(၈) ပြည်ထောင်စုနေ့အတွေး ငါ့ညီပြောင်ဝင်း၊ မောင်သစ်ဆင်း မင်းလည်းအသိ၊ ငါလည်း သိ၏ များလှမြေပြန့်၊ တောင်အနံ့တည့် ဖွံ့ဖွံ့ဖြိုးဖြိုး၊ ဆိုးတူကောင်းဖက် လက်တွဲကြင်ချစ်၊ လုံ့လသစ်သော် ခေတ်သစ်စိတ်သစ်၊ ပြည်ထောင်သစ်သည် ဖြစ်မည်နိမိတ်၊ ဖတ်သည်သို့။ ။

၁၉၆၉

ပြည်ထောင်စုစည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် အသိခေါက်ခက်အဝင်နက် မနေဘဲ ခေတ်သစ်စိတ်သစ်မွေးရန်နှင့် အသစ်သော လုံ့လစိုက်မှုဖြင့် ပြည်ထောင်စုအသစ်ကို တည်ဆောက်ရန်လိုကြောင်း အဟောင်းအမွေဆိုးများ ကို ထားရစ်ခဲ့ရန်မှာကြားခြင်းဖြစ်သည်။

### အိုတက်လူတို့

အဟောင်းပျက်လျှင်၊ အသစ်ပြင်လော့ အမြင်ကျယ်၍၊ ပညာမွေ့လော့ လောလောဆယ်ဆယ်၊ ဒုက္ခနယ်ကို ကယ်တင်နိုင်ကြပါစေသတည်း။ ။

အိုးဝေမဂ္ဂဇင်း၊ အတွဲ ၅၊ အမှတ်-၁ ဇန်နဝါရီလ ၁၉၃၅

၁၉၃၅ ခုနှစ်ကတည်းက ဒုက္ခနယ်ကျယ်ခဲ့ရာ အဟောင်းများကို အသစ် ဖြစ်၍ အမြင်ကျယ်ရမည်၊ ပညာကို ရအောင်ရှာ၍ ကယ်တင်နိုင်ရမည်ဟု အသိဉာဏ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုဆက်လက်၍ ဆရာကြီး၏ နိုင်ငံရေးအတွေးအမြင်ဆိုသော ဆောင်းပါးတစ်ပုဒ်ကို ထုတ်နုတ်တင်ပြပါမည်။

### အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့နှင့် ကျွန်တော်

အမျိုးသားနေ့သည် မောင်းကဲ့သို့ဟည်း၍ စည်ကဲ့သို့ ဟိန်သည်။ တစ်နှစ်လျှင် ခြေတစ်လှမ်း တစ်လှမ်းလှမ်း၍ နှစ်ဆယ့်ခုနစ်လှမ်းဖြင့် လွတ်လပ်ရေးကို လက်ရသိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။ ၁၉၂၁ ခုနှစ်တွင် ပထမမြေ လှမ်းကို လှမ်း၍ ချီတက်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် နှစ်ဆယ့်ခုနစ်ကြိမ် မြောက်မြေလှမ်းဖြင့် လွတ်လပ်ရေးကို ခုန်ဖမ်းလိုက်သည်။ လွတ်လပ် သော ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှ နောက်သို့ပြန်၍ကြည့်သော် အမျိုးသားနေ့သည် လှမ်းစရာလည်း ကောင်းသည်။ အံ့ဩစရာလည်း ကောင်းသည်။ နောင်အခါတွင် အမျိုးသားနေ့သည် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုတစ်ခုအနေဖြင့် တည်တော့မည်ဟု ထင်ဖွယ်ရာရှိလေသည်။

ငွေတာရီ၊ အမှတ် ၁၈ ဒီဇင်ဘာ၊ ၁၉၆၁။

ယခုဆရာကြီး၏ နိုင်ငံရေးအမြင်ဖြင့် သရော်ထားသော ပြဇာတ်တစ်ပုဒ်မှ စာအချို့ကို ကောက်နုတ်တင်ပြလိုက်ပါသည်။

### အောင်လံတော်

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ (ပရိသတ်ဘက်သို့လှည့်၍) “မြင်ကြရဲ့လား ခင်ဗျ(တစ်ဖန် အဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များဘက်သို့လှည့်၍) ကိုင်းဗျာ၊ တို့ဟာမြန်မာ့ လွတ်လပ်ရေးဆိုတဲ့ စကားကို နှုတ်ကသာ တဖောင်ဖောင်ပြောပြီး တကယ်အလုပ်လုပ်တော့ အချင်းချင်းဂုဏ်ပြိုင်ချင်လို့၊ တစ်ယောက် လုပ်တာကို တစ်ယောက်အရွံ့တိုက်ချင်လို့၊ တစ်ယောက်လက်နဲ့ရေးတာ ကို တစ်ယောက်က ခြေနဲ့ဖျက်ချင်လို့ ဒီအစည်းအဝေးကို လာတယ် ဆိုရင် အားလုံးထိုင်ကြမှာပဲ” အားလုံး။ ။ (တညီတည်း) “ထိုင်... တယ်” (အားလုံးထိုင်ကြစေ) ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ “အောင်မယ်... တယ်ညီပါလား” အားလုံး။ ။ (တညီတည်း) “ညီ... တယ်” ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ (ပရိသတ်ဘက်သို့လှည့်၍) “အဲဒါကိုသာကြည့်တော့ခင်ဗျ။ အဲဒါတွေဟာ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းတဲ့၊ ကြီးပွားဖို့နဲ့တော့ အများကြီးဝေးသေးတာပဲ။ အထက်ဖော်ပြချက်များသည် စာဆိုတော်ဆရာကြီးဇော်ဂျီ၏ ကဗျာ၊ ဆောင်းပါး၊ ပြဇာတ်များမှ အနည်းငယ်မျှ ကောက်နုတ်ချက်များသာဖြစ်သည်။ အဆိုပါ သုတရသစာပေများက ယနေ့ခေတ်တိုင်းရင်းသားလုံးညီညွတ် ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကြိုးပမ်းချက်များအတွက် ကောင်းသော လမ်းညွှန် နိုင်ငံရေးအမြင်များ ဖြစ်နိုင်ပါစေသတည်း။ ။

## မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံး ဂျပန်စတိုင် ၁၀ ပြားဈေးရောင်းပွဲတော်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃၀  
မြန်မာ-ဂျပန်လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း (Myanmar-Japan SEDA) မှ ကျင်းပသော ဂျပန်စတိုင် ၁၀ ပြား ဈေးရောင်းပွဲ (FLEA Market) ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမ ဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်သူ့ရင်ပြင် (Natural World ဝင်ပေါက်အနီး) တွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
“ဂျပန်စတိုင် ၁၀ ပြားဈေးဆိုတာ ဂျပန်နိုင်ငံ ရောက်ဖူးသူတိုင်း သိပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်လို FLEA Market လို့ ခေါ်တယ်။ ဂျပန်ရောက်မြန်မာတွေကတော့ ၁၀ ပြားဈေးလို့ သတ်မှတ်ခေါ်ကြတယ်။ အသုံးမလို တော့တဲ့ပစ္စည်းတွေ မသုံးရသေးဘဲ ပိုလှတဲ့ပစ္စည်းတွေကို ဈေးနှုန်းသက်သာသာနဲ့ ရောင်းတဲ့ဈေးပါ။ ဂျပန် မှာက ယဉ်ကျေးမှုသဘောနဲ့ အပတ်စဉ်ရောင်းကြတယ်။ ဒီမှာစမ်းလုပ်ကြည့်တာအောင်မြင်ရင် နှစ်လတစ်ကြိမ် လောက် ဆက်လုပ်သွားမယ်” ဟု မြန်မာ-ဂျပန်လူမှုဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကိုကိုက ပြောသည်။  
အဆိုပါဈေးတွင် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ သူများမှ ဂျပန်လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချသွား မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပမှ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဆိုင်ခန်း ၅၀ မှ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းဈေးရောင်းပွဲတော်တွင် ဈေးနှုန်းများကို ငွေကျပ် ၁၀၀ မှစ၍ တစ်သိန်းထက်မကျော်သော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။  
ထို့အပြင် ဈေးရောင်းပွဲတော်တွင် ဂျပန် Yu Kata အလှူဝတ်ဆင်စာတံပုံရိုက်ခြင်း၊ Sushi စာရင်း ကံစမ်းမဲ များ ဖောက်ခြင်းတို့ပါဝင်ပြီး ကမာကူရဘုရားမဲများကို နံနက် ၁၂ နာရီတွင် တစ်ကြိမ်၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် တစ်ကြိမ် မဲဖောက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းအပြင် ဆိုင်ခန်းများမှ လျှင်မြန်သည့် အလှူငွေများကို အသင်း၏ ပရဟိတလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

(ဇာနည်မောင်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

လက်တလောကာလတွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိဖြစ်ပေါ်နေသော အမေရိကန်ဒေါ်လာ လဲလှယ်နှုန်းများ အဆမတန်မြင့်မားနေခြင်းအပေါ် စိုးရိမ်မှုများနှင့် ဝေဖန်မှုများစွာကို သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်များတွင် ရှုထောင့်မျိုးစုံမှ ရေးသားဖော်ပြလျက်ရှိသည့်နည်းတူ ယင်းနှင့်ဆက်သွယ်၍ ပေါ်ပေါက်လာသော ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုဒဏ်ကိုလည်း ပြည်သူအများကြုံတွေ့ခံစားလာရပါသည်။

# ဒေါ်လာဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေခြင်းအပေါ် ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်း

## ဝင်းသော်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့် မြန်မာကျပ်ငွေအကြား ငွေလဲလှယ်နှုန်းသည် အောက်တိုဘာလဆန်းတွင် ၁၂၈၀ ကျပ်ခန့်ရှိရာမှ ယခု နိုဝင်ဘာလနောက်ဆုံး ရက်သတ္တပတ်တွင် ၁၃၆၀ ကျပ်ခန့်အထိ မြင့်တက်လာပါသည်။ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၆ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြန်မာ ငွေကြေးတန်ဖိုး ကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယင်းသို့ မြန်မာငွေတန်ဖိုးများစွာ ကျဆင်းရခြင်းအပေါ် အမေရိကန်ဒေါ်လာငွေကြေးတန်ဖိုးနှင့် အခြား နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးတန်ဖိုးတို့၏ အတက်အကျ အခြေအနေများကိုလည်း လေ့လာကြည့်ရာ အမေရိကန်ဒေါ်လာညွှန်းကိန်း(USD Index)သည် (၂၀.၁၁.၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ၁၀၁ ဒသမ ၄ အထိ မြင့်တက်ခဲ့သည့် အတွက် လွန်ခဲ့သော(၁၃)နှစ်ခန့်မှ ယခုအထိကာလအတွင်း အမြင့်ဆုံး မြင့်တက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာညွှန်းကိန်းဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများနှင့်ယှဉ်၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာငွေကြေး အတက် အကျကိုဖော်ပြသော ညွှန်းကိန်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ လေ့လာမှုများအရ နိုင်ငံတကာငွေကြေးနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ငွေကြေးတန်ဖိုးများသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့်ယှဉ်လျှင် ဆက်တိုက်ကျဆင်းလျက်ရှိပြီး အာဆီယံ နိုင်ငံအချို့၏ ငွေကြေးတန်ဖိုးများသည် မြန်မာကျပ်ငွေထက် ပိုမို၍ တန်ဖိုး ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ယခု ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ နိုဝင်ဘာလအထိ ကာလအတွင်း မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး ၆ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကျဆင်းချိန်တွင် ယူရိုငွေကြေးတန်ဖိုးသည် ၅ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဂျပန် ယန်းငွေတန်ဖိုးသည် ၉ ဒသမ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် မလေးရှား ရင်းဂစ်သည် ၇ ဒသမ ၀၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အချို့နိုင်ငံများတွင် ငွေကြေးတန်ဖိုးကျဆင်းမှုသည် မိမိတို့ နိုင်ငံထက် ပိုမိုများပြားကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ နိုင်ငံတကာအခြေအနေ သာမက မိမိတစ်နိုင်ငံတည်း အမြင်အရ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းမှုသည် အစိုးရနှင့်ဝန်ကြီးဌာနများ တာဝန်ရှိကြောင်း၊ မည်သို့ကျဆင်းစေရန် ပြုလုပ် မည်နည်းဟူသော ဆွေးနွေးမှုများ၊ ဝေဖန်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းရခြင်း အခြားအကြောင်းတစ်ခု မှာ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် သွင်းကုန်ပမာဏက ပိုကုန်ပမာဏထက် ပိုမို များပြားပြီး ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍလိုငွေပြွမှု(Trade Deficit) ကာလကြာရှည်စွာ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း ဖြစ်ပါသည်။ အခြေခံစီးပွားရေးသီအိုရီအရ သွင်းကုန် ပမာဏက ပိုကုန်ပမာဏထက် ပိုမိုများပြားနေခြင်းသည် တိုင်းပြည်အတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာအပေါ် ဝယ်လိုအားကို မြင့်တက်စေပြီး တိုင်းပြည်၏ ငွေကြေးတန်ဖိုးကို ကျဆင်းစေပါသည်။ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍလိုငွေပြွမှု ဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိသော်လည်း Non-trade ကဏ္ဍ (ဥပမာ-ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု)မှ နိုင်ငံခြား ငွေစီးဝင်မှု မြင့်မားမည်ဆိုပါက မေခရိုစီးပွားရေးဝန်းကျင်နှင့် ငွေကြေးတန်ဖိုး အပေါ် သက်ရောက်မှုနည်းလာနိုင်ပါသည်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ နိုင်ငံခြားငွေစီးဝင်မှုများ အေးနေချိန်၌ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သွင်းကုန်ပမာဏသည် ပိုကုန်ပမာဏထက် ပိုမိုများပြားနေသည့်အပြင် သွင်းကုန်ပစ္စည်းများအနက် စက်သုံးဆီ၊ သကြား စသည်တို့ကို Re-export အဖြစ် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ခြင်းများလည်း ရှိနေပါသည်။ ယင်းကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းသည့် အတွက် နိုင်ငံခြားငွေများ ပြည်ပသို့ စီးထွက်သွားသော်လည်း ၎င်းတို့ကို Re-export ပြုလုပ်ပြီးနောက် နိုင်ငံခြားငွေများ ပြည်တွင်းသို့ ပြန်လည်စီးဝင်မှု မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ အဆိုပါ Re-export သည် တရုတ်နယ်စပ်တွင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်၍ တရားဝင်လမ်းကြောင်းမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ပြန်လည် ဝင်ရောက်ခြင်းမရှိဘဲ တရုတ်ယွမ်နှင့် မြန်မာကျပ်ငွေတို့သာ ပြန်လည်ရရှိ ပါသည်။ ယင်းအချက်သည်လည်း ပြည်တွင်း၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာအပေါ် ဝယ်လိုအားမြင့်တက်စေရခြင်း အကြောင်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

၎င်းအပြင် အချို့သောပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များသည် ပို့ကုန်အတွက် လိုင်စင်လျှောက်ထားရာတွင် ကုန်ဝယ်အမှာစာ(Invoice)များ၌ မူလတန်ဖိုး ထက်လျော့ပြုပြီး ခြားနားပေးမာဏအား ပြည်ပဘဏ်များရှိ ၎င်း၏ ဘဏ်စာရင်းတွင် ထားရှိတတ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မိမိနိုင်ငံမှ ပို့ကုန်များ၏ ရငွေအားလုံး ပြန်လည်ရရှိခြင်းမရှိသည့်အပြင် အဆိုပါငွေများအား ပြည်ပ စာရင်းတွင်ထားရှိပြီး သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် လိုအပ်သော နိုင်ငံခြားငွေများကို Broker များမှတစ်ဆင့် ဘဏ်များထံသို့ အမြင့်စျေးဖြင့် ပြန်လည်ရောင်းချကြရာ အမေရိကန်ဒေါ်လာလဲလှယ်နှုန်း မြင့်မားပြီး မြန်မာ ကျပ်ငွေတန်ဖိုးကို ကျဆင်းစေနိုင်ပါသည်။

မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး ကျဆင်းစေရခြင်း အကြောင်းတစ်ခုမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ဘဏ်များတွင် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်ထားသူများသည် ၎င်းတို့၏ ဘဏ်စာရင်းမှ နိုင်ငံခြားငွေများကို ဘဏ်သို့ ပြန်လည်ရောင်းချဘဲ နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ်သူများကို စာရင်းပြောင်း(Account Transfer)နည်းဖြင့် ရောင်းခွင့် ရှိနေသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ဘဏ်များအနေဖြင့်လည်း ရောင်းဈေး၊ ဝယ်ဈေး ကွာဟမှု(Spread)ကို ပိုမိုကွာဟထားသည့်အတွက်

ဘဏ်များသို့ နိုင်ငံခြားငွေပြန်လည်ရောင်းချရန် စိတ်ဝင်စားမှုနည်းသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အခြားနိုင်ငံများ၌ (ဥပမာ-ထိုင်းနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ)နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်ထားသူများသည် ပမာဏတစ်ခုအထိကိုသာ ၎င်းတို့၏ ဘဏ်စာရင်းတွင် ထားရှိနိုင်ပြီး ယင်းထက်ကျော်လွန်သော ပမာဏကို ဘဏ်သို့ ပြန်လည်ရောင်းချရပါသည်။ ၎င်းသတ်မှတ်ချက်ကို Surrender requirement ဟု ခေါ်ဆိုပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်မူ ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်အချို့သည် ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်းတွင် ပမာဏများစွာကိုထားရှိပြီး ပြန်လည်ရောင်းချရာ တွင်လည်း ၎င်းတို့ထိုက်တော်ဖြင့် စာရင်းပြောင်း (Account Transfer)ရောင်းချ ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ နိုင်ငံတကာတွင် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချ ဝယ်ယူခြင်းကို လိုင်စင်ရအဖွဲ့ အစည်းများ (ဥပမာ-ဘဏ်များ)မှအပ မည်သူမျှ ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ နိုင်ငံခြား သုံးငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေတွင်လည်း ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းကို တားမြစ် ထားသော်လည်း တင်းကြပ်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မူမရှိသေး သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

၎င်းအပြင် အချို့သော မြန်မာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ပြည်ပ တွင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ပြီး ပြည်ပဘဏ်များတွင် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိကာ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်ပမာဏများကို အလျော့အတင်း ပြုလုပ်၍ Under-invoice, Over-invoice များ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဟွန်ဒီ

တွေ့ရှိရပါသည်။ ဥပမာ- ဗဟိုဘဏ်တွင် နိုင်ငံခြားအရန်ငွေများ မရှိတော့ သလောက် လျော့ကျသွားသည်ဆိုသည့်သတင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငွေကြေး ဖောင်းပွမှုများ တရားလွန်မြင့်တက်လာပြီဆိုသည့်သတင်း၊ ဗဟိုဘဏ်က ရည်ညွှန်းငွေ ဈေးနှုန်းတက်၍ ဒေါ်လာဈေးတက်ရသည်ဆိုသည့်သတင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဗဟိုဘဏ်တို့အကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှု လုံးဝမရှိဆိုသည့် သတင်း စသည့် သတင်းများကလည်း ဒေါ်လာဈေးအပေါ် သက်ရောက်မှု အမျိုးမျိုး ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။

ဗဟိုဘဏ်ရှိ နိုင်ငံခြားအရန်ငွေများသည် အခြားနိုင်ငံများနှင့်ယှဉ်ပါက ပမာဏနည်းသော်လည်း ယခုနှစ်ပိုင်းအတွင်း အရန်ငွေများ မရှိတော့သလောက် လျော့ကျသွားသည်ဆိုခြင်းမှာမူ မဟုတ်ကြောင်း ဗဟိုဘဏ်မှ အကြီးတန်း အရာရှိတစ်ဦးက အတည်ပြုထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မေခရိုစီးပွားရေးဝန်းကျင် ရေရှည်တည်ငြိမ်ရန်အတွက် နိုင်ငံခြားအရန်ငွေများ ကို ယခုထက်ပို၍ ပိုမိုများပြားလာစေရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် နိုင်ငံတကာ၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာဈေးတက်နေချိန်တွင် အရန်ငွေများ ရောင်းချ၍ ဒေါ်လာ ဈေးဆွဲချရေးကို ဆောင်ရွက်ရန်မသင့်ကြောင်း နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေ အဖွဲ့မှ အကြံဉာဏ်ပေးထားသည်ဟု သိရှိရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းများ အလွန်မြင့်တက်လာသည် ဆိုသည့်အချက်မှာလည်း မှန်သင့်သလောက် မှန်ကန်ခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရ ပါသည်။ စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းအချို့မြင့်တက်သွားသည်မှာ မှန်ပါသည်။ သို့သော် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းမှာ ယခင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့် မြင့်တက်သွားသော်လည်း ယခု ၆ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းလာသည် ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်း လျော့ကျစေရန်အတွက် ဈေးကွက်အတွင်းမှ နှစ်ပတ်တစ်ခါ ကျပ်ငွေ ဘီလီယံပေါင်းရာချီ၍ နုတ်ယူ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

ဗဟိုဘဏ်၏ ရည်ညွှန်းငွေလဲလှယ်နှုန်းသည် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးကို ဦးမဆောင်ဘဲ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးနောက်ကို လိုက်နေသည်ဆိုသောအချက်နှင့် ၎င်းရည်ညွှန်းငွေလဲလှယ်နှုန်းတက်၍ ဒေါ်လာဈေးလိုက်တက်သည်ဆိုသည့်



အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်၍ ဒေါ်လာဈေးကစားခြင်းများ ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရ ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအရ ပြည်ပတွင် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုခြင်းတို့အတွက် ဗဟိုဘဏ်ထံမှ ခွင့်ပြုချက်ရယူရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံခြားဘဏ်စာရင်း အသုံးပြုမှု အခြေအနေကိုလည်း ဗဟိုဘဏ်သို့ လစဉ်တင်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယင်းလုပ်ငန်းရှင်များအား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြည်ပတွင်ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ထား မှုအခြေအနေအား ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြသတင်းပို့စေခြင်း၊ ပြည်ပရှိ နိုင်ငံခြား ဘဏ်များတွင် စာရင်းဖွင့်လှစ်ခြင်းအစား ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံခြားဘဏ်၊ ဘဏ်ခွဲ များတွင် စာရင်းဖွင့်လှစ်ရန် တွန်းအားပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ ယင်းသို့ ပြည်ပနိုင်ငံခြားဘဏ်စာရင်းမှ နိုင်ငံခြားငွေများ ပြည်တွင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိလာခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေအပေါ် ရောင်းလိုအားများပြားပြီး မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး ပြန်လည်မြင့်တက်စေနိုင်ပါသည်။

ကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းစေရခြင်း အကြောင်းတစ်ခုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဝယ်လိုအားကို မြင့်တက်စေနိုင်သည့် ပြည်တွင်းပေးချေမှုများတွင် နိုင်ငံခြား ငွေဖြင့်ပေးချေ လက်ခံမှုပြုနေခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ပုံမှန်အားဖြင့် ဟိုတယ်၊ စားသောက်ဆိုင်၊ လေယာဉ်လက်မှတ်အေဂျင်စီ၊ နိုင်ငံတကာစာသင်ကျောင်း စသည်တို့တွင် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဈေးနှုန်းသတ်မှတ်၍ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့်ပင် ပေးချေမှုများ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ပေးချေ မှုများ ပြုလုပ်ရသည့်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာအပေါ် ဝယ်လိုအား မြင့်တက် မှုမှတစ်ဆင့် မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး ကျဆင်းစေမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်တွင်းပေးချေမှုများကို ကျပ်ငွေဖြင့် ဈေးနှုန်းသတ်မှတ်ပြီး ကျပ်ငွေဖြင့်ပင် ပေးချေမှုပြုစေသည့်စနစ်ကို တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်စေသင့်ပါသည်။

ထို့အပြင် ပြည်ပတွင်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော အခြေအနေများဖြစ်သည့် အမေရိကန် ဗဟိုဘဏ်အတိုးနှုန်းတက်မည်ကိုစွ၊ အမေရိကန်ရွှေ့ကောက်ပွဲ ရလဒ် စသည့်အချက်များသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက ဒေသတွင်း နိုင်ငံများ၏ ငွေကြေးတန်ဖိုးများကို ကျဆင်းစေသည့်အချက်များတွင် ပါဝင် လာပါသည်။ ထို့အပြင် မည်သည့်နေရာကမှနှေးမသိ ပျံ့နှံ့လာသော ကောလာ ဟလများကလည်း မြန်မာငွေကြေးဈေးကွက်ကို သက်ရောက်မှုရှိလာသည်ကို

အချက်သည်လည်း မှန်ကန်မှုမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ဗဟိုဘဏ်၏ ရည်ညွှန်းငွေလဲလှယ်နှုန်းသည် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးကို ကိုယ်စားပြုရသည့်နှုန်း ဖြစ်သည့်အတွက် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးတက်လျှင် လိုက်တက်၍ ဈေးကွက် ပေါက်ဈေးကျလျှင် လိုက်ကျရမည်ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများဖြစ်သော စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဗဟိုဘဏ်တို့ အကြိမ်ကြိမ်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းလျက်ရှိသည်ဟုလည်း သိရှိရပါသည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခေတ်အဆက်ဆက်က ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော(ဆောင်ရွက်ရန်မသင့်သော)အချက်များကို ချက်ချင်း ထိန်းချုပ်မှု များ ပြုလုပ်လိုက်ပါက စီးပွားရေးဈေးကွက်ပေါ် သက်ရောက်မှုများရှိလာနိုင် သည့်အတွက် ချင့်ချိန်၍ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချိန်အတိုင်းအတာကို ဆက်လက်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးလျက်ရှိသည်ဟု သိရှိရပါသည်။

မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး တည်ငြိမ်ရေးသည် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ တွင် သာမကဘဲ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ပိုင်းဝန်းပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာနှင့် မြန်မာနိုင်ငံထက် ပိုမိုတိုးတက်မှုမြင့်မားသည့် အခြားနိုင်ငံများတွင်ပင် ယခုအချိန်အထိ ထိန်းချုပ် ထားသည့်(ထိန်းချုပ်သင့်သည့်)အချက်များကို မြန်မာနိုင်ငံ၌ ထိန်းချုပ်ထားခြင်း မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ အချို့ကိစ္စများတွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အချက်အလက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အမှန်ကို အမှားထင်၊ အမှားကို အမှန်ထင်သည့်ကိစ္စများပင် ရှိလာခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကလည်း ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရာတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအမြင် တစ်ခုတည်း ကိုမကြည့်ဘဲ ဆောင်ရွက်သင့်သည့်အချက်များနှင့် ထိန်းချုပ်သင့်သည့်အချက် များကိုပါ ရဲရဲဝံ့ဝံ့တင်ပြဆွေးနွေး၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများကလည်း နိုင်ငံတကာ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေတို့ကို ပေါင်းစပ် ၍ သင့်တော်သည့်မူဝါဒများကို အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင် လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

(စာရေးသူ ဦးဝင်းသော်သည် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူဖြစ်သည်။)

**၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ**

ထင်ဟပ်ဖော်ပြနိုင်စွမ်းရှိသော စာကောင်းပေးပို့မှုများကို နိုင်ငံတော်အဆင့် အမျိုးသားစာပေဆုအဖြစ် ရွေးချယ်ပြီး စာဆိုတော်နေ့ရောက်တိုင်း ယခုကဲ့သို့ နှစ်စဉ်မပျက်မကွက် ချီးမြှောက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေဆုများကို ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း ပြောင်းလဲလာသည့် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရန်နှင့် အမှန်တကယ်ထိုက်တန်သော စာအုပ်များ၊ စာမူများကို ဆုရွေးချယ်ချီးမြှင့်နိုင်ရန် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ စာပေဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ကို စာပေပညာရှင်၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များသာမက စာပေလောကအတွင်း၌ အတွေ့အကြုံရှိသည့် စာပေထုတ်ဝေဖြန့်ချိသူများဖြင့် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားစာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီကို စာပေပညာရှင် ၆၈ ဦးဖြင့်လည်းကောင်း၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ကို စာပေပညာရှင် ၃၆ ဦးဖြင့်လည်းကောင်းဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဆုရသင့်၊ ရထိုက်သူများ ဆုရရှိစေရေးအတွက် ပဏာမရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ ဆန်ခါတင်ရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ အတည်ပြုရွေးချယ်မှုအဆင့်ဆိုပြီး အဆင့်သုံးဆင့်ဖြင့် ပညာရှင်များက လွတ်လပ်စွာ စိစစ်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုရှင်များ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အားမာန်အပြည့်ဖြင့် ဆထက်တိုးရေးသားပြုစုကြပြီး မိမိနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ ဆန်ခါတင်ရွေးချယ်မှုအဆင့်၊ အတည်ပြုရွေးချယ်မှုအဆင့်ဆိုပြီး အဆင့်သုံးဆင့်ဖြင့် ပညာရှင်များက လွတ်လပ်စွာ စိစစ်

ပြောင်းလဲလာမယ်၊ ယဉ်ကျေးမှုစနစ်ကြီး တိုးတက်ပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲနဲ့ အမျိုးသားခေတ်ပြောင်းတိုးတက်ရေးဟာ ကောင်းစွာမအောင်မြင်နိုင်ပါဘူး။ တစ်ကမ္ဘာလုံးဟာ ယခုအခါ ခေတ်ပြောင်းနေတဲ့ အချိန်အခါကြီးဖြစ်

အလာကောင်းများကို ဝါရင့်စာပေပညာရှင်ကြီးများက ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ် ကလောင်ရှင်များကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ မျိုးဆက်သစ် ကလောင်ရှင်များကလည်း ကျင့်ဝတ်များ၊ နီတိများကို ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်ကိုထင်ဟပ်နေသော၊ အမျိုးဘာသာ သာသနာကောင်းကျိုးသယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်သော၊ နိုင်ငံပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်နိုင်သော စာကောင်းပေးပို့မှုများ ရေးဖွဲ့နိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရှင်များ၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုရှင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား မစတင်မီ

တာလုံး အားထုတ်ရေးသားပြုစုခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် “အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု”ကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကစ၍ နှစ်စဉ်ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၁ ခုနှစ်အထိ အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို တစ်နှစ်လျှင် စာပေပညာရှင်တစ်ဦးကိုသာ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကစ၍ မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ကာ သုံးဦးအထိ တိုးတက်ချီးမြှင့်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက်မူ အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို နှစ်ဦး ချီးမြှင့်ပေးအပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ ယခင်က တစ်သက်တာ



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု ဆရာကြီးဦးတင်ခ(တက္ကသိုလ်တင်ခ)အား ဆုချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရွေးချယ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ပထမအကြိမ်ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့သည့် စာအုပ်ပေါင်း ၄၈၀ ထဲမှ အမျိုးသားစာပေဆုအတွက် သတ်မှတ်ထားသော ဘာသာရပ် ၁၆ ခုအနက် ဘာသာရပ် ၁၁ ခု၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူပေါင်း ၂၆၉ စောင်ထဲမှ စာပေဗိမာန်စာမူဆုချီးမြှင့်ရန် သတ်မှတ်ထားသော ဘာသာရပ် ၁၃ ခုအနက် စာမူပေါင်း ၃၃ စောင်ကို ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆုရရှိကြသည့် စာပေပညာရှင်အားလုံးအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံ၏အကျိုး၊ အများပြည်သူ၏အကျိုးအတွက် ကလောင်စွမ်းဖြင့် ဆတက်ထမ်းပိုး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း။

အားလုံး မျှော်လင့်တောင့်တနေကြသည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကို တည်ဆောက်နေချိန်ဖြစ်၍ နိုင်ငံသားအားလုံးက နိုင်ငံကြီးသားပီသစွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အတိုင်း လိုက်နာကြရန် အထူးအရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ သို့အတွက် နိုင်ငံသားများ၏ အတွေးအခေါ်၊ အသိပညာ ပိုမိုခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်လိုပါကြောင်း၊ အာဆီယံဒေသတွင်းအပါအဝင် နိုင်ငံတကာ၌ ဝင်ထည့်စွာ ရပ်တည်နိုင်ရန်လိုပါကြောင်း၊ အဆိုပါတာဝန်များကို ပြည့်သူအားလုံးက ပါဝင်ထမ်းဆောင်အပြုသဘောဆောင်သည့် ပညာဗဟုသုတများဖြန့်ဝေကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက “ကျွန်တော်တို့ပြုစုရမယ့် စာပေအရေးအသားဟာ ဒီသဘောတရားများနှင့် ပြည့်စုံတဲ့ စာပေမျိုးဖြစ်ရမယ်။ ဒါမှလည်း ကျွန်တော်တို့ရဲ့စာပေဟာ ကမ္ဘာ့အဆင့်အတန်းကို မီမယ်။ ကမ္ဘာ့အဆင့်အတန်းမီမှ ကျပ်ပြည့် တင်းပြည့် တန်ဖိုးရှိမယ်။ သို့မှလည်း ယဉ်ကျေးမှုစနစ်ကြီးဟာ တိုးတက်

တယ်။ ကျွန်တော်တို့လည်း ကမ္ဘာကြီးနဲ့အတူ ခေတ်နောက်မကျအောင် လိုက်ကြစို့၊ ကမ္ဘာ့ဇာတ်ခုံကြီးမှာ ကမ္ဘာ့တေးသံကိုလိုက်၍ ကနိုင်တဲ့ မြန်မာပြည်ကြီးဖြစ်အောင် ပြုပြင်ကြစို့”ဟု ရေးသားဖော်ပြခဲ့ဖူးကြောင်း၊ ဤသည်ကို စာပေပညာရှင်များအနေဖြင့် စာပေရေးသားပြုစုခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် လမ်းညွှန်မှုအဖြစ် ခံယူလုပ်ဆောင်သင့်သည်ဟု အကြံပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် စာပေပညာရှင်ကြီးများ၏ ဝါသနာပေါ်တွင် စေတနာထပ်ဆင့်ပြီး စာပေဂုဏ်မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့ကြ၍၊ စာပေတာဝန်ကျေပွန်ခဲ့ကြ၍ နိုင်ငံတော်က ဆုချီးမြှင့်ဂုဏ်ပြုသည့် အခမ်းအနားဖြစ်သောကြောင့် ကာယတံရှင် စာပေပညာရှင်ကြီးများနည်းတူ မိမိတို့လည်း ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ မုဒိတာပွားကြရပါကြောင်း။

မြန်မာ့သမိုင်းတစ်လျှောက် ရဟန်းစာဆို လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆို အသီးသီးသည် စာပေစွမ်းအားဖြင့် မြန်မာ့ဂုဏ်အဆင့်အတန်းမီမှ ကျပ်ပြည့် တင်းပြည့် တန်ဖိုးရှိမယ်။ သို့မှလည်း ယဉ်ကျေးမှုစနစ်ကြီးဟာ တိုးတက်

နှင့် ဆရာကြီးဦးတင်ခ(တက္ကသိုလ်ဝင်းမွန်)ကိုယ်စား သမီးဖြစ်သူ ဒေါက်တာလွင်လွင်မွန်(ပါမောက္ခ၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်) လှည့်လည်တို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဦးအုန်းမောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းတို့က အမျိုးသားစာပေဆုရရှိသူများအားလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးများ၊ အမျိုးသားစာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စည်သူဒေါက်တာသော်ကောင်းနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်အေး(မောင်ခင်မင်-ခန့်ဖြူ)၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာ

ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆုရစာပေပညာရှင်ကြီးများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် ဆုရစာအုပ်များ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှတို့က ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ စာပေပညာရှင်ကြီးနှစ်ဦးအား ချီးမြှင့်သည့် ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းစီကို ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မှူးဇော်သိန်းက ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် မြန်မာစာပေအကျိုးကို ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ တစ်သက်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ပတ္တမြားလှတံ့ဝတ္ထုတိုများ စာအုပ်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေဆုရ စာရေးဆရာသတိုးအား ဆုချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

စာပေဆုကို ငွေကျပ်မြောက်သိန်း ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းအထိ လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားစာပေဆုကိုလည်း ငွေကျပ် သုံးသိန်းချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းအထိလည်းကောင်း၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုများကိုလည်း ယခင်က ပထမဆု ငွေကျပ် တစ်သိန်းခွဲ၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် တစ်သိန်းနှင့် တတိယဆု ငွေကျပ် ခုနစ်သောင်းခွဲ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ပထမဆုကို ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆုကို ငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ တတိယဆုကို ငွေကျပ် သုံးသိန်းအထိလည်းကောင်း ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

လူသားတွေအတွက် အကျိုးပြုမယ့် စာပေတွေ ရေးသွားမယ်ဆိုရင် နာမည်တစ်လုံးဟာ တင်ကျန်နေမှာပါ

မြန်မာစာဆိုတော်ကြီးများသည် ခေတ်အဆက်ဆက် တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုးအကျိုးရှိစေမည့် စာကောင်းပေမန်များကို အမြောက်အမြားရေးသားဖွဲ့ဆိုခဲ့ပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလှုပ်ငန်းစဉ်များတွင်လည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ စာပေရေးသားခြင်းဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သည်။ မြန်မာ့စာပေယဉ်ကျေးမှုသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိသည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် စာဆိုတော်ကြီးများကလည်း မျိုးဆက်သစ်စာပေပညာရှင်များအား မြန်မာ့စာပေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အစဉ်အဆက် လက်ဆင့်ကမ်းအမွေ ပေးခဲ့ကြသူများလည်းဖြစ်သည်။

စာပေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုသည့် စာပေပညာရှင်များအား နိုင်ငံတော်မှ နှစ်စဉ် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်လည်း ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည့်အတွက် ဆုရစာပေပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည်များကို ရေးသားဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

**ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်**  
“အစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းတဲ့အနေနဲ့ ဒီကနေ့မှာ စာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီခေတ်မှာ တချို့က ပြောကြတာတွေရှိတယ်။ စာဖတ်တာ နည်းလာတယ်ဆိုပြီးပြောလာတာရှိတယ်။ လူငယ်တွေ စာမဖတ်ဘူးပေါ့။ ကျွန်တော့်အမြင်ကတော့ ဒီခေတ်မှာ စာအုပ်

စာတမ်းတွေ အများကြီးထွက်လာတယ်။ စာအုပ်ဆိုင်တွေလည်း အများကြီး ပေါ်လာတယ်။ စာအုပ်ရောင်းပွဲတို့ စာအုပ်ဈေးပွဲတော်တို့လိုလည်း ကျင်းပတယ်။ အဲဒီမှာ စာအုပ်ဝယ်ယူဖတ်ရှုသူတွေလည်း အများကြီးများလာတယ်။ စာဖတ် ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား လူကြီး လူငယ်တွေ အသိပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ဒီလို စာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲတွေ၊ တခြားစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲတွေ၊ စာပေဆိုင်ရာ ပွဲလမ်းသဘင်အခမ်းအနားတွေ စာပေကို တိုးတက်အောင် မြှင့်တင်တဲ့ အစီအစဉ်တွေ လုပ်ပေးခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ လူမျိုးရဲ့ အသိဉာဏ်ဟာ ပိုပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ်။ အဲဒါဆိုရင် ကမ္ဘာနဲ့ ရင်ပေါင်တန်းပြီးတော့ ကျွန်တော် တို့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် **စာမုက်နာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့**



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်

ဦးတင်ခ (တက္ကသိုလ်တင်ခ)

ဦးစိန်ဝင်း(ခ) Terence Tan

ဆရာ ဝိဿဇ္ဇက(ပဲခူး)

ဆရာမ မေဇွန်အေး

ဆရာ ဇော်လွင်ဦး(ဟင်္သာတ)

အမျိုးသားစာပေဆု

စဉ်	ဘာသာရပ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ
၁။	ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်	ပတ္တမြားလှံတံဝတ္ထုတိုများ	သတိုး
၂။	ကဗျာပေါင်းချုပ်	ပန်းနုကြည်ပြာကဗျာများ	ဇော်မျိုးဟန်(ငါးသိုင်းချောင်း)
၃။	စာပဒေသာ	ကျမ်းများအဆီ ဘာရတီနှင့်အခြားဆောင်းပါးများ	ဒေါက်တာမခင်မြင့်
၄။	မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာစာပေ	မြန်မာနိုင်ငံ ဓာတ်ပြားသမိုင်း သုတေသနကျမ်း(၁၈၅၇-၁၉၇၇)	သုတေသီမောင်မောင်
၅။	ကလေးစာပေ	တာဝန်ကိုယ်စီရှိကြသည်နှင့် ကလေးဝတ္ထုတိုများ	ချမ်းဝဏ္ဏစိုးဝင်း(တိုက်ကြီး)
၆။	ဘာသာပြန်(သုတ)	ခရီးကန္တာ	ညိုအံ့
၇။	သုတပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာ)	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး နောက်ခံ သမိုင်းမှတ်စု	မောင်လေးတင့်
၈။	သုတပဒေသာ (အသုံးချသိပ္ပံ)	ရင်သွေးတို့အရွယ်သဘာဝအလိုက် ပြုစုပျိုးထောင်ရေး	ဒေါက်တာခင်မျိုးဟန် (ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)
၉။	နိုင်ငံရေးစာပေ	ဖဆပလခေတ် မြန်မာနိုင်ငံရေးသမိုင်း (၁၉၄၈-၁၉၅၈)	ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစန်းစန်းမြင့်
၁၀။	အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်(သုတ)	Ancient Jewellery of Myanmar From Prehistory to Pyu Period	Terence Tan
၁၁။	အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်(ရသ)	Beloved Country	Aung Myo Min

စာပေဗိမာန်စာပေဆုရသူများ

စဉ်	ဘာသာရပ်	ဆုအမျိုးအစား	စာမူအမည်	စာရေးသူ
၁။	ဝတ္ထုရှည်	ပထမဆု	ရက်ကန်းစင်တောင်ခြေတွင် ရှင်မွေးလွန်းနေသည်	ဈာန်လင်းထက်
		ဒုတိယဆု	မီးငှက်တစ်ကောင်ရဲ့ ခြင်္သေ့လည်ပြန်	တောင်တွင်းကိုရင်ဩ
		တတိယဆု	အရာတော်ကမ်းကလွမ်းမပြေ	ဇော်လွင်ဦး(ဟင်္သာတ)
၂။	ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်	ပထမဆု	ယောပုဆိုးနှင့်ကြွဲခဲပါ အပါအဝင် အခြားဝတ္ထုတိုများ	သုတိဩဘာ(ဆင်ပေါင်ဝဲ)
		ဒုတိယဆု	နှလုံးသားထဲက ခဲလက်ရေးနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများ	မောင်နေခြည်(ပြည်)
		တတိယဆု	အရုဏ်ကျင်းလို့ လင်းလူပြီကိုနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများ	ကံမြင့်မော်
၃။	ကဗျာပေါင်းချုပ်	ပထမဆု	မိုးသောက်ဂီတကဗျာများ	ချမ်းမြသော်
		ဒုတိယဆု	ဝေရဲရဲကြွဲရဲရဲ စေတနာပန်းပွင့်များ	ခက်လှိုင်းကျော်
		တတိယဆု	မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်	ဆန်းလွင်(မြန်မာစာ)

၄။	သုတပဒေသာ (ဝိဇ္ဇာ)	ပထမဆု	စည်းခုံတော်သမိုင်းနှင့် စစ်ကိုင်းတွင် မော်ကွန်းတင်ခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ	နန္ဒာမင်းလွင်
		ဒုတိယဆု	သူ့ကျွန်မခံ ဆရာစံ	ဇွဲသန်းသျှင်(သုံးဆယ်)
		တတိယဆု	စက်တော်ရာအနုပညာ	မောင်ယဉ်လှိုင်(ပျဉ်းမမြိုင်)
၅။	သုတပဒေသာ (သိပ္ပံနှင့် အသုံးချ သိပ္ပံပညာရပ်)	ပထမဆု	မြန်မာ့သိပ္ပံနည်းကျ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုပညာ	အောင်စိုး (တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်)
		ဒုတိယဆု	စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားလုံး၏ရည်ရွယ်ချက်	ဒေါက်တာစန်းဝင်း (သစ်တောတက္ကသိုလ်)
		တတိယဆု	အိပ်စက်ခြင်းနှင့်ကျန်းမာရေး	ဒေါက်တာမြင့်သန်း (ညောင်လေးပင်)
၆။	စာပဒေသာ	ပထမဆု	မဲဇာမြိုင်ဂင်္ဂင်တွင်းမှာ ပန်းတစ်ခင်းပျိုးခဲ့တယ်	ရွှေညောင်မြေ မောင်စန်းမြင့်
		ဒုတိယဆု	ကန္တာရဝတီငွေတောင်ပြည်သို့	ဇော်လွင်ဦး(ဟင်္သာတ)
		တတိယဆု	မေရင်္ဂဘဝ ဂီတတရုပ်ရုပ်	ဦးသောင်းငွေ
၇။	မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု နှင့် အနုပညာ ဆိုင်ရာစာပေ	ပထမဆု	မြန်မာနှင့် ပန်းချီအနုပညာ ပြုတိုက်များ	ပန်းချီ မိုးကျော်သန့်
		ဒုတိယဆု	ပန်းပွဲစွမ်းအား မြန်မာ့မင်းလမ်းစား	ဇော်လွင်ဦး(ဟင်္သာတ)
		တတိယဆု	ရက္ခပူရ ယဉ်ကျေးမှုအလှ	ဝိဿဇ္ဇက(ပဲခူး)
၈။	ကလေးစာပေ	ပထမဆု	နေခြည်နုနု ပန်းကလေးများ	မေဇွန်အေး
		ဒုတိယဆု	ဖွင့်ပန်းကလေးများ လန်းလန်း ရွှင်ရွှင် အပြုံးဝေဝေလွင်နှင့် အခြားကလေး ဝတ္ထုတိုများ	ဝမ်းထက်မိုး(ဇိန်-အောင်လံ)
		တတိယဆု	ငြိမ်းချမ်းတဲ့ဆု ကလေးကဗျာများ	နန္ဒာမိုးကြယ်
၉။	လူငယ်စာပေ	ပထမဆု	စာသင်ခွင့်ရ တစ်ခဏနှင့် ပညာတော်သင် ကာလ အမှတ်တရပေးစာများ	အောင်နှင်း
		ဒုတိယဆု	မြစ်ဧရာနဒီကြောဝယ်	ကိုရွှေသံ(မြန်မာစာ)
		တတိယဆု	မြစ်ဧရာနဒီကြောဝယ်	ကိုရွှေသံ(မြန်မာစာ)
၁၀။	ပြဇာတ်စာပေ	ပထမဆု	ရာမယဏ ဆို၊ ဝို၊ ပြော ဇာတ်တော်ကြီး	ဝဇီရာဝင်းကြည်
		ဒုတိယဆု	မခြေရက် ကြွေရက်ကယ်မော့	ကြာညိုချစ်ဝေ(ရွှေသုတ်မြေ)
		တတိယဆု	ပန်သစ္စာဆိုပွဲဖူးပါသည်နှင့် ပြဇာတ်တိုများ	ဝတ်ရည်ခင်(ပဲခူး)
၁၁။	အင်္ဂလိပ်စာမူ	ပထမဆု	Amnesty Winning Poems During Myanmar Monarchy	မေဂျီစိုး
		ဒုတိယဆု	Myanmar Ramayana (Manuscript)	Ye Dway
		တတိယဆု	Wanderings in and around Yangon and Other Articles	Dr. Saw Mra Aung
၁၂။	ဘာသာပြန်စာပေ	ပထမဆု	အုပ်ချုပ်မှုနှင့် နိုင်ငံသားဖြစ်မှု	တင်မောင်သန်း(ရွာမ)

# ပြည်တွင်းရေးရာ



## စာမျက်နှာ ၉ မှ

ဆောင်ရွက်နိုင်ကြလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်လည်း စာရေးဆရာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရှေ့က စာရေးသူတွေရေးခဲ့တဲ့ စာပေတွေ ဖတ်ရှုပြီး ကိုယ်တိုင်လည်း ရေးသားချင်စိတ်ရှိလာတဲ့အခါ ကိုယ်တိုင်ရေး သားပြီး စာရေးသူဖြစ်လာပါတယ်။ ဒီလိုပဲ ဒီကနေ့ ဆရာတို့ ဆရာကြီးဆရာမကြီး တွေရဲ့ စာပေတွေကို ဖတ်ရှုပြီးတဲ့နောက် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေလည်းပဲ အလားတူ ဒီစာတွေကနေ စိတ်ကူးစိတ်သန်းတွေရမယ်။ တို့တွေလည်း ဒီလို စာမျိုးပြောင်မြောက်တဲ့ လက်ရာတွေ ဖန်တီးမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်အားထက်သန်မှုတွေရ မယ်။ စိတ်အားထက်သန်ပြီးရေးသားခြင်းအားဖြင့် သူတို့ကိုယ်တိုင်အတွက် လည်း အောင်မြင်မှုတွေရသလို မြန်မာစာပေအတွက်လည်း ပိုပြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုတွေဖြစ်စေမယ်လို့ မြင်ပါတယ်။”

### ဦးတင်ခ(တက္ကသိုလ်တင်ခ) အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု

“ စာပေလောကထဲမှာ နှစ်ပေါင်းများစွာ စာပေကို ပြုစုပေးထောင်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုတဲ့ သူတွေကို တစ်သက်တာစာပေဆုပေးတာပါ။ စာပေနဲ့ စာနယ်ဇင်းမှာက ဥက္ကဋ္ဌ။ သတင်းနဲ့ စာနယ်ဇင်းမှာ ဦးဆောင်ညွှန်ကြား ရေးမှူးလုပ်ခဲ့တာဆိုတော့ စာပေလောကထက် အထူးသဖြင့် သတင်းသမားအဖြစ် က ပိုများတာပေါ့။ အမျိုးသားစာပေဆုတွေအခါမှာလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ဖူးတဲ့သူတစ်ယောက်အနေနဲ့ ကိုယ်တိုင်လည်း အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာ ဆုရွေးချယ်ခံရတယ်ဆိုရော။ အထူးသဖြင့် ဒီခေတ်ဒီမိုကရေစီခေတ်မှာ အများ ဆန္ဒအရ ရွေးချယ်ခံရတယ်ဆိုတော့ ဝမ်းသာမိတာပေါ့။ ဆက်ပြီးတော့လည်း စာပေကို ပြုစုပေးထောင်မယ်။ တတ်နိုင်သလောက် လူငယ်တွေအတွက်စာပေ တွေကို ကြိုးစားပြီးရေးသွားမယ်။

စာရေးဆရာဆိုတာ သူများကိုချမ်းသာအောင်နည်းပေးလမ်းပြရေးသား ကြပေမယ့် သူတို့ကိုယ်တိုင်ကတော့ ချမ်းသာတဲ့သူရားတယ်။ စာရေးဆရာ ကောင်းဖြစ်ဖို့အဓိက ဇွဲပဲ စွဲစွဲမြဲမြဲလုပ်ရမယ်။ စိတ်ဓာတ်ကျလို့မရဘူး။ ဒီတစ်ခါ အဖော်ပြမခံရရင်လည်း ဆက်ရေး။ နောက်တစ်ခါ ဖော်ပြမှာပဲ။ ကြိုးစားပါ။ ဘဝ ဒဏ်။ လောကဒဏ်ကို ခံနိုင်အောင် မှတ်သားသတိဆောင်ဆိုတဲ့ ပါမောက္ခ ဦးအေးမောင်ရေးခဲ့တဲ့ ကဗျာလေးလို့ပဲ။ ကြိုးစားကြရင်တော့ စာပေအတွက်ရော လူမျိုးအတွက်ပါ အကျိုးရှိမှာပါ။

ရသစာပေရော၊ သူတစ်စာပေရော အရေးပါတာပဲ။ ဘယ်လို စာပေမဆို ဘာအလုပ်မဆို ရိုးရိုးသားသားနဲ့ တစိုက်မတ်မတ်လုပ်သွားမယ်။ စာပေရေးသား တဲ့အခါမှာ လူသားတွေအတွက် အကျိုးပြုမယ့် စာပေတွေ ရေးသွားမယ်ဆိုရင် နာမည်တစ်လုံးဟာ တင်ကျန်နေမှာပါပဲ။ ဒါ့ကြောင့် လူငယ်တွေကြိုးစားပါ။ စာဖတ်ပါ။ ဖတ်သမျှထဲက အကျိုးရှိမယ့် စာပေအသိတွေကို မှတ်သားလိုက်နာ ပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်။”

### ဦးစိန်ဝင်း(ခ) Terence Tan (အင်္ဂလိပ်ဘာသာ သူတဆုအမျိုးသားစာပေဆု)

“မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ရှေးဟောင်း ဖျံ့ခေတ်နဲ့ ဖျံ့ခေတ်မတိုင်မီကရှိခဲ့တဲ့ လက်ဝတ်ရတနာတွေအကြောင်းကို အင်္ဂလိပ်လို ရေးသားဖော်ပြထားတဲ့ (Ancient Jewellery of Myanmar from Prehistory to Pyu Period) စာအုပ်နဲ့ ဆရာတော်ပါ။ ဒီစာအုပ်က နိုင်ငံခြားမှာ ပညာရေးအတွက် စာတမ်းပြုစု

### သုံးနိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးမှ

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ အမှတ်(၁)ချစ်ကြည်ရေးတော်တားမှတစ်ဆင့် ထွက်ခွာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “ကျွန်တော်တို့ ဒီခရီးစဉ်မှာ မတူညီတဲ့ မြန်မာ-အိန္ဒိယ-ထိုင်း သုံးနိုင်ငံဖြစ် ပေမယ့် တူညီတာကတော့ အားလုံးက ပုဗ္ဗဘာသာဝင်နိုင်ငံတွေပါ။ မတူညီတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေ၊ မတူညီတဲ့နိုင်ငံတွေကနေပြီးတော့ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနဲ့ အလုပ်တွေအများကြီးလုပ်ဖို့ကိုလည်း ဆွေးနွေးဖြစ်ခဲ့ကြပါတယ်”ဟု မြန်မာ အဖွဲ့မှ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ကိုဝေဠုကျော်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ချစ်ကြည်ရေးပြိုင်ပွဲဝင် မော်တော်ယာဉ်များသည် စုစုပေါင်း မော်တော်ယာဉ် အစီး ၂၀ ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား ခုနစ်ဦး၊ ထိုင်းနိုင်ငံသား ခြောက်ဦးနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသား ၄၃ ဦး စုစုပေါင်း ၆၅ ဦးပါဝင်ကာ ခရီးစဉ် များတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပိုင်း စီစဉ်သူအနေဖြင့် Myanmar Travels Co.,Ltd မှ MD ဦးတင်ခအဖွဲ့က စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း ဖြစ်သည်။ အလားတူ မြဝတီ မြို့သို့ရောက်ရှိလာသည့် အဆိုပါမော်တော်ယာဉ်အဖွဲ့အား မြဝတီခရိုင်ဟိုတယ် နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနရုံးမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ချောကြည်ကြည်နှင့် ဝန်ထမ်းများကလည်း လိုအပ်သည်များကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဆက်လက်ပြီး အဆိုပါ ချစ်ကြည်ရေးပြိုင်ပွဲဝင် မော်တော်ယာဉ်များသည် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြဝတီမြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး မြဝတီမြို့မှတစ်ဆင့် ကျိုက်ထီးရိုး၊ ရန်ကုန်၊ နေပြည်တော်၊ မန္တလေး၊ ပုဂံ၊ ကလေး၊ တမူးမြို့သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

### နိုင်ငံတကာပွဲများမှ

ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ရတနာပုံအသင်းမှာမူ ခေါ်ယူစမ်းသပ်နေသည့် နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားများအပါအဝင် ပြည်တွင်းအရန်ကစားသမားများဖြင့် ယှဉ်ပြိုင် ခဲ့သည်။ ရတနာပုံအသင်းသည် ပထမဆုံးရာသီကြို ခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ယှဉ်ပြိုင် ကစားခြင်းဖြစ်ပြီးခေါ်ယူစမ်းသပ်နေသည့် နိုင်ငံခြားသားကစားသမားများက ၂၂၊ ၅၂ မိနစ်တွင် ဦးဆောင်ပိုးများ သွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်း အတွက် ချေပရိုးများကို ၂၇ မိနစ်တွင် ရှိုင်းသူရနှင့် ၆၂ မိနစ်တွင် နန်းဝေမင်း တို့က သွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းသည် ပထမဆုံး ခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ရော့ဂတီအသင်းနှင့်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ဓာတ်ပုံ-လေသူအောင်

သူတွေကို များစွာအထောက်အကူပေးနိုင်မယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ ဖျံ့ခေတ်မှာရှိတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုလက်ရာ၊ လက်ဝတ်ရတနာတွေ၊ ရွှေလက်ဝတ်လက်စားတွေ ဘယ်လိုတိုးတက်ခဲ့သလဲ။ ဖျံ့ခေတ်မတိုင်မီက ပုတီးယဉ်ကျေးမှု ဘယ်လို ထွန်းကားခဲ့သလဲ ဒါမျိုးတွေကို သေချာလေ့လာပြီး ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အဓိကက ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှု၊ သမိုင်းယဉ်ကျေးမှုတွေကို မြန်မာနိုင်ငံသာမက နိုင်ငံတကာကပါ သိအောင် ဖော်ပြချင်လို့ အခုလို ရေးသားပြီး ထုတ်ဝေဖြစ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစာအုပ်ဖြစ်ဖို့ အနှစ် ၂၀လောက် လေ့လာပြုစုခဲ့တာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အခုလို ဆုချီးမြှင့်ခံရတော့ ပြုစုရကျိုးနပ် တာပေါ့။ ဝမ်းလည်းသာပါတယ်။ ဒီစာအုပ်က နောက်ထပ် စာတမ်းပြုစုမယ့် သူတွေအတွက် အထောက်အကူ ပြုပေးနိုင်မယ်ဆိုရင်လည်း အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာမိမှာပါ။”

### ဆရာ ဝိသုဒ္ဓိ(ပဲခူး) (မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာစာပေတတ်ယဆု စာပေဗိမာန်စာမူဆု)

“ရက္ခပူရ ယဉ်ကျေးမှုအလှစာအုပ်နဲ့ ဆရာတော်ပါ။ ဆရာမယ်လို့တောင် ထင်မထားမိပါဘူး။ ရခိုင် လူမျိုးတွေရဲ့ ဘာသာရေးနဲ့ ယဉ်ကျေးမှု၊ ရခိုင် လူမျိုးတွေရဲ့ သမိုင်းကြောင်းတွေအပြင် ကျောက်စာတွေ။ နောက်ပြီး ရခိုင် အသုံးအနှုန်းတွေ အများကြီးပါပါတယ်။ ဆရာတော် ဝမ်းသာမိပါတယ်။

အခုနှစ်မှာဆို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကလေးစာပေတွေ။ ကဗျာတွေကို ပိုပြီးအားပေး အလေးထားဆောင်ရွက်လာတာတွေ့ရတယ်။ သတင်းစာတွေထဲမှာ ကလေးတွေအတွက် ကာတွန်းကဏ္ဍလေးတွေ ပါလာတာတွေ့ရတယ်။ ဒါဟာ အင်မတန်ကောင်းမွန်တယ်လို့ ထင်မိတယ်။ တကယ်တော့ ကလေးတွေအတွက် ပြင်ပဗဟုသုတနဲ့ တခြားစာပေတွေဖတ်ရှုဖို့ အများကြီးလိုအပ်တယ်။ မိဘတွေ ကလည်း ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာတွေမှာ ထူးချွန်ဖို့အတွက်ပဲ အလေးထားပြီး ကျောင်းပြီး ကျွဲရှင်၊ ကျွဲရှင်ပြီး ကျောင်းဆိုတော့ ကလေးတွေမှာ ကိုယ်ပိုင်ချိန် မရှိသလောက်ဖြစ်နေတာတွေ့ရတယ်။ ဒါဟာများတယ်။ ကလေးတွေအတွက် ရေးထားတဲ့ စာပေက ကလေးတွေရဲ့စိတ်ကို နူးညံ့စေတယ်။ လိမ္မာစေတယ်။ စာပေကို ဖတ်ရှုဖို့ မိဘတွေကလည်း ကလေးတွေကို အားပေးဖို့လိုမယ်ထင်ပါ တယ်။”

### ဆရာမ မေဇွန်အေး(ကလေးစာပေ ပထမဆု၊ စာပေဗိမာန် စာမူဆု)

“နေခြည်နုနု ပန်းကလေးများဆိုတဲ့ ကလေးစာပေအမျိုးအစားနဲ့ ဆရာတော်ပါ။ ဆရာမတော်အထဲပါတဲ့အတွက် အံ့ဩဝမ်းသာဖြစ်ခဲ့ရပါတယ်။ တကယ် ကလေးစာပေစစ်စစ်ပါ။ ကလေးတွေရဲ့ ရင်ထဲကို ဝင်ကြည့်ပြီးရေးထား တာပါ။ ပြိုင်ပွဲမဝင်တော့ဘူးလို့ ဆုံးဖြတ်ပြီး လစဉ်ထုတ် မဂ္ဂဇင်းတွေမှာပဲ

အားကောင်းမောင်းသန် ရေးရင်တာဝန်ကျေပြီဆိုပြီး ရေးခဲ့ပါတယ်။ အခု ပြိုင်ပွဲဝင်ဖို့ ရက်ကလည်းမိသွားတယ်။ ပုဒ်ရေကလည်းပြည့်သွားတယ်။ အချိန် တွေ ကန့်သတ်ချက်တွေက ပြည့်မိသွားတော့ ပြိုင်ဖြစ်သွားတယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကိုယ့်ရဲ့ အားစမ်းမှုတစ်ခုလည်း ပြောလို့ရပါတယ်။ ဆုဆိုတာကို စိတ်ထဲလည်း မထားခဲ့ဘူး။ စာပေဗိမာန် ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က ရွေးချယ်တဲ့အတွက် ဆုဆိုတာ လူတိုင်းအတွက် အထွတ်အထိပ်တစ်ခုပေါ့။ ကိုယ်လျှောက်တဲ့ စာပေလမ်းခရီးမှာ ဒီဆုတွေက တစ်တပ်တစ်အားဖြစ်စေတယ်။ တာဝန်လည်းကြီးသွားတယ်။ ကလေးတွေအတွက် အထူးသဖြင့် လုပ်ရမယ့်အလုပ်တွေအများကြီး ဖြစ်သွား တာပေါ့။”

### ဆရာ ဇော်လွင်ဦး(ဟင်္သာတ)(မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာစာပေ ခုတိယ၊ ဝတ္ထုရှည် တတိယ၊ စာပဒေသာ ခုတိယ၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆု)

“ဒီနှစ်ရတဲ့ ဆု သုံးဆုလုံးက မတူကွဲပြားတဲ့ သုံးမျိုးလို့ ပြောလို့ ရပါတယ်။ ဝတ္ထုရှည်က ရသစာပေစစ်စစ်ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ အနုပညာက တော့ သုတေသနလုပ်ထားတဲ့ သုတစစ်စစ်ပါ။ စာပဒေသာကတော့ သုတရသ ရောထားတာကို ရသဘောင်ဝင်အောင်ရေးရတဲ့ စာပေပေါ့။ အခုလို ဆု သုံးဆု ချီးမြှင့်ခံရတဲ့အတွက် အလွန်ပဲ ဝမ်းသာမိပါတယ်။

စာပေရဲ့ သဘောက ကိုယ်တိုင်ဖတ်နိုင်ရင် ဖတ်၊ မဖတ်နိုင်ရင် စာပေ ပညာရှင်တွေ ဟောပြောတဲ့ ဟောပြောပွဲတွေမှာ နားထောင်သင့်တယ်။ အဲ့လို နားထောင်ရင် ဗဟုသုတလည်းရမယ်။ စာပေကြောင့် အသိဉာဏ်တွေလည်းရှိ လာမယ်။ အခုနောက်ပိုင်း စာပေဟောပြောပွဲတွေ လုပ်လာတာ အများကြီး ကောင်းပါတယ်။

နောက်ပြီး လူငယ်တွေ စာဖတ်စေချင်သလို ကိုယ်တိုင်လည်း စာရေးကြ စေချင်ပါတယ်။ လူငယ်တွေမှာ အတွေ့အကြုံကောင်းတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ ခေတ်ကာလကပြောင်းလာတော့ သူတို့ သိလာတဲ့ အသိတွေကို စာရေးပြီး ပြန်လည်မျှဝေစေချင်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခုက ကလေးစာပေတွေကိုလည်း ဒီထက် ပိုပြီးထွက်ရှိလာ စေချင်ပါတယ်။ ရုပ်ပြတို့၊ ကာတွန်းတို့ကလည်း ကလေးတွေကို ဗဟုသုတတွေ ပေးစွမ်းနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီစာအုပ်တွေကနေမှ တဖြည်းဖြည်း ကလေးတွေက ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်စာအုပ်တွေ၊ သုတ၊ ရသ စာအုပ်တွေ ရှာဖွေ ဖတ်လာကြ မှာပါ။ နိုင်ငံတော်က အခုဆို ကလေးစာပေကို ပိုပြီး အားပေးလာသလို စာရေး ဆရာတွေကလည်း ကြိုးစားပြီးရေးနေကြတယ်။ ဒါတိုင်းပြည်အတွက် ကောင်းတဲ့ လက္ခဏာပါ။ ကျောင်းတွေမှာလည်း စာကြည့်တိုက်တွေ ရှိဖို့လိုပါတယ်။”

စုစည်းရေးသားသူ-သီသီမင်း/ဓာတ်ပုံ ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

# Eleven Media Group ၏ CEO နှင့် အယ်ဒီတာချုပ်တို့ အမှုအမည်လျှောက်ထားမှု ပယ်ချခံရ

## ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ က ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် တရားစွဲ ဆိုထားသော Eleven Media Group ၏ CEO နှင့် အယ်ဒီတာ ချုပ်တို့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး စွပ်စွဲခံရသူတို့ဘက်မှ အာမခံလျှောက်ထားမှုပေါ် တာမေ့ မြို့နယ် တရားရုံးက ပယ်ချလိုက် ကြောင်း အဆိုပါ တရားရုံးမှ သိရသည်။

“စွပ်စွဲခံရသူ နှစ်ဦးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စွပ်စွဲခံရသူ အမှုက ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေအရ စွဲဆိုလာတာပါ။ ဒီပုဒ်မ က အာမခံပေးလို့မရတဲ့ ပုဒ်မဖြစ်နေ တယ်။ တင်ပြလာတဲ့ဆေးမှတ်တမ်း အထောက်အထားတွေကလည်း ပြင်ပ ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေက ဆေးမှတ်တမ်းတွေ ဖြစ်နေတဲ့အတွက် အာမခံလျှောက်ထားမှုကို ပယ်ပယ် လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု တာမေ့မြို့ နယ် တရားရုံးကြီးက မြန်မာ့သတင်း စဉ်ကို ပြောကြားသည်။

ထို့အပြင် စွပ်စွဲခံရသူတို့အနေဖြင့် လတ်တလော အကျဉ်းထောင် (အချုပ်)တွင်နေစဉ် ကျန်းမာရေး ကြောင့် အရေးပေါ်ကုသမှုခံယူနေရ သည်ဆိုသည်နှင့် ပတ်သက်၍ အကျဉ်းထောင် ဆေးရုံမှတ်တမ်း တာဝန်ခံ၏ ထောက်ခံတင်ပြထား သည့် အထောက်အထားများကို တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် တရားလိုဘက်မှ တင်ပြထားသော သက်သေ ၁၂ ဦးကို စတင်စစ်ဆေးရ ခြင်း မရှိသည့် အခြေအနေဖြစ်ကြောင်း၊ အာမခံမပေးနိုင်သည့် ပုဒ်မ အပြင် ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၉၇

အရ အာမခံပေးရန် ခိုင်လုံသော အကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခြင်းမရှိ၍ အာမခံလျှောက်ထားချက်အား ပယ် လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

အဆိုပါ အမှုကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမိုးတိန်က တရားလို ပြုလုပ်၍ Eleven Media Group ၏ CEO ဒေါက်တာ သန်းထွဋ်အောင်နှင့် အယ်ဒီတာချုပ် ဦးဝေဖြိုးတို့အား ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ-၆၆(ဃ) ဖြင့် အမှုဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး တာမေ့မြို့နယ် ရဲစခန်းက နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် မြို့နယ်တရားရုံးသို့ တရားစွဲဆို တင်ပို့ခဲ့သည်။

ယင်းအမှုကို တာမေ့မြို့နယ် တရားရုံးက ရာဇဝတ်ကြီး အမှု အမှတ်-၈၁၅/၂၀၁၆ ဖြင့် လက်ခံ စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး စွပ်စွဲခံရသူ ဒေါက်တာသန်းထွဋ်အောင်၏ အကျိုး ဆောင်ဖြစ်သူ တရားလွှတ်တော်ရှေ့ နေ ဦးကျော်လင်းက ၎င်း၏ အမှု သည်မှာ ကျန်းမာရေးမကောင်း ကြောင်း၊ အစာအိမ်နှင့်နှလုံးသွေးကြော ကျယ်သည့် ဝေဒနာနှင့် လည်ပင်း ကျိုးပေါင်း၊ အစာအိမ်ရောဂါတို့ ဖြစ်ပွားနေသည့်အတွက် ဆေးကုသ နေကြောင်း၊ နှလုံးရောဂါကြောင့် အချိန်မရွေး သေဆုံးသွားနိုင်ကြောင်း၊ ထောင်ကြီးချုပ်အတွင်းမှာပင် ဆေးဝါး ကုသမှုခံယူနေရကြောင်း၊ ဆေးကုသ ခဲ့မှု မှတ်တမ်းများကိုလည်း ရုံးတော်သို့ တင်ပြထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ အပြင် ၎င်း၏ အမှုသည်မှာ ထွက် ပြေးတိမ်းရှောင်မည့်သူမဟုတ်သည့်

အတွက် အာမခံပေးသင့်ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ အမှုမျိုးကို ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်းကလည်း ပြည်မြို့နှင့် လှည်းကူးမြို့နယ် တရားရုံးတို့က အာမခံပေးခဲ့သည့် သာကေများရှိ ကြောင်းတို့ကို မြို့နယ်တရားသူကြီး ထံတင်ပြလျှောက်ထားပြီး အားမခံပေး ရန် နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်က လျှောက်လဲ ချက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနေ့ အာမခံလျှောက်တယ်။ တရားရုံးက အချက်နှစ်ချက်နဲ့ ငြင်း လိုက်တယ်။ အခုတင်ပြတဲ့ဆေးစာ တွေက ဆေးရုံကနေယူလာတာမဟုတ် လို့တဲ့။ ဒါ့အပြင် စွပ်စွဲခံရသူ ဦးသန်း ထွဋ်အောင်က နှလုံးရောဂါခံစား နေရတယ်။ လက်ရှိမှာလည်း ထောင် (အချုပ်) ထဲက ဆေးရုံမှာ ဆေးကုသမှု ခံယူနေရတဲ့ ဆေးမှတ်တမ်းတွေ ပါမလာတဲ့အတွက် ငြင်းပယ်လိုက် တယ်လို့ ပြောပါတယ်။ အဲဒါတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ဒီရုံးမှာ လိုအပ်တဲ့ သက်ဆိုင်ရာဆေးလက်မှတ်တွေကို တင်ပြပြီးတော့ ပြန်လည်ဆန်းစစ် ဖို့စီစဉ်ထားတယ်။ လိုအပ်ရင်လည်း အထက်အဆင့်မြင့်ရုံးမှာ ပြင်ဆင်မှု

တက်သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု အဆိုပါ အမှုကိုလိုက်ပါဆောင်ရွက်နေသည့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးကြီးမြင့် က မီဒီယာများကို ပြောသည်။

ဆက်လက်၍ “နောက်တစ်ချက်က တော့ ၄၉၇ နဲ့ပတ်သက်ပါတယ်။ ဘယ်အခါမှာ အာမခံပေးနိုင်သလဲ ဆိုတာ ခြွင်းချက်တွေပေးထားတာ ရှိပါတယ်။ အဲဒီအချက်အလက်တွေ အရပဲ အာမခံပေးခဲ့တာတွေ ရှိခဲ့ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီရုံးမှာတော့ အာမခံ မပေးခဲ့ပါဘူး။ ပုဒ်မချင်း အတူတူကို တချို့တရားရုံးတွေက အာမခံပေးခဲ့ တာတွေရှိသလို ဒီရုံးက ငြင်းဆိုတဲ့ အတွက် ဥပဒေနဲ့ပတ်သက်လို့ မညီ ညွတ်ဘူးလို့ ယူဆပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ဥပဒေနဲ့အညီ ဆက်လက် လုပ်ဆောင် သွားမှာပါ”ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

အဆိုပါ အမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် တွင် စစ်ဆေးရန် ချိန်းဆိုလိုက်ပြီး ယင်းနေ့တွင် တရားလိုပြ သက်သေ များကို စတင်စစ်ဆေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ ဇော်ကြီး(ပုဂံ)



ပြည်တွင်းရေးရာ

KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ကွတ်ခိုင်မြို့နှင့် မိုးကိုးကာကင်းစခန်းတို့အား လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များသည် ကွတ်ခိုင်မြို့အား လက်နက်ကြီးဖြင့် လည်းကောင်း၊ မိုးကိုးမြို့ရှိ ကာကင်းစခန်းအား လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် လည်းကောင်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီ

မိနစ် ၄၀ ခန့်က ကွတ်ခိုင်မြို့အား လက်နက်ကြီးဖြင့် နှစ်ချက်ပစ်ခတ်ရာ မြို့အထွက်ရှိ အိမ်ယာတိုက်ခိုက်ရေး အဖွဲ့အစည်းက ဖိတ်ခေါ် အနောက်ဘက် မိတာ ၃၀၀ ခန့် အကွာတွင် ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး လူနှင့်အဆောက်အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ပစ်ခတ်မှုအပေါ် နယ်မြေခံတပ်မှ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပြန်လည်ပစ်ခတ်သဖြင့် ဆုတ်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

မိုးကိုးမြို့ရှိ မိုးကိုးကာကင်းစခန်းကိုလည်း နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် ၂၇

နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အင်အား ၃၀ ခန့်က လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ရာ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများက ပြန်လည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ဆုတ်ခွာသွားကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်တွင် တပ်မတော်မှ စစ်သည်အချို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်နေရာဝန်းကျင်အား တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက ဆက်လက်နယ်မြေရှင်းလင်းလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ တံတားအား မိုင်းခွဲဖျက်ဆီးပြီး တပ်မတော်ရိက္ခာပို့ယာဉ်တန်းအား ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် မူဆယ်မြို့ ဆွမ်လုံကျေးရွာအနီးရှိ တံတားအား ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီး၍ တပ်မတော်ယာဉ်တန်းအား လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် နယုန်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရရှိရန် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသော တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ရိက္ခာပို့ဆောင်မည့် တပ်မတော် ယာဉ်တန်းသည် ကွတ်ခိုင်မြို့မှ ထွက်ခွာလာစဉ် ယနေ့နံနက် ၃ နာရီခွဲခန့်က မူဆယ်မြို့နယ် ဆွမ်လုံကျေးရွာအနီး၌ KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့အင်အား ၃၀ ခန့်က ဆွမ်လုံတံတားအား မိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးပြီး တပ်မတော် ယာဉ်တန်းအား လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့်



ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ရာ ပြန်လည်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် နံနက် ၆ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်တွင် အာပီဂျီ သေနတ် တစ်လက်၊ ယင်းဗုံးသီးတစ်လုံး၊ အမ် ၂၂ ကျည်အိမ်တစ်ခုနှင့် အမ် ၂၂

ကျည် တောင့် ၃၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ စစ်သည်တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှုကြောင့် ဆွမ်လုံတံတား၏ ကြမ်းခင်းနှင့် တံတားလက်ရန်းတို့တွင် ၁၀ ပေခန့်စီ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါတံတားအား တပ်မတော်

စစ်ကြောင်းမှ ယာယီပြင်ဆင်ထားရှိရာ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၅၀ မှစ၍ ယာဉ်တစ်စီး ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ကြောင်းနှင့် ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားသော ၎င်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအား တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက လိုက်လံရှင်းလင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပျောက်ဆုံးခဲ့သော ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦး ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ကွတ်ခိုင်မြို့မှ နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းသို့ ပြန်လာစဉ် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ညပိုင်းက လမ်းခရီး၌ပျောက်ဆုံးခဲ့သော နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးသည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်မြင့်ဌေးနှင့် ရဲတပ်ကြပ်လင်းထက်တို့သည် မူဆယ်မြို့မှ နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းသို့ ပြန်လာစဉ် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် နယ်ပယ်ကာရံကင်းစခန်းသို့ အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးခန့်က ၎င်းတို့ယာဉ်အား လက်နက်များဖြင့် ချိန်ခွပ်ထားသော ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ စခန်းချနေသည့် တောင်ကုန်းပေါ်သို့ လက်ထိတ်ခတ်ပြီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းတို့အား ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ စစ်ဆေးမေးမြန်းခဲ့ပြီး လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးကို သိမ်းဆည်းကာ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပြန်လည်စေလွှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

KIA/TNLA/MNDAA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် တိုးဂိတ်ဝန်ထမ်း သုံးဦးအနက်မှ တစ်ဦးအား သေဆုံးလျက်တွေ့ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နယ်ပယ်လွန်းကျေးရွာအနီးရှိ ဟိုင်းဝေးတိုးဂိတ်မှ ဝန်ထမ်း သုံးဦးအား KIA/TNLA/MNDAA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့မှုအနက် တစ်ဦးမှာ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ခဲ့သော်လည်း တစ်ဦးမှာ သေဆုံးလျက်တွေ့ရှိရပြီး ကျန်တစ်ဦးမှာ စုံစမ်းရှာဖွေဆဲဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

KIA/TNLA/MNDAA လက်နက်ကိုင်ပူးပေါင်းအဖွဲ့က နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စုဝန်ထမ်း ဟိုင်းဝေးတိုးဂိတ်မှ ဝန်ထမ်း သုံးဦးအနက် ကျော်ဇင်ဦးမှာ ယင်းနေ့တွင် ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ခဲ့ပြီး ဦးတင်နိုင်မှာ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက နယ်ပယ်လွန်းကျေးရွာအနီးရှိ တောင်ပေါ်၌ ယာလည်ပမ်းမှ ဦးခေါင်းအထိ ကျည်ဖောက်ထွက် ဒဏ်ရာတစ်ချက်၊ နောက်ကျော ခါးရိုးမှ ပိုက်အထိ ကျည်ဖောက်ထွက် ဒဏ်ရာတစ်ချက်တို့ဖြင့် သေဆုံးလျက် ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ကျန်တစ်ဦးအား ဆက်လက်စုံစမ်းရှာဖွေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့၌ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ကြောင်း မသင်္ကာသတ်မှတ်ပြီး ဖမ်းဆီးရမိ

မောင်တော နိုဝင်ဘာ ၃၀

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ကြောင်း မသင်္ကာသတ်မှတ်ပြီး မောင်တောမြို့နယ် ရွှေဇားအလယ်ရွာနေ နှစ်လားမိန် (၃၀)နှစ်အား နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်က မောင်တောမြို့မဈေးကြီးအတွင်း၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါဖမ်းဆီးရမိမှုအား ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အမှုဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ (သတင်းစဉ်)

KIA၊ TNLA နှင့် MNDAA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုစာရင်းထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၃၀ ရက်အတွင်း KIA၊ TNLA နှင့် MNDAA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူ့စစ်နှင့် ပြည်သူများ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးခဲ့မှုစာရင်းကို နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

အဆိုပါစာရင်းတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် သုံးဦး၊ ပြည်သူ့စစ်တစ်ဦး၊ ပြည်သူ ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄ ဦး ကျဆုံး၊ သေဆုံးခဲ့ကြပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦး၊

၂၀-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှ ၃၀-၁၁-၂၀၁၆ ရက်အထိ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် KIA, TNLA နှင့် MNDAA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုစာရင်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ကျဆုံး/သေဆုံး			ဒဏ်ရာရ		
		အမျိုးသား	အမျိုးသမီး	ပေါင်း	အမျိုးသား	အမျိုးသမီး	ပေါင်း
၁	ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်	၃	-	၃	၁၀	-	၁၀
၂	ဝန်ထမ်း	-	-	-	၂	-	၂
၃	ပြည်သူ့စစ်	၁	-	၁	-	-	-
၄	ပြည်သူ	၇	၃	၁၀	၂၆	၁၀	၃၆
စုစုပေါင်း		၁၁	၃	၁၄	၃၉	၁၀	၄၉

မှတ်ချက်။ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လက်နက်မျိုးစုံ ကိုးလက်ဆုံးရှုံးခဲ့သည့်အနက် နှစ်လက် ပြန်လည်ရရှိသဖြင့် ခုနစ်လက် ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ (နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီ)

ဝန်ထမ်း နှစ်ဦးနှင့် ပြည်သူ ၃၇ ဦး လက်နက်မျိုးစုံ ကိုးလက်ဆုံးရှုံးခဲ့မှု ခုနစ်လက်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သတင်းအနက် နှစ်လက် ပြန်လည်ရရှိခဲ့သဖြင့် ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း ရွာသားတစ်ဦး သေနတ်ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်စဉ်အမှန်ပေါ်ပေါက်ရေး အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀

မောင်တောမြို့နယ် ငါးခူရကျေးရွာရဲစခန်း တောင်ဘက်တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ညပိုင်းက ရွာသားတစ်ဦး သေနတ်ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်စဉ်အမှန် ပေါ်ပေါက်ရေး အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

ငါးခူရကျေးရွာရဲစခန်းတောင်ဘက် လေးဖာလုံခန့်တွင် လူတစ်ဦး သေနတ်ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံး

လျက်ရှိကြောင်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ည ၇ နာရီခန့်တွင် ငါးခူရနယ်မြေရဲစခန်းသို့ လာရောက်သတင်းပို့သဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခဲ့ရာ သေဆုံးသူမှာ ငါးခူရကျေးရွာအုပ်စု တောင်ရွာနေ မိုးဟာမတ် အာနေဘစ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မျက်မြင်တွေ့ရှိသူများ၏ ပြောကြားချက်အရ မြို့သစ်ရဲကင်းစခန်းမှ ရဲဒုတိယကြပ်ဝေလင်းက ရွာလယ်လမ်းမရှိ ယာဆိန်း၏ ကွမ်းယာဆိုင်အနီးတွင် ဆေးလိပ်သောက်နေစဉ် မျက်နှာချင်းဆိုင်မှ

လက်ကိုင်ဖုန်းနှိပ်၍ လမ်းလျှောက်လာသူတစ်ဦးအား လှမ်းခေါ်စဉ် နောက်ပြန်လှည့်ပြီး ထွက်ပြေးသဖြင့် သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်၍ သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သေဆုံးမှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်စဉ်မှန်ပေါ်ပေါက်ရေး၊ ရဲဒုတိယကြပ်ဝေလင်းက အပါအဝင် နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများအား လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေးဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

**မီးလောင်လျှင်**

- (၁) ထွက်ပြေးပါနှင့် စိတ်တိုတည်တည်ငြိမ်ငြိမ်ထားပါ။
- (၂) ကျိတ်မပြိမ်းပါနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သို့ အကူအညီတောင်းပါ။
- (၃) နီးစပ်ရာ မီးသတ်စခန်းသို့ အမြန်ဆုံးအကြောင်းကြားပါ။
- (၄) ဝိုင်းဝန်း၍ ကြိုးစားငြိမ်းသတ်ပါ။
- (၅) မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့်ပြည်သူများ အချိန်မီပူးပေါင်း ငြိမ်းသတ်နိုင်လျှင် မီးလောင်မှုကြီးမဖြစ်နိုင်ပါ။

**မီးသတ်ဦးစီးဌာန**

နိုင်ငံတကာ

# ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၌ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး နေစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးဥယျာဉ် မကြာမီထူထောင်မည်

အစ္စလာမာဘတ် နိုဝင်ဘာ ၃၀

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသည် မကြာမီကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မဂ္ဂါဝပ် ၁၀၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး နေစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးဥယျာဉ်ကို ထူထောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုရေးရာဝန်ကြီး ဇာဟစ်ဟာမစ်က နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မကြာသေးမီက မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သော စီအိုပီ-၂၂ ညီလာခံသို့ ပါကစ္စတန်တက်ရောက်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီးဟာမစ်က သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၏ အကျိုး သက်ရောက်မှုများအား ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းမှု များ တိုးတက်အောင်မြင်မှုများရရှိနေပုံကို အဆိုပါညီလာခံတွင် တင်ပြခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီး ဟာမစ်က ပြောကြားသည်။

### အကောင်အထည်ဖော်မည်

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အစိမ်းရောင်အစီအစဉ်ဟု အမည် ပေးထားသော ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအစီအစဉ်ကို ရူပီး နှစ်ဘီလီယံ အကုန်အကျခံကာ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးဟာမစ်က ပြောကြားသည်။

ပီတီအိုင်။



## အစိုးရ၏ကျန်းမာရေးစီမံချက်ကို ထောင်နှင့်ချီသောသီရိလင်္ကာဆရာဝန်များ သပိတ်မှောက်

ကိုလံဘို နိုဝင်ဘာ ၃၀

၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် အစိုးရ၏ဘတ်ဂျက်တွင်ဖော်ပြထားသော စီမံချက်များ အပေါ် သပိတ်မှောက်မှုတွင် ထောင်နှင့်ချီသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဆရာဝန်များ ပါဝင်နေမှုကြောင့် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းအားလုံး ယာယီရပ်ဆိုင်းသွားသည်။

တိုင်းပြည်တစ်ဝန်းရှိ ဆေးရုံ ၉၀၀ ကျော်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အဆိုပါ သပိတ်မှောက်မှုတွင် ဆရာဝန် ၁၅၀၀၀ ကျော် ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း အစိုးရ ကျန်းမာရေးအရာရှိများအသင်းက ပြောကြားသည်။ သို့သော်လည်း သပိတ်

မှောက်မှုကို မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးဆေးရုံများနှင့် မြို့တော်ကိုလံဘိုရှိ မဟာရာဂမကင်ဆာဆေးရုံတို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းမရှိပေ။

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှုများမရှိမှုကြောင့် ထောင်နှင့်ချီသောလူနာများကို အားကိုးရာမဲ့ဖြစ်စေခဲ့ပြီး သပိတ်မှောက်မှုကို “နောက်ဆုံးအကြိမ်လှုပ်ရှားမှု” ဟု ဝန်ကြီးဌာနသို့ အကြောင်းကြားခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်စတင်ခဲ့သော အဆိုပါ သပိတ်မှောက်မှုမှာ ၂၄ နာရီပြည့်လျှင် ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ။

## စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ထောက်လှမ်းရေးသတင်းအချက်အလက်များ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယား အပြန်အလှန်ပလွယ်မည်

ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ခိုးကျည်နှင့် နျူကလီးယားဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ထောက်လှမ်းရေးသတင်းအချက်အလက်များ အပြန်အလှန်ပလွယ်ကြရန် တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့ သဘောတူညီမှု တစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးလိုက်ခြင်းအတွက် အလွန်အမင်းစိုးရိမ်ပူပန်မှု ဖြစ်ရကြောင်း တရုတ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြောကြားလိုက်သည်။

ကနဦးအနေဖြင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာလုံခြုံရေး သတင်းအချက်အလက်ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ကို ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် စီစဉ်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ပြည်တွင်းကန့်ကွက်မှုများကြောင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ဆိုင်းငံ့ထားခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ခိုးကျည်အမျိုးမျိုးကို စမ်းသပ်မှုများ တိုးမြှင့် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ခိုးကျည်တွင် တပ်ဆင်နိုင်သော နျူကလီးယားထိပ်ဖူးတစ်လုံးကို ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသည်ဟု ကြေညာခဲ့ရာ ဒေသဆိုင်ရာနိုင်ငံများဖြစ်ကြသော ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့က စစ်ဘက်ဆိုင်ရာထောက်လှမ်းရေး သတင်းအချက်အလက်များ အပြန်အလှန်ပလွယ်နိုင်ရန် သဘောတူညီချက် တစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ဦးတည်ခဲ့သည်။

ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့၏ ယင်းသဘောတူညီချက်သည် အာရှ အရှေ့မြောက်ဒေသတွင် မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေနိုင်ပြီး စစ်အေးခေတ် အတွေး အမြင်ကို ပြန်လည်လှုံ့ဆော်ရာရောက်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ယန်ယုကျန်က ပြောကြားသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေး၊ အကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင် ရန်လည်းကောင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးကို ထိန်းသိမ်း နိုင်ရန်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့်ဆောင်ရွက်ချက်များ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ယန်က လစဉ်ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

ရိုက်တာ။



## တင်နက်ဆီပြည်နယ်ရှိ အပန်းဖြေမြို့တွင် တောမီးလောင်

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၃၀

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ လွန်ခဲ့သော လအနည်းငယ် အတွင်းက ထူးခြားစွာမိုးခေါင်ခဲ့သော တင်နက်ဆီပြည်နယ် တစ်ဝန်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု များဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး ဂရိတ်စမောက်တောင်တန်း အမျိုးသားဥယျာဉ်ဝန်းကျင်ရှိ အပန်းဖြေစခန်းမြို့တွင် လူနေအိမ်ခြေ ၁၀၀ ကျော် မီးစွဲလောင်ခဲ့သဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူထောင်ပေါင်းများစွာကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ရကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အပန်းဖြေစခန်းမြို့ ဂတ်လင်ဘာဂ်မြို့တစ်မြို့တည်းမှ လူဦးရေ ၁၄၀၀၀ ကျော်ကို ညတွင်းချင်း ရွှေ့ပြောင်းပေး ခဲ့ရသည်။ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် အိမ်အလုံးရေ ၁၀၀ ကျော် ပျက်စီးခဲ့ရပြီး ယင်းတို့အနက် ၁၆ ထပ်မြင့် ဟိုတယ်တစ်လုံးနှင့် တိုက်ခန်းတွဲနေအိမ်အဆောက်အအုံ

များပါဝင်ကြောင်း ပြည်နယ်အရေးပေါ်လုပ်ငန်း စီမံခန့်ခွဲ ရေးအေဂျင်စီနှင့် ဒေသဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။

လတ်တလောတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် လူသေဆုံးမှုသတင်းထွက်ပေါ်ခြင်း မရှိသေးပေ။ မီးလောင် ဒဏ်ရာရရှိသည့် လူ ၁၂ ဦးကို ဆေးဝါးကုသပေးခဲ့ပြီး ယင်းတို့မှာလည်း အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရသည့် အခြေ အနေမရှိကြောင်း ဒေသတွင်းရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရုပ်မြင် သံကြားသတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။

တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုသည် ညတစ်ညလုံးလေပြင်းများ အဆက်မပြတ်တိုက်ခတ်နေခဲ့ကြောင်း၊ လေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ မိုင် ၄၀ ရှိကာ လေတိုက်ခတ်ချိန်မှာ ၁၀ နာရီမှ ၁၂ နာရီအထိဖြစ်ကြောင်း ဂရိတ်စမောက် အမျိုးသားဥယျာဉ်ကြီးကြပ်ရေးမှူး ကက်ဆီယမ်ကရိုက်က ပြောကြားသည်။ တောမီးမှာ မကြာစေ့ရှိပြီး တဟုန်ဟုန်



တောက်လောင်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ ယင်းတောမီးအား ငြိမ်းသတ်နိုင်ရေးအတွက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ၀၆ အင်အား ၄၀၀ ကျော်ကို နိုဝင်ဘာ

၂၇ ရက်ညပိုင်းမှစ၍ ဖြန့်ကြက်ထားခဲ့ကြောင်း ဒေသ ဆိုင်ရာသတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။

ဆင်ဟွာ။

အားကစား



# လီဗာပူးအသင်း၏ အသက်အငယ်ဆုံး ဂိုးသွင်းရှင် ဝုဒ်ဘန်း ဖြစ်လာ

လီဗာပူးအသင်းနှင့် လိဂ်ယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့သော အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား ကွာတားဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်တွင် လီဗာပူးအသင်းအတွက် တစ်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည့် ဝုဒ်ဘန်းသည် လီဗာပူးအသင်း၏ အသက်အငယ်ဆုံးဂိုးသွင်းရှင် ဖြစ်လာခဲ့သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် လီဗာပူး အသင်းသည် ချန်ပီယံရှစ်ကလပ် လိဂ်ယူနိုက်တက်အသင်းအား အိုရီဂိုနှင့် ဝုဒ်ဘန်းတို့၏ သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းပွဲစဉ်တွင် လီဗာပူးအသင်းအတွက် ဒုတိယမြောက်ဂိုးကို သွင်းယူပေးခဲ့သည့် ဝုဒ်ဘန်းသည် လီဗာပူးအသင်း၏ အသက် အငယ်ဆုံးဂိုးသွင်းရှင်လည်းဖြစ် လာခဲ့သည့်အပြင် မိုက်ကယ်အိုဝင် နှစ်အောက် အသင်းတွင် ပါဝင်ကစားလျက်ရှိသူဖြစ်သည်။

လီဗာပူးအသင်းသည် ယင်းပွဲစဉ်တွင် အနိုင် ရရှိခဲ့ခြင်း ကြောင့် အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားပြိုင်ပွဲ၏ ဆီမီးဖိုင်နယ် အဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

## ဆောက်ဂိတ်အား အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်း၏ အမြဲတမ်းနည်းပြအဖြစ်ခန့်အပ်



အင်္ဂလန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် လက်ရှိ အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ယာယီနည်းပြ အဖြစ် တာဝန်ယူကိုင်တွယ်လျက်ရှိသည့် နည်းပြဆောက်ဂိတ်အား အမြဲတမ်းနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အသက်(၄၆)နှစ်အရွယ်ရှိ နည်းပြဆောက်ဂိတ်သည် အင်္ဂလန် အသင်းနှင့်အတူ လေးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါစာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ခြင်းကြောင့် တစ်နှစ်လုပ်ခလစာ ပေါင် ၁ ဒသမ ၅ သန်းနှင့် ပေါင်နှစ်သန်းအကြားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နည်းပြဆောက်ဂိတ်သည် နည်းပြဆစ်အလာဒွီကစ်နေရာတွင် ယာယီအစားထိုးနည်းပြအဖြစ် အင်္ဂလန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ခန့်အပ်ခဲ့ ရာတွင် စုစုပေါင်း လေးပွဲတာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်အတွက် ခြေစစ်ပွဲသုံးပွဲ တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့ရာ တွင်လည်း မယ်လ်တားအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ စကော့ တလန်အသင်းကို သုံးဂိုးပြတ်ဖြင့် လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ဆလိုဗေးနီးယားအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် ဂိုးမရှိသရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် စပိန်အသင်းနှင့် ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင်မူ တစ်ဖက် နှစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ လေးပွဲအထိ တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့ရာ တွင် ရှုံးပွဲမရှိဘဲ ချန်တင်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အင်္ဂလန် ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ယာယီနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်ထားသော ဆောက်ဂိတ်အား အမြဲတမ်း နည်းပြအဖြစ်ခန့်အပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

## အီဘရာဟီမိုဗစ်ချ် မပါဘဲ ရလဒ်ကောင်းမည့်နည်းလမ်း ပီအက်စ်ဂျီ ရှာဖွေနေဆဲဟုဆို



ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်း သည် တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်ချ်မပါဝင်ဘဲ ပြိုင်ဘက် အသင်းများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရာတွင် ရလဒ် ကောင်းထွက်ပေါ်နိုင်မည့်နည်းလမ်းကို ရှာဖွေ နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ပီအက်စ်ဂျီ အသင်းနည်းပြ အီမာရီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့် ဆိုင်ဒင်အသင်းတို့၏ ကစားသမားဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သူ တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်ချ်သည် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီ အတွင်း ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့်အတူ ၅၁ ပွဲကစားခဲ့ရာတွင် သွင်းဂိုး ၅၀ သွင်းယူပေးခဲ့ပြီး ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကိုလည်း ပြင်သစ်ပထမတန်း ချန်ပီယံဖြစ်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးခဲ့သူဖြစ်သည်။

သို့ရာတွင် တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်ချ်သည် ယခုနှစ်ဘောလုံး ရာသီတွင်မူ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ နည်းပြ မော်ရင်ဟို၏ မန်ယူအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် တိုက်စစ်မှူး ကာဗာနီတစ်ဦးတည်းကိုသာ အားကိုးနေရပြီး တိုက်စစ်မှူး ကာဗာနီသည် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့်အတူ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီတွင် ၁၇ ပွဲ ကစားပေးထားကာ ၁၈ ဂိုးသွင်းယူပေးထားသူဖြစ်သည်။

## ဂါရတ်ဘေးလ်၏ ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာအား လန်ဒန်၌ အောင်မြင်စွာကုသနိုင်ခဲ့ဟုဆို

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနှင့် ဝေလအသင်းတို့၏ အားထားရသည့် တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်သည် လန်ဒန်မြို့၌ ခြေချင်းဝတ် ဒဏ်ရာအား အောင်မြင်စွာကုသနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်သည်။

တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်သည် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း က စပို့တင်းလူ့စွာအသင်းအား အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် ချန်ပီယံလိဂ် ပွဲစဉ်တွင် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း အနေဖြင့် ဂါရတ်ဘေးလ်မှာ ကာလကြာရှည်အနားယူရလိမ့်မည် မဟုတ်ဘဲ အသင်းတွင်မကြာမီပြန်လည်ပါဝင်လာရန်မျှော်လင့် ထားသည်။ သို့ရာတွင် ဂါရတ်ဘေးလ်သည် ရရှိထားသည့် ဒဏ်ရာ ပြဿနာကြောင့် အနည်းဆုံးလေးလကြာအထိ အသင်းတွင် ပြန်လည် ပါဝင်လာမည်ဟုကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ် လျက်ရှိသည်။

တိုက်စစ်မှူးဂါရတ်ဘေးလ်သည် ဒဏ်ရာပြဿနာကြောင့် လာမည့်တစ်ပတ်အတွင်း ဂျာမန်ဘွန်ဒင်လီဂါကလပ် ဒေါ့မ့်စ် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်နှင့် ဒီဇင်ဘာလ အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကစားရမည့် ဖီဖာကလပ် အသင်းများ ကမ္ဘာ့ဖလားပွဲစဉ်တွင် လွဲချော်မည်ဖြစ်သည်။ ဝေလ အသင်းကမူ တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်မှာ မတ် ၂၄ ရက်တွင် အိုင်ယာလန်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလား ခြေစစ်ပွဲစဉ်တွင် ပါဝင်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ထားသည်။



## မန်ယူနောက်ခံလူ ဒါမီယန်အား ခေါ်ယူရန် ဂျူဗင်တပ်နှင့် အင်တာမီလန် ဆန္ဒရှိနေ

အီတလီစီးရီးအေကလပ်အသင်းများဖြစ်ကြသည့် ဂျူဗင်တပ်အသင်းနှင့် အင်တာမီလန်အသင်းတို့သည် မန်ယူ နောက်တန်းကစားသမား ဒါမီယန်အား စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ် လျက်ရှိသည်။ အီတလီစီးရီးအေချန်ပီယံ ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် လက်ရှိတွင် ဒန်နီအဲလ်ပက်ဒဏ်ရာပြဿနာ ကြုံတွေ့နေ သည့်အပြင် ဘိုနူဇီသည်လည်း ရရှိထားသည့် ဒဏ်ရာကြောင့် ကာလကြာရှည်အနားယူရမည်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ယခုကဲ့သို့ မန်ယူနောက်ခံလူ ဒါမီယန်အား ပစ်မှတ်ထားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နောက်တန်းကစားသမားဒါမီယန်သည် နည်းပြ ဗန်ဟားလ်လက်ထက် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီက အကောင်းဆုံး ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီ နည်းပြမော်ရင်ဟိုလက်ထက်တွင်မူ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် လေးပွဲသာလျှင် ပါဝင်ပွဲထွက်ခွင့်ရရှိထားသူဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် အသင်းပြောင်းရွှေ့ကစားရန် ချိတ်ဆက်မှုများရှိသည်ဟု သတင်းများထွက်ပေါ်နေသည့် မန်ယူ နောက်တန်းကစားသမား ဒါမီယန်အား ဂျူဗင်တပ်အသင်းနှင့် အင်တာမီလန်အသင်းတို့က စိတ်ဝင်စားနေခြင်းဖြစ်သည်။ အင်တာမီလန်အသင်းသည် ဒါမီယန်အပြင် ချယ်လ်ဆီးကွင်းလယ်ကစားသမား အော်စကာကိုလည်း ခေါ်ယူရန် ပစ်မှတ် ထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရန်ကုန်စိစစ်/သိပ္ပံတက္ကသိုလ်

၁၉၆၈-၆၉-၇၀ ခုနှစ် သူမိပေဒေသွေ့ကျောင်းသား/သူလောင်းများ၏

(၁၄)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၄-၁-၂၀၁၇ ရက် (လွတ်လပ်နေ့နေ့)
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉:၃၀ နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - ခန်းမဆောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းအဆောက်အအုံ၊ လှိုင်တက္ကသိုလ်နယ်မြေ

၂၀၁၇ မှာ ၁၀-တန်း၊ တစ်နှစ်ပွဲကို သေချာပေါက်အောင်မြင်လိုသူများအတွက်...
အောင်မင်္ဂလာပွဲ: အမှတ်-၂၆၊ ပြည်ထောင်အောင်မင်္ဂလာပွဲ၊ တစ်နှစ်ပွဲ
ပြိုင်ပွဲ-ပွဲစဉ်(ပိုင်ဆိုင်) နေရာပွဲစဉ်(ပိုင်ဆိုင်)
အမှတ်-၁၅၁၊ ဒုတိယတန်း၊ အောင်မင်္ဂလာပွဲ၊ တစ်နှစ်ပွဲ
ဖုန်း: ၀၉-၇၅၀၂၅၀၂

အမည်မှန်
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ အထက(၂)၊ ခုမဝတန်း (D) မှ ဦးညွန့်ဖြူ (၁၂/၂၂/၁၉၈၇) ဝေပွဲ
အမည်မှန်မှာ မသိမှတ်နိုင်ဘဲ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မသိမှတ်နိုင်ဘဲ ပြင်ဆင်ခြင်း

မွေးသက္ကရာဇ်မှန်
ကျောက်တံခါးမြို့နယ်၊ ဦးမောင်မောင် ခေါ်အောင်၊ မောင်မောင်ထက်မောင် (၇/၁၀/၁၉၆၄) ခေါ် မွေးသက္ကရာဇ်မှန်မှာ (၁၆-၆-၁၉၆၅) ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (၁၆-၆-၁၉၆၅)

အာရှနဂါး
ပြည်/ကျွန်းကျွန်း
ရောင်းသား/ငွေအောင်
Ph: 703790, 09 799100100, 707062, 09 797100100

ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဝေပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
ဗဟန်းမြို့နယ်တရားမူဝါဒ
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ တရားမကျင့်မှုအမှတ်-၁၃
Global New Light Of Myanmar Co.,Ltd မှ ဦးညွန့်ဖြူ (၁၂/၂၂/၁၉၈၇) ဝေပွဲ
(၄၆)အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်
ဦးမောင်မောင်သန်း)
တရားမကျင့်မှုများ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်တိုင်း၊ ဦးမောင်မောင်၊ အမှတ်-၇၊ ၇-လွှာနေ အမှတ်(၃) တရားမကျင့်မှု ဦးညွန့်ဖြူ (၁၂/၂၂/၁၉၈၇) ဝေပွဲ

ဖခင်အမည်မှန်
အထက ကညင်ကျီးကျေးရွာမှ
ကျောင်းဝင်အမှတ် - ၄၅၄၂
မောင်မောင်သန်းထွေး၏ ဖခင်မှာ
ဦးထွန်း(ခ)ဦးကျော်လှိုင် (၇/၁၀/၁၉၆၄) ဖြစ်ပါသည်။
ကျွန်းကျွန်းပြင်ဆင်ခြင်း
အမည်မှန်မှာ မသိမှတ်နိုင်ဘဲ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မသိမှတ်နိုင်ဘဲ ပြင်ဆင်ခြင်း

ပြင်ဆင်မှုဆိုင်ရန် ချိန်းဆို့သည့်နေ့ရက်ကို ပြင်ဆင်မှုလျှောက်ထားခံရသူအဖို့
ကြားသိစေသည့်အကြောင်းကြားစာ။
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၁၄)
ရန်ကုန်ခရိုင်၊ ခရိုင်ရုံး၊ ခရိုင်ရုံး၊ ခရိုင်ရုံး
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ တရားမကျင့်မှုအမှတ်-၄၂
၁။ အမိန့်ချမှတ်ခြင်း
၂။ အမိန့်ချမှတ်ခြင်း
(၄၆)အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်စာရင်း
ဦးတင်သန်းဦး)
လျှောက်ထားသူများ
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဝက်တင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့ပေါ် သမ္မန်ကျွန်းမြို့နယ်တရားရုံးတော်မှ ပေးပို့သည့် အမိန့်ကိုပြင်ဆင်မှု
ပြင်ဆင်မှုလျှောက်ထားခံရသူ(၁)အမိန့်ချမှတ်ခြင်း အမှတ်(၁၀၄၆)၊ ပီတောက်လမ်း၊ (၁၈)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူမြို့နယ်နှင့်
ပြင်ဆင်မှုလျှောက်ထားခံရသူ(၂)မပွင့်တရားရုံး၊ အမှတ်(၅)၊ သခင်ခန်းလမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ သမ္မန်ကျွန်းမြို့နယ်နေသူကို
သိပေးရမည်။
ယခုအမှုတွင် သမ္မန်ကျွန်းမြို့နယ်တရားရုံးတော်က ဝေပွဲသည့် ဒီကရီကို ပြင်ဆင်မှုလျှောက်ထားသူများက ပြင်ဆင်မှု
လျှောက်ထားခံရာ ကြိုတင်တောင်းဆိုထားသည့်အတွက် ၂၀၁၆ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ (၂၀) ရက်၊ (၁၄)ရက်နေ့
နက်တော်လစာပတ် (၆) ရက်နေ့တွင် ဆိုင်ဆိုင်ရန် ကြိုတင်တောင်းဆိုထားပြီးဖြစ်သော်လည်း သမ္မန်ကျွန်းမြို့နယ်
တရားရုံးတော်က ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တရားမကျင့်မှုအမှု ခွင့်ပြုထားသူ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ပေ။ လောကဏ်း
သို့မဟုတ်
၄၆)အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်အဖို့ တွင် တရားမကျင့်မှုအမှုကို စီရင်ဆုံးဖြတ်ပေးမည်။
ထို့ပြင် သင်္ဃာ ပြင်ဆင်မှုဆိုင်ရသူအဖို့ အမိန့်ချမှတ်ခြင်း၊ နည်းဥပဒေ-၂၂ အရ ကန့်ကွက်လိုလျှင်
အမိန့်ချမှတ်ခြင်း၊ နည်းဥပဒေ-၂၂ အရ ချိန်းဆို့ထားသည့်အချိန်အတွင်း သင်္ဃာ ကန့်ကွက် လိုကြောင်း၊ ကြိုပြင်ဆင်မှုအတွက်
အကြောင်း
ကြားစာပေးပို့ခြင်း တောင်းဆိုရမည်။
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ( ၂၉ )ရက်နေ့တွင် ကြိုတင်တောင်းဆိုရန်ရှိသူ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုးပေးလိုက်သည်။
( လွှဲလွှဲ )
ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး (၂)
ရန်ကုန်ခရိုင်ရုံး၊ ခရိုင်ရုံး၊ ခရိုင်ရုံး

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

သတ္တဗေဒအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏
အာစရိယပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပေးပါရန်ဖိတ်ကြားခြင်း
RIT/YIT/YTU/DSTA/TU အသီးသီးတို့မှ သတ္တဗေဒအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့
ရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများမှ အငြိမ်းစားဆရာကြီး၊ ဆရာမ
ကြီးများအား အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း အာစရိယပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား
ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ဖိတ်စာရသည့်ဖြစ်ပေ။ မရသည်ဖြစ်ပေ (မပျက်မကွက်)
ကြွရောက်ပေးကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ပြုလုပ်မည့်နေ့ရက် - ၂၈-၁၂-၂၀၁၆ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)
ပြုလုပ်မည့်အချိန် - မွန်းလွဲ ၁၀၀ နာရီမှ ၅၀၀နာရီအထိ
ပြုလုပ်မည့်နေရာ - စုဝေးခန်းမ၊ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်
ဆက်သွယ်ရေးဌာနရန်ပုံငွေမှ
သတ္တဗေဒအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့-ဖုန်း ၀၁-၆၄၂၄၀၂၊ ဒေါက်တာအေးမြင့်
၀၉-၅၀၂၅၅၀၊ ဒေါ်အေးမြင့်လှိုင် ၀၉-၃၃၄၅၂၆၂၆၊ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်အေး ၀၉-
၂၀၁၃၃၅၅၊ ဒေါ်အေးအေးသိန်း ၀၉-၂၅၄၅၄၅၆၀၈၊ ဒေါက်တာကေသီလှိုင်
၀၉-၅၀၂၅၄၀၀၊ ဦးအောင်ကြိုင်စိုး ၀၉-၉၅၇၃၅၅၄၄၃၊ ဒု-ဗိုလ်မှူးကြီးတင်
မောင်ဦး ၀၉-၆၅၀၆၄၀၀၊ ဦးကျော်ကျော် ၀၉-၂၂၂၀၁၈၇၊ ဦးရဲကိုကိုမောင်
၀၉-၄၃၀၉၀၃၃၀

Myanmar Shwe Sin Moe
Travel & Tour (Car Rental)
ထားဝယ်ရင်ကိုးရင်၊ မောင်မောင်ကန်ကမ်းခြေ-၆ရက်
မြဝတီ၊ မဲဇောက်၊ အင်းစိန်-၃ရက်
ပုဂံ-ပုဗ္ဗင်္ဂါ/ တောင်ကြီး-အင်းလေး၊ ဧရာဝတီ
၀၁-255942, 09-798223791, 09-253352517

POST ရာထူးဝင်ခွင့်သင်တန်း ဒီဇင်ဘာ ၃၀
နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ဦးစီးအရာရှိ ဝင်ခွင့်ပွား တစ်ပတ်တစ်ရက်တက်
ဒုတိယရုံး၊ ရေးမှူး ဝင်ခွင့် ဖွင့်ပြု ညနေ ၅:၀၀၊ ရုံးဝ
၁၆၅(အစစ်)အိမ်ကမ်းသလမ်း၊ ကျောက်တံခါးမြို့နယ်၊ ဝေပွဲ ၂၀၁၆ ခုနှစ်

နိုင်ငံခြားရေးဝင်ခွင့်သင်တန်း
နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ဦးစီးအရာရှိ ဝင်ခွင့်ပွား
SURE ရာထူးဝင်ခွင့်ရသင်တန်းများ
ရာထူးဝင်-ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ၊ ဝေပွဲ
(၂၇)၊ ဦးထွန်းလင်းမြို့နယ်၊ လှည်းတန်း၊ 09 773122855

၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ပြည်ပမှ မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းအတွက်
Model Year သတ်မှတ်ချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း
မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သောလုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် ပြည်ပမှ မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းနှင့်
ပတ်သက်၍ ထုတ်လုပ်သည့်ခွန် သတ်မှတ်ခြင်းကို ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့အစည်း၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်
ပါသည်-
(က) ယာဉ်အို/ ယာဉ်ဟောင်းအစီအစဉ် (Consignment စနစ်အပါအဝင်)
(၁) လူစီးမော်တော်ယာဉ်များ - ၂၀၁၁ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း
(၂) ၁၅၅၀ စီစီနှင့်အောက်လူစီးယာဉ်များ - ၂၀၁၁ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
[၂၀၁၅ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် (ဘယ်မောင်း) တင်သွင်းရန်]
(၃) ကုန်တင်ယာဉ်များ - ၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း
(၄) ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ - ၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း
(ခ) လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းအစီအစဉ်
(၁) လူစီးမော်တော်ယာဉ်များ (၁၅၅၀ စီစီနှင့်အောက် လူစီးယာဉ်များအပါအဝင်)
၂၀၁၅ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(၂) ကုန်တင်ယာဉ်များ - ၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၃) ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ (Express) - ၂၀၁၂ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(၄) ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ၊ မြို့တွင်းပြေးဆွဲယာဉ်များ (Mini Bus/City Bus)-
၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(ဂ) ပုံမှန်လိုင်စင်ဖြင့် မော်တော်ယာဉ်လျှောက်ထားမှု ( FOC စနစ်ဖြင့် ပြည်ပမှလျှောက်ထားမှု)
(၁) လူစီးမော်တော်ယာဉ်များ - ၂၀၁၅ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(၂) လုပ်ငန်းသုံးယာဉ်များ - ၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၃) မီးသတ်ယာဉ် - ၂၀၀၁ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၄) လူနာတင်ယာဉ် - ၂၀၀၁ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၅) နိဗ္ဗာန်ယာဉ် - ၂၀၀၁ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၆) သာသနာရေးဆိုင်ရာယာဉ်များ - ၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
(၇) ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ (Express) - ၂၀၁၂ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(၈) ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ၊ မြို့တွင်းပြေးဆွဲယာဉ်များ (Mini Bus/City Bus)
၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(ဃ) အစိုးရဌာနများမှ မော်တော်ယာဉ်လျှောက်ထားမှု
(၁) လူစီးမော်တော်ယာဉ်များ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (ဘယ်မောင်း)
(၂) လုပ်ငန်းသုံးယာဉ်/ ခရီးသည်တင်ယာဉ်/ ကုန်တင်ယာဉ်/ ယန္တရားများ -
၂၀၀၇ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း
မှတ်ချက်(က) နိုင်ငံတော်အတွက် လျှောက်ထားသူ မီးသတ်ကားနှင့် လူနာတင်ယာဉ်များ လျှောက်ထားရာတွင် ၂၀၀၀ ခုနှစ်မော်ဒယ်အထိသာ
လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။
(ခ) အများပြည်သူသုံးလမ်းများပေါ်တွင် မောင်းနှင်အသုံးပြုခြင်းမရှိသည့်
Excavator / Bulldozer / Wheel Loader / Vibratory Roller / Clamp Loader / Motor Grader / Road Roller / Compactor / Bridge
Crane / Gantry Crane / Tower Crane / Piling Machine / Crawler Drill / Crane / Overhead Travelling Crane / Mobile Crane /
Rough-Terrain Crane / Forklift စသည့်လုပ်ငန်းသုံးယန္တရား (၁၆) မျိုးအား လွန်ခဲ့သော နှစ်(၂၀)အတွင်း ထုတ်လုပ်သည့်ယာဉ်များအဖြစ်
တင်သွင်းခွင့်ပြုပါမည်။
(ဂ) နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ဝယ်ယူခြင်းအတွက် အထက်အပိုဒ် (က) နှင့် (ခ) ပါ
သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း အရောင်းစင်တာ/ အရောင်းပြခန်းမှ ဝယ်ယူခွင့်ပြုပါမည်။
(ဃ) ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှစ၍ လူစီးယာဉ် ကုန်တင်ယာဉ်နှင့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ တင်သွင်းရာတွင် ရောက်ရှိခွန်နှင့်
ရောက်ရှိခွန်အောက် (၂)နှစ်ခန့်မော်ဒယ် (၂၀၁၅/ ၂၀၁၆/ ၂၀၁၇ မော်ဒယ်) မော်တော်ယာဉ်များ တင်သွင်းပါက (ဘယ်မောင်း)
သာတင်သွင်းရမည်။

မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သောလုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရှားတောမြို့နယ်တွင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးဆိုင်ကယ်များအား စစ်ဆေးအရေးယူခြင်းများဆောင်ရွက်

ရှားတော နိုဝင်ဘာ ၃၀
ရှားတောမြို့တွင် ပြည်သူများယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ယာဉ်တိုက်မှုလျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်မောင်းသူများအနေဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများလိုက်နာပြီး သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ မောင်းနှင်နိုင်ရေးအတွက် စစ်ဆေးအရေးယူမှုများကို နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်က စုပေါင်းရုံးရှေ့လမ်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရှားတောမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးအောင်ထိုက်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးလွင် ဦးဆောင်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က လမ်းပေါ်တွင် စောင့်ဆိုင်းကာ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များကို

ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်မပါသည့်သူများနှင့် နှစ်ဦးထက်ပိုမိုစီးနှင်းလာသူများအား ဖမ်းဆီးကာ ဆိုင်ကယ်လိုင်းစင် ပါ-မပါ၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်းစင် ပါ-မပါ စစ်ဆေးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများ စစ်ဆေးအရေးယူခြင်းသည် ဆိုင်ကယ်စီးနှင်းသူများအား ယာဉ်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်ရန်ဖြစ်ပြီး ဆိုင်ကယ်စီးနှင်းသူများအနေဖြင့် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်း- မဆောင်းခြင်း နှင့် အခြား လမ်းစည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိမှုတို့ကြောင့် စစ်ဆေးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးကပြောသည်။
မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ရွာထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် ဆည်ရေအလုံအလောက်ရှိသဖြင့် နွေစပါးဧကတိုး၍ စိုက်ပျိုးမည်

ရွာထိုးကြီး နိုဝင်ဘာ ၃၀
ရွာထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ်အတွက် နွေစပါးစိုက်ပျိုးရန် ဆည်ရေအလုံအလောက်ရှိသဖြင့် ဆည်ကန်ငါးခုတွင် နွေစပါးဧက ၉၃၀ စိုက်ပျိုးရန် လျာထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဆည်ရေ ကန်ရေပေးနိုင်မှုကြောင့် ခက်လန်းဆည်တွင် ဧက ၅၀၀၊ မြိုင်သာကန်တွင် ဧက ၁၀၀၊ ဇီးတောဆည်တွင် ဧက ၁၃၀ နှင့် ဝက်လုံးဆည်တွင် ဧက ၅၀ စုစုပေါင်း ဧက ၉၃၀ ကို ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနက ရေပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
ယခုနှစ် တစ်မြို့နယ်လုံးရှိ ဆည်ရေ ကန်ရေ

၁၅၀၀ ဧကတွင် မိုးရေများဝင်ရောက်ပြည့်နေပြီဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်စပါးအတွက် ရေအလုံအလောက်ရှိနေ၍လည်း ယမန်နှစ်ကထက် စိုက်ဧက တိုးလျာထားကြောင်း မြို့နယ်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်မြင့်သိန်းက ပြောသည်။
ဆည်ရေ ကန်ရေကို နွေစပါးတောင်သူများက ပျိုးထောင်ရေမှအောင်ရေအထိ အပြည့်ယူလျှင် တစ်ဧက ၁၉၅၀ နှုန်းနှင့် အောင်ရေသာတစ်ပိုင်းယူလျှင် ၉၅၀ နှုန်းဖြင့်ပေးနေကြောင်း မြို့နယ်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှ သိရသည်။
ဌေးဖြင့်မောင်

အင်းဝမြို့ဟောင်းမှညောင်ရမ်းခေတ်လက်ရာများကို လေ့လာနိုင်သော လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီ



မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၃၀
တောင်လေးလုံးစေတီ အနောက်ဘက်တွင် တည်ရှိသော လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီမှာ ထောင့်ချိုးများစွာ ပါဝင်သောစေတီဖြစ်ပြီး ညောင်ရမ်းခေတ် ပန်းတော့လက်ရာ စစ်စစ်များကို အပျက်အစီးမရှိ လေ့လာနိုင်သော စေတီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဗားကရာကျောင်းတော်ကြီး အနောက်ဘက်ရှိစေတီများမှာ လက်ရာမြောက်ပြီး တနင်္ဂနွေမင်းတည်ထားခဲ့သော စေတီများပင်ဖြစ်သည်။ ထိုစေတီများမှာ ဝက်ဘာစေတီ၊ တောင်လေးလုံးစေတီ၊ လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီ၊ ဇေယျမာန်အောင်

စေတီ၊ မြတ်မာန်အောင်စေတီ၊ မင်္ဂလာမာန်အောင်စေတီတို့ ဖြစ်သည်။ စေတီများမှာ ထူးခြားသော လက်ရာများဖြင့် တည်ထားပြီး တစ်စုတစ်ဝေးတည်းတည်ရှိနေသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ရှုခင်းများနှင့်အတူ ခရီးသွားဧည့်သည်များ အထူးသဘောကျသော စေတီများပင်ဖြစ်သည်။
ပန်းတင်ထောင့် ရှစ်ထောင့်တွင် ခြင်္သေ့ရှစ်စီးရှိသည်။ ပန်းတင်ခုံမှစ၍ အထက်ကြာမှောက်ကြာလှန်အထိ ရှစ်ထောင့်ပုံအဖြစ်ဖြင့် တွေ့နိုင်သည်။ လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီမှာ ညောင်ရမ်းခေတ်လက်ရာ စေတီများတွင် အပျက်အစီးမရှိဘဲ မူလလက်ရာအတိုင်း ကျန်ရှိသော စေတီ

ဟုဆိုထားပြီး သမိုင်းတန်ဖိုးမြင့်မားစွာ တည်ရှိနေသော စေတီပင်ဖြစ်သည်။ စေတီရှေ့တွင် လောကဒုဿမာန်အောင်ဟူသော ဘွဲ့ကမ္ပည်းကျောက်စာရှိသည်။ လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီကို တနင်္ဂနွေမင်း၏ မိဖုရား စန္ဒာဒေဝီက သက္ကရာဇ် ၁၀၈၉ ခုနှစ်တွင် တည်ထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လက်ရှိကာလတွင် လောကဒုဿမာန်အောင်စေတီမှာ ညောင်ရမ်းခေတ် ပန်းတော့လက်ရာ စစ်စစ်ကို မပျက်မယွင်းလေ့လာနိုင်သော စေတီတစ်ဆူအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။
တိမ်တမန်



ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်အတွင်း ညအခါလှည့်ကင်းယာဉ်တန်းများဖြင့် (အထူး) ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃၀
နေပြည်တော် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးဇော်ခင်အောင်၏လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဧရိယာအတွင်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒုစရိုက်မှုများ မဖြစ်စေရေးအတွက် မှုခင်း ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအဖြစ် ညအခါလှည့်ကင်းယာဉ် တန်းများဖြင့် စုစည်း၍ အရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ဒုတိယတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးလေးစိုး အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍ ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး သိန်းဝင်းနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများ၊

မြို့မရဲခန်းမှူးများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လုံခြုံရေးမီးတန်း ယာဉ်များဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်ည ၈ နာရီမှည ၁၂ နာရီအထိ ဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့တော်ကြီး၊ နေပြည်တော် ဘူတာကြီးလမ်း၊ မင်္ဂလာဈေး၊ Ocean Center၊ ရာဇသင်္ဂဟ အိမ်ရာ(၁)(၂)၊ လွှတ်တော်ရှေ့၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအပိုင်း၊ ရွှေနံသာရပ်ကွက် အစရှိသည့် အချက်အချာကျသော လူသွားလူလာ၊ ယာဉ်အသွားအလာများသော နေရာများတွင် လှည့်ကင်းယာဉ်တန်းဖြင့် အုပ်စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(၁၀၇)

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုစစ်ဆေး

တောင်တွင်းကြီး နိုဝင်ဘာ ၃၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း ကျေးရွာများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမင်းမင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။
အဆိုပါကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် မြစ်မီး

ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကျေးရွာ ၁၈ ရွာအနက် အိုးကုန်းအင်းရွာကြီးအောင်းပေါက်ကျေးရွာတို့၏ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းထားရှိမှု စာရင်းဇယားများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာအဆင့် မြစ်မီးရောင်ကော်မတီဝင်များနှင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဖြင့်ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအခြေအနေများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
၅၀၀

၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ကျင်းပသွေးချို၊ ဆီးချိုရောဂါရှိ-မရှိအခမဲ့သွေးဖောက်စစ်ဆေး

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၃၀
၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင် တက်ရောက်အားပေးခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ဆေးပညာဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး(ငြိမ်း) ဒေါက်တာအောင်ကြီးက “ဆီးချို၊ သွေးချိုစောင့်ကြည့်လို့ရောဂါအန္တရာယ်ကာကွယ်ဖို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပညာပေးဟောပြောသည်။ ထို့နောက် မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး သမားတော်ကြီး ဒေါက်တာအေးအေးအောင်က ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါဖြစ်ပွားနှုန်း၊ နောက်ဆက်တွဲရောဂါများ၊ ကုသရေးနည်းလမ်းများ၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါမဖြစ်ပွားအောင် ကာကွယ်ခြင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများ၏ သိလိုသည်များကို ဆရာဝန်ကြီးများက ပြန်လည်ဖြေကြားပေးသည်။ ဆက်လက်၍ သွေးချိုဆီးချိုရောဂါ ရှိ-မရှိ သွေးဖောက်စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ သွေးချိုဆီးချိုထိန်းသိမ်းမှုကောင်း၊ မကောင်း စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ သွေးချိုဆီးချိုရောဂါဖြစ်နိုင်ခြေ တွက်ချက်ပေးခြင်းများ အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သီဟကိုကို(မန္တလေး)

အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ မွမ်းမံသင်တန်း(၁ / ၂၀၁၆) အခမ်းအနား ကျင်းပ

ဆင်ပေါင်ခဲ နိုဝင်ဘာ ၃၀
ဆင်ပေါင်ခဲမြို့နယ် လက်ပန်ကျေးရွာ ရွာလည်ဓမ္မာရုံ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ မွမ်းမံသင်တန်း(၁ / ၂၀၁၆) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျေးရွာပြည်သူများ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခိုင်မင်းကိုက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီးနောက် တာဝန်ရှိသူများက အရန်မီးသတ်ဝတ်စုံများ ပေးအပ်ကြသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်အထိ လက်ပန်ကျေးရွာတွင် တစ်လကြာ ပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)

### မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မိသားစုပြန်လည် ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာန နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် နည်းပြသင်တန်းများဖွင့်လှစ်

ပြင်ဦးလွင် နိုဝင်ဘာ ၃၀  
မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာန နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေး နည်းပြသင်တန်းဖွင့်လှစ်အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရှိ Royal Jasmine Hotel ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းဗဟိုကောင်စီဝင် ဦးဘုန်းကျော်၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးဒေါ်စုစုလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (ICRC) Restoring Family Links Delegate Mr. Paul Odent၊ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် ယာယီကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ရဲလင်းထက်နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ယာယီကြက်ခြေနီ ကော်မတီဝင်များ တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင်များ စုံလင်စွာ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စုစုလင်းက အစည်းအဝေးနှင့်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ခြင်းအကြောင်းကို ပြောကြားပြီး I.C.R.C Restoring Family Links Delegate Mr. Paul Odent နှင့် ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် ယာယီကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာရဲလင်းထက်တို့က သင်တန်းကိုစတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့သည်။

သင်တန်းတွင် မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ နည်းပြသင်ခန်းစာများ၊ စည်းမျဉ်းဥပဒေများ၊ မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ကျင့်ဝတ်များ စာတွေ့ လက်တွေ့ ဝါးရက်တိုင်တိုင် ပို့ချလေ့ကျင့်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းဆင်းနည်းပြများမှတစ်ဆင့် မိသားစုဆက်သွယ်ရေး နည်းပညာများကို ပြန်လည်မြှင့်တင်ပေး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များတွင်သော်လည်းကောင်း၊ မိသားစုအဆက်အသွယ်ရရှိရေး အကူအညီများကို အများပြည်သူများအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီကူညီနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကာ သင်တန်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ကြက်ခြေနီစေတနာလုပ်အားရှင် ကျား ၁၉ ဦး၊ မ ၃ ဦး စုစုပေါင်း ၂၂ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိသည်။

အများပြည်သူတို့အနေနှင့် ဘေးအန္တရာယ်များတွင် မိသားစုများကွဲကွာပါက မိသားစုအဆက်အသွယ်များရရှိရေး အကူအညီများလိုအပ်ပါကလည်းကောင်း၊ မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိလိုပါကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စုစုလင်း ဖုန်း-၀၉၅၄၁၁၈၆၈ သို့လည်းကောင်း၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးထားပြီးသော သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဆောင်ရွက်နေကြသော ကြက်ခြေနီ စေတနာလုပ်အားရှင်များထံတွင်လည်းကောင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်း အကူအညီတောင်းခံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ကျော်စိုးဦး(မန္တလေး)

## မန္တလေးနန်းမြို့တော်အတွင်း သမိုင်းဝိသုဒ္ဓိများထားပေးသည့် အတွက် ဧည့်သည်များ အလွယ်တကူလေ့လာနိုင်

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၃၀

နေရာဒေသတစ်ခုသို့ ရောက်ပါက ထိုဒေသ၏ လေ့လာစရာများကိုသိရှိပါမူ စနစ်တကျလေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတကာခရီးသွားဧည့်သည်များ အတွက်မူ လမ်းညွှန်စာအုပ်ကလေးများဖြင့် စနစ်တကျသွားလာကာလေ့လာကြသည်။ ရှေးခေတ်အခါက ရွှေမြို့တော်ကြီးဟု တင်စားကာ သာမန်အရပ်သူအရပ်သားတို့ရောက်ဖူးလို သည့်ကျိုးမြို့ရိုးတို့ ကာရံထားသည့် နန်းတော်တစ်ဝိုက်တွင် လေ့လာစရာများစွာ တည်ရှိနေပေသည်။ လက်ရှိကာလတွင်မူ သမိုင်းတန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော အဖိုးတန် အမွေအနှစ်အဖြစ်တည်ရှိကာ မန္တလေးသို့ ရောက်သူတိုင်းအားထား သွားရောက်လေ့ရှိသော နေရာတစ်ခုအဖြစ်တည်ရှိနေသည်။ နန်းမြို့အတွင်းတွင် နန်းမြို့တော်သမိုင်းဝိသုဒ္ဓိထားရှိခြင်းဖြင့် ဧည့်သည်များ အလွယ်တကူလေ့လာနိုင်သည့်အတွက် အဆင်ပြေလျက်ရှိသည်။

နန်းမြို့တော်မှာ စိတ်ဝင်စားစရာများစွာဖြင့် တည်ရှိနေသည်။ ကျိုးကိုမြင် သည်နှင့် ကျိုးအကြောင်းကို လေ့လာနိုင်သည်။ မြို့ရိုးကိုမြင်သည်နှင့် မြို့ရိုးအကြောင်းကို သိစေနိုင်သည်။ ပြာသာဒ်များကိုမြင်သည်နှင့် စနစ်တကျတည်ဆောက်ထားသည့် တံတားမှ ဝင်လိုက်သည်နှင့် တွန်းတိုင်နီနီများတွင် ကမ္ဘာ့ ရေးထိုးထားသော မြို့တည်နန်းတည်ခုနစ်များမှ သည် ဦးထိပ်တံခါးဟု ရေးထိုးထားသည့် စာများမှ စကာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာပင်ဖြစ်သည်။ နန်းမြို့အတွင်းဝင်ကာ ဝဲဘက်ယာဘက်အန့်ကြည့်လိုက်သည်နှင့် ပဟိုရိုစင်၊ စွယ်တော်စင်၊ ကျောက်စာရုံတို့ကို စတင်တွေ့ရှိနိုင်သည်။ အနောက်တည့်တည့်ဆီ ကြည့်လိုက်သည်နှင့် ရွှေရောင်များ ဝင်းထိန်နေသည့်ရွှေ နန်းတော်ကြီးကို မြင်တွေ့နိုင်ပေသည်။ နန်းတော်ရွှေတွင်မူ ရှေးခေတ်စကြာအမြောက်များက ဆီးကြိုနေပေသည်။

နန်းတော်အတွင်းဝင်လိုက်သည်နှင့် ပလ္လင်တော် ရှစ်ခန်းနှင့်တကွ ရှေးခေတ်ကအဆောင်အသီးသီး နာမည်အထွေထွေ မှည့်ခေါ်ထားသည့် ၁၁၄ ဆောင်သော အဆောင်များနှင့် အဆောင်များ၏ လုပ်ငန်းများကိုမြင်သည်နှင့် စနစ်တကျတည် ဆောက်ပုံကို လေ့လာနိုင်ပေသည်။ အပြင်ဘက်မှ စကြည့်လျှင်ပင် ကျိုးမြို့ရိုး ပြအိုးပြသားများ ကာရံကာသဘာဝအတိုင်းထန်းပင်များစွာ မြင်နေရသည်ကို ကနန်းမြို့၏ သဘာဝအလှတရားပင်ဖြစ်နေသည်။ ကျိုးကိုမြတ်ကာ တည်ဆောက်ထားသည့် တံတားမှ ဝင်လိုက်သည်နှင့် တွန်းတိုင်နီနီများတွင် ကမ္ဘာ့ ရေးထိုးထားသော မြို့တည်နန်းတည်ခုနစ်များမှ သည် ဦးထိပ်တံခါးဟု ရေးထိုးထားသည့် စာများမှ စကာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာပင်ဖြစ်သည်။ နန်းမြို့အတွင်းဝင်ကာ ဝဲဘက်ယာဘက်အန့်ကြည့်လိုက်သည်နှင့် ပဟိုရိုစင်၊ စွယ်တော်စင်၊ ကျောက်စာရုံတို့ကို စတင်တွေ့ရှိနိုင်သည်။ အနောက်တည့်တည့်ဆီ ကြည့်လိုက်သည်နှင့် ရွှေရောင်များ ဝင်းထိန်နေသည့်ရွှေ နန်းတော်ကြီးကို မြင်တွေ့နိုင်ပေသည်။ နန်းတော်ရွှေတွင်မူ ရှေးခေတ်စကြာအမြောက်များက ဆီးကြိုနေပေသည်။ နန်းတော်အတွင်းဝင်လိုက်သည်နှင့် ပလ္လင်တော် ရှစ်ခန်းနှင့်တကွ ရှေးခေတ်ကအဆောင်အသီးသီး နာမည်အထွေထွေ မှည့်ခေါ်ထားသည့် ၁၁၄ ဆောင်သော အဆောင်များနှင့် အဆောင်များ၏ လုပ်ငန်းများကိုမြင်သည်နှင့် စနစ်တကျတည် ဆောက်ပုံကို လေ့လာနိုင်ပေသည်။ အပြင်ဘက်မှ စကြည့်လျှင်ပင် ကျိုးမြို့ရိုး ပြအိုးပြသားများ ကာရံကာသဘာဝအတိုင်းထန်းပင်များစွာ မြင်နေရသည်ကို ကနန်းမြို့၏ သဘာဝအလှတရားပင်ဖြစ်နေသည်။

ဆောင်တာများကို လေ့လာနိုင်ပေသည်။ နန်းမြို့ မျောက်စင်ပေါ်တက်ခြင်းမှသည် လှပသော ရွှေနန်းတော်ကို အပေါ်စီးမှ မြင်တွေ့နိုင်ပေသည်။ ကန်ငယ် အုတ်တိုက်မှသည် ထားဝယ်ဆောင်သို့ကူးကာ မှန်နန်းဆောင်မဟာတွင် ခေတ္တနားခိုရင်း လေ့လာနိုင်ပေ သည်။ နန်းတော်အတွင်းမှ ပြတိုက်တွင်မူ ရှေးခေတ်က အသုံးအဆောင်များ ဝန်မင်းများပုံအဝတ်အထည်များမှအစ ရှေးခေတ်မင်းမိဖုရားအချို့၏ လက်ရေးမူများကို လေ့လာနိုင်ပေသည်။ နန်းတော်ပေါ်မှဆင်းကာ အနောက်ဘက်ကို ပတ်လိုက်သည်နှင့် စိမ်းစိုသောသစ်ပင်များအကြား ယခင်က စည်ကားခဲ့သော မြိုင်ဟေဝန်ဥယျာဉ်အတွင်းမှ လေယာဉ်ငယ်ကို စီးခွင့်ရှိနေပေသည်။ အရှေ့ဘက်ပတ်လိုက်သည်နှင့် ဒဂုံသွန်းစက်ရုံ၊ ပုဂံမင်းအုတ်ဂူပြာသာဒ်၊ စကြာဒေဝီဂူပြာသာဒ်၊ မင်းတုန်းမင်းဂူပြာသာဒ်၊ လောင်းရွှည်မိဖုရားဂူပြာသာဒ်၊ မင်းကိုးပါးရုပ်တုများကို လေ့လာနိုင်သည်။ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသော နန်းမြို့ဖြစ်သလို မန္တလေးမြို့သို့ ရောက်သူတိုင်း အားထားသွားရောက်လေ့လာသော နေရာအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။

ဇော်နီ(မြစ်ငယ်)

### ရေးမြို့၌ LGBT လူ့အဖွဲ့ရေးအား CSO နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ရေး နိုဝင်ဘာ ၃၀

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့ မြေမြင့်မိရဟိုတယ်၌ နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရေးမြို့နယ် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနဲ့ Colours Rainbow အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် Colours Rainbow မှ ဒေါ်မြသက်မူ၊ ဒေါ်အေးအေးမွန်တို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးရာတွင် Colours Rainbow ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ (LGBT) လိင်တူချစ်သူများ၏ ဖြစ်တည်မှုအခြေအနေအကဲအခဲများ လူ့ပတ်ဝန်းကျင်အသိုက်အဝန်းအကြားတွင် အပြန်လှန်အသိပတ်ပြုခြင်း ရရှိလာစေရန်ဖြင့် တက်ရောက်လာသူများကလည်း မိမိတို့၏ အမြင်များကို ဖလှယ်ရယူကာ အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ထွဋ်ထွဋ် (ရေး)



### စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် စာကြည့်တိုက်ဖြစ်မြောက်ရေးကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

သရက် နိုဝင်ဘာ ၃၀

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် သဲဖြူကျေးရွာတွင် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် စာကြည့်တိုက်ဖြစ်မြောက်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက သဲဖြူကျေးရွာ မူလုန်ကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့

ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေက ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ကလေးများအား ကျောင်းစာများအပြင် ပြင်ပစာပေများ လေ့လာဖတ်ရှုခြင်းဖြင့် အတွေးအခေါ်ကောင်းများရရှိလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ အလိမ္မာစာမှာရို ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောပေးခဲ့ပြီး စာကြည့်တိုက်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ကော်မတီဝင်များနှင့်

ဆွေးနွေးပေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ပါးပွတ်ကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)တွင် ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိမှ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများဖြစ်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ စည်းကမ်းသည်လူ့၏တန်ဖိုးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့ပြီး စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ထက်(သရက်)

### အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေး(မွမ်းမံ) သင်တန်းဖွင့်ပွဲနှင့်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့သည့် အပေါ့စားမီးသတ်စက်ပေးအပ်

မော်လိုက် နိုဝင်ဘာ ၃၀

မကြာမီကာလတွင် ပွင့်လင်းရာသီသို့ ရောက်လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင် မီးဘေးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရေး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများရှိ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေး(မွမ်းမံ)သင်တန်း အမှတ်စဉ်- ၁/၂၀၁၆ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မော်လိုက်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

စား မီးသတ်စက်ကိုလည်း မိမိကျေးရွာများအတွက် အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုနိုင်ရေး စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မော်လိုက်မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စိုးက မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်လေးရပ်ဖြစ်သည့် မီးဘေးလုံခြုံရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေတယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်သူများ မီးဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လာချိန်တွင် အလွယ်တကူမီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် အပေါ့စားမီးသတ်စက်သုံးလုံးအား မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မော်လိုက်ကလေးကျေးရွာ၊ အော်ဇီးခန့်ကျေးရွာနှင့် အင်းတပေါင်းကျေးရွာများအတွက် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ချိန်တွင် အလွယ်တကူအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးသည့် အပေါ့

အဆိုပါ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေး(မွမ်းမံ) သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၆) သို့ မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် (၅၀) ဦးတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ တစ်လကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းတွင် မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးစီးအရာရှိ ဦးနိုင်ခင်ကဦးစီး၍ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မော်လိုက်သားလေး



### နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နွားထိုးကြီး နိုဝင်ဘာ ၃၀

နွားထိုးကြီးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ပူးပေါင်းပြီး စာပေပဟုသုတ တိုးပွားစေရေး၊ စာဖတ်ပရိသတ်များ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပညောင်ပင်သာကျေးရွာသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

Mobile စာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်ရုံးမှ ရုပ်သံ-၃ ဦးမြင့်ဆွေက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး သုတရသစာအုပ် စာစောင်များကို ပညောင်ပင်ရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းရှိ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ငှားရမ်းပေးခဲ့သည်။

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွင် အသုံးပြုရန်အတွက် စာအုပ်၊ စာစောင်များကိုပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ အဆိုပါ Mobile စာကြည့်တိုက်ကို တစ်လလျှင်နှစ်ကြိမ်၊ နှစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ် လဲလှယ်ခြင်းစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းအောင်စော် (ပြန်/ဆက်)



ဒားကစား



လာလီဂါရင်ဒုန်းသံ-၁၄

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အနိုင်ရဖို့ခက်တဲ့အယ်ကလက်ဆီကို

စပိန်လာလီဂါရင်ဒုန်းသံ-၁၄ ကိုလာမယ့်ဒီဇင်ဘာလ ၃၊ ၄၊ ၅၊ ၆ ရက် နေ့တွေမှာဆက်လက် ကျင်းပသွားဖို့ရှိနေပါတယ်။ အဆိုပါပွဲစဉ် မှာတော့ဘာစီလိုနာနဲ့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်တို့ဆုံတွေ့တဲ့ပွဲ ပါဝင်နေလို့စိတ် ဝင်စားဖို့ကောင်းနေတာ ဘာစီလိုနာနဲ့ပွဲရယူနိုင်ပါ့မလားဆိုတာကို စောင့်ကြည့် ရဖို့ရှိနေပါတယ်။

ရှိုင်း မင်း မင်း

ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်များ	
စီရိုနယ်လ်ဒို (ရီးယဲလ်)	- ၁၀ ဂိုး
မက်ဆီ(ဘာစီလိုနာ)	- ၉ ဂိုး
ဆွာရတ်စ်(ဘာစီလိုနာ)	- ၈ ဂိုး
အက်စ်ပက်(ဆယ်တာဗီဂို)	- ၇ ဂိုး
ဝီလီယံဂျိုး(ဆီဗီဒန်)	- ၇ ဂိုး
ဂါမီရို(အက်သလက်တီကို)	- ၆ ဂိုး



စပိန် လာလီဂါအသင်းများ ရပ်တည်မှု အမှတ်ပေးဇယား

စဉ်	အသင်း	ပွဲ	နိုင်	သရေ	ရှုံး	ရဂိုး	ပေးဂိုး	ဂိုးကွာ	ရမှတ်
၁	ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်	၁၃	၁၀	၃	၀	၃၆	၁၁	၂၅	၃၃
၂	ဘာစီလိုနာ	၁၃	၈	၃	၂	၃၃	၁၄	၁၉	၂၇
၃	ဆီဗီလာ	၁၃	၈	၃	၂	၂၄	၁၈	၆	၂၇
၄	အက်သလက်တီကို	၁၃	၇	၃	၃	၂၈	၁၁	၁၇	၂၄
၅	ရီးယဲလ်ဆီဗီဒန်	၁၃	၇	၂	၄	၂၂	၁၄	၈	၂၃
၆	ဗီလာရီးယဲလ်	၁၃	၆	၄	၃	၁၉	၁၀	၉	၂၂
၇	အီဘား	၁၃	၆	၃	၄	၂၀	၁၆	၄	၂၁
၈	ဘီဘာအို	၁၃	၆	၂	၅	၁၇	၁၆	၁	၂၀
၉	ဆယ်တာဗီဂို	၁၃	၆	၂	၅	၂၁	၂၃	-၂	၂၀
၁၀	လက်စ်ပါးမက်စ်	၁၃	၅	၄	၄	၂၄	၂၁	၃	၁၉
၁၁	မာလာဂါ	၁၃	၅	၄	၄	၂၁	၁၉	၂	၁၉
၁၂	အက်စ်ပန်ညို	၁၃	၄	၆	၃	၁၇	၁၇	၀	၁၈
၁၃	အလာဘတ်စ်	၁၃	၄	၄	၅	၁၃	၁၆	-၃	၁၆
၁၄	ဘက်တစ်	၁၃	၄	၂	၇	၁၄	၂၅	-၁၁	၁၄
၁၅	လီဂါနက်စ်	၁၃	၄	၁	၈	၁၁	၂၅	-၁၄	၁၃
၁၆	ဗလင်စီယာ	၁၃	၃	၂	၈	၁၇	၂၄	-၇	၁၁
၁၇	ဒီပိုတို	၁၃	၂	၄	၇	၁၃	၂၃	-၁၀	၁၀
၁၈	စပို့တင်ဒီဂျွန်	၁၃	၂	၃	၈	၁၂	၂၇	-၁၅	၉
၁၉	အိုဆာရူနာ	၁၃	၁	၄	၈	၁၂	၂၆	-၁၄	၇
၂၀	ဂရန်နာဒါ	၁၃	၀	၅	၈	၁၁	၂၉	-၁၈	၅

ဂရန်နာဒါ - ဆီဗီလာ ညနေ ၆း၃၀ (၃-၁၂-၁၆)

ဂရန်နာဒါအသင်းဟာ အမှတ်ပေးဇယား အောက်ဆုံးမှာရှိနေတဲ့ အသင်းဖြစ်ပေမယ့် လည်း အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာတော့ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပုံစံရရှိ အောင်မြင်ကုန်ထုတ် ရုန်းကန် ကစားတတ်ပါတယ်။ ဆီဗီလာ အသင်းကလည်း အဝေးကွင်းမှာဆိုရင်ခြေစွမ်း ကောင်းတွေ ပျောက်ဆုံးတတ်ပြီးနိုင်ပွဲရဖို့ ခက်ခဲနေတတ်ပါတယ်။ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲ လည်း ရှိလို့ ဆီဗီလာခြေကုန်ထုတ်နိုင်ဖို့လည်း ခက်တာကြောင့်ဆီဗီလာနိုင်ရင်တောင် မပြတ် သားဘူး။

လီဂါနက်စ် - ဗီလာရီးယဲလ် နံနက် ၀၈း၀၀ (၃-၁၂-၁၆)

လီဂါနက်စ်အသင်းဟာ ခြေစွမ်းပိုင်းအရ အချို့ပွဲစဉ်တွေမှာ အားနည်းမှုတွေရှိနေပေ မယ့်လည်း အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာတော့ စိတ်ဓာတ် ပိုင်းကောင်းမွန်စွာနဲ့ ပွဲထွက်ကစား တတ်ပါတယ်။ ဗီလာရီးယဲလ်ကခြေစွမ်း ပိုင်း အသာရနိုင်ပေမယ့်လည်း အိမ်ရှင်အသင်းရဲ့ ခုခံကစား အားကို ခက်ခဲစွာရင်ဆိုင်ရဖို့ရှိနေ ပါတယ်။ ဗီလာရီးယဲလ်ကအဝေးကွင်းမှာတစ်ပွဲ သာနိုင်တဲ့အထိ ခြေစွမ်းကျတတ်လို့လည်း အိမ်ရှင်လီဂါနက်စ်တို့ သရေရလဒ်ရအောင် ကစားသွားနိုင်ပါတယ်။

ဘက်တစ် - ဆယ်တာဗီဂို ညနေ ၅း၃၀ (၄-၁၂-၁၆)

ဘက်တစ်အသင်းဟာနောက်ဆုံးကစား ထားခဲ့တဲ့အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်မှာလက်စ် ပါးမက်စ် အသင်းကိုတောင်အနိုင်ကစားထားနိုင်ခဲ့ပါ တယ်။ ဆယ်တာဗီဂိုအသင်းကလည်းအဝေး ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာဆိုရင် ခြေစွမ်း ကျဆင်းတတ် ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုပွဲမှာ အိမ်ရှင်ဖြစ်လာ မယ့်ဘက်တစ်အသင်းကသာ အနည်းငယ် အသာရလာနိုင် ပါတယ်။ အိမ်ရှင်အသင်းက သာ နှစ်ဂိုး တစ်ဂိုးလောက်နဲ့နိုင်ပွဲကပ်ရနိုင် တယ်။

အလာဘတ်စ် - လက်စ်ပါးမက်စ် နံနက် ၀၈း၀၀ (၅-၁၂-၁၆)

လက်စ်ပါးမက်စ်အသင်းဟာနောက် ပိုင်းပွဲစဉ်တွေမှာသရေပွဲနဲ့ ရှုံးပွဲတွေများပြား နေတာကြောင့် အခုလိုပွဲစဉ်မျိုးမှာ နိုင်ပွဲပြန် ရအောင် ခြေကုန်ထုတ်ကစား လာမှာဖြစ်တယ်။ အလာဘတ်စ်အသင်းကလည်း ကစားပုံ မာကျောတဲ့ အသင်းဖြစ်ပြီး အိမ်ကွင်းရော အဝေးကွင်းမှာပါ ခြေစွမ်းကောင်းမွန်တတ်ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် အသင်းလိုက်စွန့်စွန့်ကစားပုံ မာကျောမှုမှာတော့ လက်စ်ပါးမက်စ်က အနည်းငယ် အသာရနိုင်ပါတယ်။

ဗလင်စီယာ - မာလာဂါ နံနက် ၂း၁၅ (၅-၁၂-၁၆)

ဗလင်စီယာအသင်းဟာ လက်ရှိမှာ ခြေစွမ်းကောင်းတွေရရှိဖို့ ရုန်းကန်နေရပြီး အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာလည်းနိုင်ပွဲ တွေရရှိဖို့ ခက်ခဲနေခဲ့ပါတယ်။ မာလာဂါအသင်းကတော့ ကစားပုံမာကျောတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး စပိန်လီဂါ မှာအသင်းကြီးတွေကို တောင်ခုခံကစားနိုင်တဲ့ အသင်း ဖြစ်တယ်။ အခုပွဲမှာနိုင်ပွဲရရှိအောင် ကစားကြမှာဖြစ်လို့သွင်းဂိုးများ မယ့်ပွဲစဉ်ဖြစ် လာနိုင်ပြီး အဝေးကွင်းမှာကစားရမှာဖြစ်ပေ မယ့်လည်း မာလာဂါတို့နိုင်ပွဲကပ်ရသွားနိုင်ပါ တယ်။

ဘာစီလိုနာ - ရီးယဲလ် ည ၉း၄၅ (၃-၁၂-၁၆)

ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီမှာတော့ ဒီနှစ်သင်းဟာ စပိန်လီဂါအတွင်း နှစ်ကြိမ်ဆုံတွေ့ခဲ့ရာမှာ ဘာစီလိုနာအိမ်ကွင်းနူးကမ်မှာ ရီးယဲလ်က နိုင်ပွဲရရှိခဲ့ပြီး ဘာနေဗျူးမှာတော့ ဘာစီလိုနာ ကနိုင်ပွဲရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒီရာသီမှာလည်း တစ်ကြိမ် စီနိုင်ပွဲရကြမယ့်အနေအထားလို့ သာမြင်မိတယ်။ ဒီနှစ်သင်း စလုံးဟာချန်ပီယံ လိဂ်ကစားရမှာချင်းတူပေမယ့် ရီးယဲလ်ကပိုမို အားစိုက် ရဖို့ရှိနေသလို ဘာစီလိုနာရဲ့အိမ်ကွင်း လည်းဖြစ်နေတာကြောင့် ရီးယဲလ်သရေ လောက်ပဲရနိုင်တယ်။

အက်သလက်တီကို - အက်စ်ပန်ညို နံနက် ၂း၁၅ (၄-၁၂-၁၆)

အက်သလက်တီကိုတို့ အခုပွဲစဉ်မှာ ဘာစီလိုနာနဲ့ ရီးယဲလ်တို့ ဆုံတွေ့နေခြင်းကို အခွင့်ကောင်းယူကာ နိုင်ပွဲရရှိအောင် ကစား ထားမှာပါ။ အခုပွဲကလည်းအိမ်ကွင်း ပွဲစဉ်ဖြစ် နေလို့အက်သလက်တီကိုတို့ ခြေစွမ်းအရော၊ စိတ်ဓာတ်ပိုင်း အရပါများစွာ သာလွန်လာဖို့ရှိ နေပါတယ်။ အက်စ်ပန်ညို အသင်းရဲ့ခံစစ်ပိုင်း ကလည်း အားနည်းမှုတွေရှိနေသလို တိုက်စစ် ပိုင်းကလည်း အက်သလက်တီကိုခံစစ်ကိုကျော် ဖို့ခက်ခဲနေမှာဖြစ်တယ်။ အက်သလက်တီကိုက အိမ်ကွင်းနိုင်ပွဲရသွားနိုင်ပါတယ်။

ဘီဘာအို - အီဘား ည ၉း၄၅ (၄-၁၂-၁၆)

ဒီနှစ်သင်းဟာ ခြေစွမ်းပိုင်းအရကျောဟူ ကျဉ်းမြောင်းနေတဲ့ အသင်းတွေအဖြစ်သာ သတ်မှတ်ရမှာဖြစ်တယ်။ အီဘားကနောက်ပိုင်း ရာသီတွေမှာ ခြေစွမ်းတိုးတက်မှုရှိနေတာ ကြောင့် ဘီဘာအိုလိုအသင်းကောင်းကိုပြန် လည်ဖိအားပေးကစားနိုင်တဲ့ ခြေစွမ်းမျိုးရှိနေ ပါတယ်။ အီဘားဟာအိမ်ကွင်းကစား အားပို ကောင်းပေမယ့်လည်းအဝေးကွင်းမှာလည်း ခြေစွမ်း မညံ့ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဘီဘာအိုအသင်း အတွက် ခက်ခဲတဲ့ ပွဲစဉ်ဖြစ်လာဦးမှာပါ။

ဂီဂျွန် - အိုဆာရူနာ နံနက် ၀၈း၀၀ (၅-၁၂-၁၆)

ဂီဂျွန်အသင်းရဲ့နောက်ပိုင်းခြေစွမ်းတွေ ကတော့အားရစရာမရှိပါဘူး။ အိုဆာရူနာ အသင်းကတော့အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်မှာဆိုရင် ခြေ စွမ်းပိုင်းကောင်းမွန်တတ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုပွဲကအိုဆာရူနာအတွက် အဝေးကွင်းဖြစ် နေလို့ နှစ်သင်းစလုံးခြေစွမ်းပိုင်းညီမျှစွာ ပွဲထွက်လာဖို့သာရှိနေပါတယ်။ သွင်းဂိုးနည်း မယ့်ပွဲဖြစ်လာနိုင်ပြီး ဂိုးရဖို့နှစ်သင်း စလုံး အတွက် ခက်ခဲနေမှာပါ။ ဂီဂျွန်တို့အိမ်ကွင်း မှာနိုင်ပွဲရဖို့ အားစိုက်လာမှာ ဖြစ်ပေမယ့်ဂိုး မရှိသရေကျသွားနိုင်ပါတယ်။

ဒီပိုတို - ဆီဗီဒန် နံနက် ၂း၁၅ (၆-၁၂-၁၆)

လက်ရှိခြေစွမ်းပိုင်းအရတော့ ဆီဗီဒန် အသင်းဟာခြေစွမ်း ကောင်းမွန်နေပြီး ဒီပိုတို ထက်ခြေစွမ်းပိုကောင်းနေတယ်လို့ဆိုရမှာ ဖြစ် ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက် ဆုံး ဆုံတွေ့မှုလေး ကြိမ်မှာတော့ သရေပွဲတွေ သာကြုံတွေ့ ထားခဲ့ပါတယ်။ ဒီပိုတိုအ သင်း ဟာ အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာတော့ ကစားအား ကောင်းမွန်တတ်ပြီး တိုက်စစ်ပိုင်းက ထက်မြက် မှုရှိပါတယ်။ အခုပွဲမှာတော့ ဒီပိုတိုတို့ ခံစစ် ပိုင်းကိုအနည်းငယ်အားပြုကစားမှာဖြစ်လို့ သွင်းဂိုးနည်းမယ့် ပွဲဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။

အင်တာမီလန်တောင်ပံကစားသမား ဆူဆိုအား အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်း ခေါ်ယူရန် ဆန္ဒရှိနေ

စပိန်လာလီဂါကလပ် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းမှ တာဝန်ရှိ သူများအနေဖြင့် အင်တာမီလန် တောင်ပံကစားသမား ဆူဆိုအား စာချုပ်ချုပ် ဆိုခေါ်ယူရန်ဆန္ဒရှိနေကြောင်း အသင်းနည်းပြ ဆီမြူနီက ပြောကြားခဲ့သည်။ တောင်ပံကစားသမား ဆူဆိုသည် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် အင်တာမီလန် အသင်းနှင့်အတူ ပွဲပေါင်း ၁၄ ပွဲပါဝင်ကစားပေးခဲ့ရာတွင် သွင်းဂိုးငါးဂိုးသွင်း ယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးဖန်တီးပေးနိုင်မှု ခြောက်ကြိမ်အထိ ပြုလုပ်ထားနိုင်ခဲ့

သည်။ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်း၏ အားထားရသည့် တိုက်စစ်မျိုး ဂရစ်ဖ်မန်သည် မန်ယူအသင်းနှင့်အတူ ပရီမီယာလိဂ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ကစား မည်ဟု သတင်းများထွက်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် နည်းပြ ဆီမြူနီအနေဖြင့် အသင်း၏ တိုက်စစ်ပိုင်းကို အားဖြည့်ရန်အတွက် ကစားသမားခေါ်ယူမှုများ ပြုလုပ်ရန်လည်း ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းသည် ကစားသမားများ အပြောင်း အရွှေ့နှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့ဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)၏ အပြောင်းအရွှေ့ ရာသီနှစ်ရာသီအထိ ကစားသမားခေါ်ယူခြင်း မပြုရန်ပိတ်ပင်ခံထားခဲ့ရပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ရောက်မှသာ ကစားသမားခေါ်ယူခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ (ငွေကြယ်)



# နိုင်ငံတကာခရီးသွား ဧည့်သည်များ အားထားလေ့လာသည့် အင်းဝမြို့ဟောင်း

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၃၀

ခရီးသွားရာသီဟုခေါ်ဆိုသည့် နိုဝင်ဘာတွင် အင်းဝဒေသသို့ နိုင်ငံတကာခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်လေ့လာမှုများပြားလျက် ရှိသည်။ အင်းဝဒေသသည် မြစ်ဝယ်မြစ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်အနားတွင် တည်ရှိသည့်အတွက် လည်ပတ်သွားလာမှုကောင်းသော ဒေသပင် ဖြစ်သည်။ မန်ကျည်းပင်၊ စိန်ပန်းပင်တန်းများ နှင့်အတူ အခြားသစ်ပင်ရိပ်များစွာရှိနေပြီး နိုင်ငံတကာခရီးသွားဧည့်သည်များ အထူးစိတ်ဝင်စားသော သမိုင်းဝင်နေရာတစ်ခုအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။

မန္တလေးမြို့ အနောက်တောင်ဘက်မိုင် ၂၀ အကွာ မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၁ ဒီဂရီ ၅၀ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၇ မိနစ် ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် ၂၈၅ ပေ၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်ဆုံရာနေရာကို သွားလိုက်သည့်နှင့် သမိုင်းဝင် စိတ်ဝင်စားဖွယ်

ရာ အင်းဝမြို့ဟောင်းကို ရောက်ပြီဖြစ်သည်။ ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် သစ်ပင်လိုက်စား တန်းဟု တင်စားထားသည့် အိုးတူတန်းလမ်း ကလေးမှ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်နံဘေးသို့ သွားလေ့ရှိ သည်။ ဝန်းကျင်တွင်မတော့ အင်းဝတံတား ခေါ် စစ်ကိုင်းတံတားနှင့် ဧရာဝတီမြစ်အလှ တို့က စီးကြိုလျက်ရှိသည်။ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ကမ်း အိုးတူတန်းမှ စက်လှေဖြင့် ကူးတို့ကူးကာ ဧရာ ဝတီမြစ်နှင့် ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ဆုံရာအလှကို စစ်ကိုင်း တံတားနောက်ခံဖြင့် လှပစွာရှုမြင်နေရသည်။

စက်လှေပေါ်မှဆင်းကာ တစ်ဖက်ကမ်းသို့ တက်လိုက်သည့်နှင့် အမျိုးသားများသာမက အမျိုးသမီးများပါ မောင်းနှင်သည့် ၁၆၀ ကျော် မျှရှိနေသော မြင်းလှည်းများက ဆီးကြိုနေ လေ့ရှိသည်။ သတိုးမင်းဖျားမှ သတ္တရာရံ ၇၂၆ တွင် စတင်တည်ခဲ့ကာ မင်းဆက် ၃၁ မြင့် သက်တမ်းလေးရာခန့် ကြာမြင့်အောင် မြို့နန်းတည်ကာ ထီးနန်းစိုးစံခဲ့သည့် နေရာ

ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာလေ့လာစရာစေတီ များစွာဖြင့် ပြည့်နှက်လျက်ရှိသည်။ ခေတ်လေး ခေတ်အဖြစ်ပိုင်းခြားတည်ရှိခဲ့ပြီး စာဆိုရှင် အကျော်အမော်များစွာ ထွက်ပေါ်ရာဒေသပင် ဖြစ်သည်။ ပထမအင်းဝခေတ်တွင် စာဆို အကျော် ပထမမင်းခေါင်းကြီးမှစကာ မိညို၊ ဗညားဒလတို့နှင့် စာဆိုအကျော်အပါအဝင် ၂၅ ဦး၊ ဒုတိယအင်းဝခေတ်တွင် တောင်ဖိလာ ဆရာတော်အပါအဝင် လက်ဝဲအနော်ရထာ အထိ သမိုင်းဝင်စာဆိုတော် ၁၂ ဦး၊ တတိယ အင်းဝခေတ်တွင် လက်ဝဲသုန္ဒရအပါအဝင် ဦးတိုး၊ ဦးလန်းဆိုသော စာဆိုအကျော် ကိုးဦး၊ စတုတ္ထအင်းဝခေတ်တွင် ဆရာတော်ဦးဗုဒ္ဓ အပါအဝင် ဖိုးသူတော်ဦးမင်း၊ လှဦးမင်းအထိ ယနေ့တိုင် နာမည်ထင်ရှားသောစာဆိုတော် များစွာထွက်ပေါ်ရာဒေသပင်ဖြစ်သည်။ လေ့ လာမကုန်သော နေရာတစ်ခု စိတ်ဝင်စားဖွယ် ရာနေရာတစ်ခုအဖြစ် ဒေသမြင်းလှည်း

ကလေးများဖြင့် သဘာဝကျစွာ စီးနင်းလေ့လာ ကြသည်။ မြို့ရိုး၊ မျှော်စင်၊ နန်းတော်ဟောင်း ရင်ပြင်နေရာများ လမ်းဘေးတစ်လျှောက် တွင် ခဲသင်ကျောင်းဘုရားစု ဒေါ်လှမ်းဘုရား စုမှအစ အခြားလက်ရာမြောက်စေတီပုထိုး များမှာ အင်းဝခေတ်လက်ရာ မပျောက်မယုတ် လေ့လာနိုင်သော နေရာပင်ဖြစ်သည်။ နာမည် ကျော် သစ်သားကျောင်းဖြစ်သည့် ဗားကရာ ကျောင်းကို အားထားလေ့လာသလို ဗိသုကာ လက်ရာထူးခြားသည့် ဝက်ဘာဘုရား၊ မြင့်မိုရ် တောင်ဘုရားတို့၏ လက်ရာများမှာ အံ့ဩဖွယ် ပင်ဖြစ်နေသည်။ စာဆိုရှင်များစွာထွက်ပေါ် ရာ၊ သူရဲကောင်းများစွာထွက်ပေါ်ရာ၊ နန်း တော် အကြိမ်ကြိမ်တည်ဆောက်နန်းတည်ရာ၊ မြို့ရိုးသုံးထပ်ဖြင့် တည်ရှိရာ၊ ရှေးဟောင်း ဘုရား၊ ခြောက်ရာကျော်တည်ရှိရာ၊ နံရံဆေး ပန်းချီများရှိရာနေရာအင်းဝအဖြစ် ယနေ့တိုင် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာတည်ရှိနေပါသည်။ **စိုးရွှေ**

## စာဖတ်ရှိန်မြင့်မားလာစေရေး မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ကျေးသောင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနသည် အများပြည်သူ စာပေဖတ်ရှုခြင်း အလေ့အထ တိုးပွားလာကာ စာဖတ်ရှိန်မြင့် မားလာစေရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စာပေအသိပညာ ဗဟုသုတများ ရင့်ကျက် ခိုင်မာလာစေရေး အများပြည်သူဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းအသွင်ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ပိုင်းက ကော့သောင်းခရိုင် ပြန်/ဆက် ဝန်ထမ်းများ မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်အသွင် ဖြင့် စာအုပ်စာပေများငှားရမ်းဖတ်ရှုစေခြင်း လုပ်ငန်းများအား ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။

လုပ်ငန်းတွင် ကော့သောင်းခရိုင်၊ ပြန်ကြား ရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး နှင့် ဝန်ထမ်းများသည် အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှ သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာ သင်တန်းကျောင်းရှိ သင်တန်းနည်းပြဆရာမများ နှင့် သင်တန်းသူ များအား ဦးစီးဌာန စာကြည့်တိုက်မှ သူတ ရာ စာအုပ်များ၊ လူငယ်အသိပညာ တိုးပွား ရေးဆိုင်ရာ စာအုပ်စာပေဂျာနယ်များနှင့် လစဉ်ထုတ်မဂ္ဂဇင်းများအား ရက်သတ္တတစ် ပတ် ဖတ်ရှုနိုင်ရန် ကွင်းဆင်းငှားရမ်းပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

# နွယ်ငြိမ်းဒေသထွက် စဉ်ထည်ပစ္စည်းများကို အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများအဖြစ် သုံးစွဲမှုများပြားလာ



ကျောက်မြောင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင်ကျောက်မြောင်းမြို့နယ် နွယ်ငြိမ်း ကျေးရွာသည် မိရိုးဖလာစဉ်ထည်ပစ္စည်းများကို တိမ်ကောမှုမရှိစေရန် လုပ်ငန်းသုံးစဉ်အိုးများကို စဉ်ဆက်မပြတ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ရာ ယင်းဒေသ ထွက်စဉ်ထည်ပစ္စည်းများသည် အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး အချိုး အစားမှန်ကန်မှုရှိခြင်း၊ ဓာတုဗေဒပစ္စည်းပါဝင်မှုကင်းရှင်းပြီး အရောင် အသွေးမှာ နှစ်ပေါင်းများစွာ ခိုင်ခံ့မှုရှိသဖြင့် ယနေ့တိုင်အောင် လူသုံးများလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ ကလေးကစားစရာစဉ်ထည်မှအစ လူမှုအသုံးဆောင် ပစ္စည်းများနှင့် နေအိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများ၊ ရှေးဟောင်းစဉ်အိုး (အလှ အိုး)များကို ခေတ်မီနည်းပညာရပ်များဖြင့် ဆန်းသစ်တီထွင်ထုတ်လုပ် လာသဖြင့် အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများအဖြစ် သုံးစွဲမှုများပြားလျက်ရှိ သည်။ နေအိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများအဖြစ် နေအိမ်အလှဆင် စဉ်အိုး အမျိုးမျိုး၊ ဝရန်တာပွတ်လုံးတိုင်၊ စဉ်ပါကေကြမ်းခင်းများဖြစ်သည်။

ရှေးဟောင်းပုံစံစဉ်အိုးများကို ဟိုတယ်များမှ မှာယူကြသဖြင့် စဉ် ထည်များကို အော်ဒါလက်ခံပြုလုပ်ပေးရလေ့ရှိကြောင်းလည်း သိရ သည်။

ယင်းဒေသတွင် စဉ်ထည်လုပ်ငန်းကို ရွှေဘိုမြို့အရှေ့ဘက် ကျောက် မြောင်းအထက် ငါးမိုင်အကွာရှိ စဉ်မြေများထွက်ရှိရာ မအူကျေးရွာ ပန်းပင်စွန်းအရပ်၌ ရတနာသိမ် (ရွှေဘို) မြို့တည်၊ နန်းတည် အလောင်း မင်းတရားကြီးဦးအောင်ဇေယျလက်ထက်ကပင် စတင်လုပ်ကိုင်ကြ သည်ဟု ဆိုသည်။

ထိုနေရာတွင် စဉ်မြေများကုန်ခမ်းလာရာမှ ကျောက်မြောင်းအောက် ဘက်ရှိ လက်ရွေးရွာတွင်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြောင်း ထို့နောက်လက်ရွေးရွာ တွင်လည်း အလားတူစဉ်မြေကုန်ခမ်းလာသဖြင့် ယခုလက်ရှိ နွယ်ငြိမ်း ရွာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်လုပ်ကိုင်လာကြသည်မှာ ယနေ့တိုင်ဖြစ်သည်။

စိုင်းလှဝင်း (မိဒီယာ)

## စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် စာဖတ်ရှိန် မြှင့်တင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

သရက် နိုဝင်ဘာ ၃၀

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် တီးကောက် ကျေးရွာတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ ဘော်နယ်မြေ ရဲစခန်းတို့ပူးပေါင်း၍ ကျေးရွာနေပြည်သူများအား အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်၍ စား သုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေး အသိပညာပေးခြင်း၊ စာဖတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိ ပညာပေး ဟောပြောခြင်းအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျေးရွာမူလတန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဘော်နယ်မြေ စခန်းမှူး၊ ရဲအုပ် မောင်မောင်တို့က မှုခင်းကျဆင်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ပြီး စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးသန်းစိန်က အစား အစာများတွင် ဘေးဥပဒ်အန္တရာယ်ရှိနိုင်သဖြင့် သတိ ပြုဝယ်ယူ စားသုံးကြရန်နှင့် အကြည့်နဲ့ စား၊ အသိနဲ့စား၊ သတိနှင့် စားသုံးကြရန် အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေး

နွေးပေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေက စာပေဖတ်ရှုခြင်းဖြင့် အသိပညာ၊ ဗဟုသုတရရှိခြင်း နှင့် စာပေဖတ်ရှုသည့် အလေ့အထကောင်းများ ရရှိ လာစေရန် အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ ပြီး တက်ရောက်သူများအား လက်တလောဖြစ်ပေါ် နေသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက မေးမြန်းနိုင်သည့် တယ်လီဖုန်းနှင့် မေးလ်လိပ်စာများ ပါရှိသည့် လက်ကမ်းစာစောင်နှင့် စားသုံးသူရေးရာမှ လက်ကမ်းစာစောင်များ၊ မှုခင်းကျဆင်းရေး လက်ကမ်း စာစောင်များကို ပြန်ဝေပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက ပြသထား သည့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် ငလျင် ဘေး အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များအား ကြည့် ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ထက်(သရက်)

## မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း

မိုင်းယောင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းနိုင်အောင်က အဖွဲ့အမှတ်စဉ်အရ ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်ဇင်က မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် မှုခင်းဆိုင်ရာဖြစ်စဉ်များ၊ မြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ ကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဦးထွန်းလင်းအောင်က ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ သည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသည့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက မိုင်းယောင်း မြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် အစီအစဉ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ်မြန်/ဆက်)

## လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီး ဌာနမှ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

ကျောက်မြောင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဦးစီးဌာ န ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံးမှ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲ (Educated. Talk. For Nat- ural. Disaster) ကို အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း (ခွဲ) အောက်ပိုင်းကျောင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန် လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝင်းပပကျော်က ဟောပြောပွဲကျင်းပ ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြော ကြားပြီး လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဌာနမှ ဒေါ်မြတ် နှင်းအေးမှ မိဘေး၊ ရေဘေးအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်မြောင်းမြို့နယ် ကြက်ခြေနီအသင်း ခွဲဝင် ဦးဝေမင်းမြိုးက မုန်တိုင်းနှင့်ငလျင် အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လူမှုဝန် ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချ ထားရေးဌာနမှ ဒေါ်မြတ်သန္တာခိုင်မှ မိုးကြိုး ဘေးနှင့်မိုးခေါင်ရေရှားအကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝင်း ပပကျော်မှ မြေပြိုဘေးနှင့် ဆူနာမီဘေး အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ အ-ထ-က (ခွဲ)အောက် ပိုင်းကျောင်းမှ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်း သား၊ ကျောင်းသူ (၃၀၀)ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ ပြီး အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဘေးအန္တရာယ် ရှစ်မျိုးနှင့် ပတ်သက်သည့် လက်ကမ်းစာ စောင်များ လိုက်လံပေးဝေခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ဝင်းကြီး(မြန်/ဆက်)

ဆောင်းပါး

# မသန်စွမ်းသူတို့အနာဂတ်အတွက်ပန်းတိုင်(၁၇)ရပ်ပြည့်မီအောင်ဆောင်ရွက်

## ကြည်ထွန်း(လူမှု)

### မသန်စွမ်းသူဆိုသည်မှာ

'မသန်စွမ်းသူ' ဆိုသည်မှာ မွေးရာပါ ဟုတ်သည်ဖြစ်စေ၊ မဟုတ်သည်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်ကာယ၊ အမြင်၊ အပြော၊ အကြား၊ အသိဉာဏ်၊ စိတ်ပိုင်း၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးပိုင်း၊ အာရုံခံစားမှုပိုင်းဆိုင်ရာတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက် ပို၍ ချို့ယွင်းအားနည်းချက်များကို ရေရှည်ခံစားနေရသူတို့ကိုဆိုသည်ဟု မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေး ဥပဒေ၌ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။ 'မသန်စွမ်းသူ' ဆိုသည်မှာ ပတ်ဝန်းကျင်ရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်သဘောထားအမြင်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် အခြားအတားအဆီးများကြောင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း အပြည့်အဝ ပါဝင် လှုပ်ရှားမှုမရှိခြင်းကိုဆိုပါသည်။

### မသန်စွမ်းသူတို့အနာဂတ်အတွက်

မသန်စွမ်းသူတိုင်း လူ့အခွင့်အရေးအားလုံးနှင့် အခြေခံလွတ်လပ်ခွင့်များ ညီမျှစွာအပြည့်အဝ ရရှိရေးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်၊ သေချာစေရန်နှင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ မွေးရာပါဂုဏ်သိက္ခာကို ပိုမိုလေးစားမှုရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကုလသမဂ္ဂ မသန်စွမ်းသူများဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း (United Nations Convention on the Rights of Persons with Disabilities-UNCRPD) ကို ၂၀၀၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံက ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်တွင် အဆိုပါ ကွန်ဗင်းရှင်း၌ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ အနာဂတ်တွင် မသန်စွမ်းသူတို့သည် နိုင်ငံသားများခံစားခွင့်ရှိသည့် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် အခြေခံလွတ်လပ်ခွင့်များ အားလုံးတန်းတူညီမျှဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က 'မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဥပဒေ' ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၅ ရက်က ပြဋ္ဌာန်းပေးထားပြီး ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်က အာဆီယံနိုင်ငံများ အားလုံးသဘောတူချက်မှတစ်ဆင့် မသန်စွမ်းသူများဆိုင်ရာ ဘာလီကြေညာချက်နှင့် အာဆီယံဆယ်စုနှစ် လုပ်ငန်းစဉ် (၂၀၁၁-၂၀၂၀) ၂၀၁၂ ခုနှစ် အာရှ-ပစိဖိတ်နိုင်ငံများ၏ ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးက တစ်ခဲနက်ချမှတ်ခဲ့သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ ပြည်ပရောက်လူ့အုပ်စုများအတွက် ဂျာကာတာကြေညာချက်တို့သည် မသန်စွမ်းသူတို့၏ အနာဂတ်ဘဝ သာယာချမ်းမြေ့ရေးအတွက် ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးကြမည်ဟူသော ကတိကဝတ်များဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပြည်တွင်းပြည်ပ သဘောတူစာချုပ်၊ ဥပဒေမူဘောင်များနှင့် ကတိကဝတ်များသည် မသန်စွမ်းသူများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၏ အဓိကသော့ချက်များပင်ဖြစ်သည်။

### ပန်းတိုင်(၁၇)ရပ်

ယနေ့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုသည် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို လူသားတို့၏ ပျော်ရွှင်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ တရားမျှတမှု၊ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သဘာဝတရား၊ လူ့အခွင့်အရေးအပြည့်အဝခံစားမှု စသည်တို့ဖြင့်တိုင်းတာရမည်ဟု ယုံကြည်လာကြပြီ။ ပြည်သူလူထုပဟိုပြု၊ ကျား၊ မ တန်းတူရှိမှု၊ လူ့အခွင့်အရေးလေးစားမှုနှင့် အထူးသဖြင့်အဆင်းရဲဆုံး၊ ထိခိုက်ရလွယ်မှုအများဆုံးနှင့် ချန်လှပ်ထားခြင်းခံရသူများကို ပဟိုပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင် ၁၇ ရပ် (Sustainable Development Goals-SDGs) ကို ချမှတ်လိုက်ပြီ။ ၎င်းတို့မှာ-

- (၁) ဆင်းရဲမှုအဆုံးသတ်ရေး၊
- (၂) ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုအဆုံးသတ်ရေး၊
- (၃) လူတိုင်းစေတနာမာရေးနှင့် သာယာဝပြောရေး၊
- (၄) လူတိုင်းအကျိုးဝင်ပညာသင်ယူနိုင်ရေး၊
- (၅) ကျား-မ တန်းတူညီမျှမှုရရှိရေးနှင့် အမျိုးသမီးများ၊ မိန်းကလေးများအားလုံး စွမ်းပကားတိုးမြှင့်ရေး၊
- (၆) သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေနှင့် မိလ္လာစနစ်ရရှိရေး၊
- (၇) လူတိုင်းတတ်နိုင်သော၊ စိတ်ချရသော၊ ရေရှည်သုံးစွဲနိုင်သော ခေတ်မီစွမ်းအင်ရရှိရေး၊
- (၈) ရေရှည်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် လုပ်သားပြည့်အလုပ်အကိုင်ရရှိစေရေး၊
- (၉) စက်မှု၊ အလုပ်ရုံများနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပြည့်မီရေးနှင့် တီထွင်စမ်းသပ်မှုများကို အားပေးရေး၊
- (၁၀) နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံများအကြား ဆင်းရဲချမ်းသာ

- ကွာဟမှုများလျော့ချရေး၊
- (၁၁) အားလုံးအကျိုးဝင်၍ ရေရှည်တိုးတက်စေမည့် မြို့ပြများနှင့် အခြေချနေထိုင်မှုများဖြစ်ပေါ်ရေး၊
- (၁၂) ရေရှည်တည်တံ့စေမည့် စားသုံးခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်အသုံးပြုနိုင်ရန် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊
- (၁၃) ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းနှင့် ၎င်း၏အကျိုးဆက်များ လျော့ပါးရေး၊
- (၁၄) သဘာဝသယံဇာတ စွမ်းအားစုများ ရေရှည်အသုံးပြုနိုင်ရန် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊
- (၁၅) ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဂေဟစနစ်ကိုကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေး၊
- (၁၆) လွတ်လပ်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်းနှင့် ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းရေးရည်မှန်းချက်များပြည့်မီအောင်အလေးထားဆောင်ရွက်ရေး၊
- (၁၇) စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတိုးတက် ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့ပင်ဖြစ်သည်။

### ပြည့်မီအောင်ဆောင်ရွက်

စဉ်ဆက်မပြတ် ပန်းတိုင်များဆီသို့ တုံ့ဆိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အသော့နှင့်ရာတွင် အဆင်းရဲတကာအဆင်းရဲဆုံးသော မသန်စွမ်းသူတို့အရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ထောင်စုနှစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များ (MDGs) ချမှတ်ခဲ့စဉ်က မသန်စွမ်းသူများအရေးမပါရှိခဲ့သဖြင့် ၁၅ နှစ်မျှ နောက်ကျကျန်ခဲ့ရခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာနှင့်အဝန်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်အထိ (၁၅) နှစ်တာ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်မည့် ပန်းတိုင် (၁၇)ရပ် ပြည့်မီရန် ရည်မှန်းချက် ၁၆၉ ခု၊ ညွှန်းကိန်းပေါင်း ၂၃၀ ဖြင့် တိုင်းတာဆောင်ရွက်ရမည်ဟု သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်သော မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေး ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ သက်ဝင်လှုပ်ရှားလာအောင် ဦးစွာပထမ ဆောင်ရွက်သင့်ပေသည်။

### ပြဋ္ဌာန်းပြီးဥပဒေကို စတင်ရပ်လုံးဖော်ရေး

မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းပြီးသည်မှာ တစ်နှစ်ခွဲခန့်ရှိလာပြီဖြစ်ရာ ဥပဒေပါ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိထိရောက်ရောက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီကို အမြန်ဆုံးဖွဲ့စည်းသင့်ပြီ။ ထို့အပြင် ပင်မဥပဒေပါ ကိစ္စရပ်များကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရန် အသေးစိတ်ဖွင့်ဆိုအပ်သော နည်းဥပဒေကိုလည်း အမြန်ဆုံးပြဋ္ဌာန်းပေးမည်ဖြစ်ပါမည်။ သို့မှသာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ၂ ဒသမ ၃ သန်းသော မသန်စွမ်းသူများ ဥပဒေပါ တာဝန်နှင့် ရပိုင်ခွင့်များအပြည့်အဝရရှိခံစားနိုင်ပါမည်။ နည်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လမတိုင်မီ အပြီးရေးဆွဲရန် လျာထားကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးက ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်က ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ဒုတိယ ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၃၂ ရက်မြောက်နေ့တွင် မြေကြားခဲ့သဖြင့် အားတက်ကြည်နူးမိသည်။

### ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုအဆုံးသတ်ရေး

အခြေခံ မသန်စွမ်းမှု စစ်တမ်း(၂၀၀၈-၂၀၀၉) အရ မသန်စွမ်းမိသားစု ၅၄ ရာခိုင်နှုန်းမှာ သုံးနှစ်ထက်ပိုမခံသည့် ဝါးတဲအိမ်ငယ်များဖြင့်နေကြရသည်။ ၆၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ စိုက်ပျိုးမြေပိုင်ဆိုင်မှု လုံးဝမရှိကြပေရာ မသန်စွမ်းသူအများစုမှာ ဆင်းရဲပင်ပန်းခြင်းကြီးစွာအသက်ရှင်နေကြရသည်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများစွာနှင့် အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများတွင် လူမှုဖူလုံရေးအစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို အားကျဖွယ်တွေ့မြင်ရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ၂ ဒသမ ၃ သန်းသော မသန်စွမ်းသူများနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင် ၇ သန်းခန့်တို့ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု သာသနာမှ ရုန်းထွက်နိုင်ရန် အောက်ပါအစီအမံများ အမြန်ဆုံး ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါသည်။

- (၁) နိုင်ငံတော်၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုအဆုံးသတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မသန်စွမ်းသူများ၏ အရေးကိုစွဲကို ထည့်သွင်းစီမံ မူဝါဒချမှတ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊

- (၂) နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ နှစ်စဉ်ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေသုံးစွဲမှုတွင် လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မသန်စွမ်းသူများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘတ်ဂျက်ရာခိုင်နှုန်းတိုးမြှင့်ချထားပေးရန်၊
- (၃) အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်းမရှိသော မသန်စွမ်းသူများနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများအတွက် လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ကြေးအစီအစဉ်တစ်ရပ်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ပေးရန်။

### အများပြည်သူသုံးဝန်ဆောင်မှုများလွယ်လင့်တကူသုံးစွဲနိုင်ရေး

ယနေ့ခေတ် နိုင်ငံတကာအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် အများပြည်သူသုံးအိမ်ရာများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ လေဆိပ်များ၊ ရုံးများ၊ ဆေးရုံများ၊ ပန်းခြံများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ ဈေးဝယ်စင်တာများ၊ လျှောက်လမ်း၊ ပလက်ဖောင်းများ၊ လမ်းဆုံမီးပွိုင့်များ၊ လူကူးမျဉ်းကြားများ၊ ဘူတာရုံများ၊ ရေယာဉ်၊ ရထား၊ ဘတ်စ်ကားများတွင် Universal Design စံသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် လူတိုင်းဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ လက်လှမ်းမီသွားလာသုံးစွဲနိုင်ရေးကို စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း Barrier-Free City များ၊ Accessible Public Building များမြောက်မြားစွာ ရှိနေကြပြီး မသန်စွမ်းသူများသာမက သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်သားသည်မိခင်များအပါအဝင် ပြည်သူအားလုံးလွယ်လင့်တကူ သွားလာအသုံးပြုနိုင်ကြပြီဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ဥပဒေ အခန်း(၇) ပုဒ်မ ၂၈ ကို ဖော်ဆောင်ရာတွင်-

- (၁) အများပြည်သူသုံးအဆောက်အအုံ၊ အများပြည်သူသုံးနေရာများနှင့် အများပြည်သူသုံး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ဆောင်မှုများတွင် မသန်စွမ်းသူများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်သားသည် မိခင်များပါလက်လှမ်းမီလွယ်ကူစွာ သွားလာအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် မူဝါဒတစ်ရပ် ချမှတ်ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ပါသည်။

- (၂) မသန်စွမ်းသူများအပါအဝင် အများပြည်သူအားလုံးအတွက် လှုပ်ရှားသွားလာမှုအဆင်ပြေပြီး အတားအဆီးကင်းသော စံပြုမြို့နယ်တစ်ခုကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက အခြားမြို့နယ်များကလည်း အားကျအတူ ယူကာ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ နိုင်ငံရေးနှင့် ပြည်သူ့ဘဝနယ်ပယ်များတွင် ပါဝင်ခွင့်ရရှိရေး ၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မသန်စွမ်းသူ ၂ ဒသမ ၃ သန်းခန့်ရှိပြီး ယင်းတို့အနက် သုံးပုံနှစ်ပုံခန့်ဖြစ်လာသော မသန်စွမ်းသူ ၁၅ သိန်းခန့်မှာ အသက် (၁၈) နှစ်အထက်မဲပေးခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားများဖြစ်ကြသည်။ သို့ရာတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မသန်စွမ်းသူများမှာ အများနည်းတူမပေးခွင့် အပြည့်အဝမရရှိခဲ့ကြပေ။ ထို့ကြောင့် မဲဆန္ဒရှင်များနှင့် တန်းတူမဲပေးခွင့်အပြည့်အဝ ရရှိရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ကံကြမ္မာကို ဖန်တီးရာတွင် အုတ်တစ်ချပ်သစ်ပွင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက မသန်စွမ်းသူများ လွယ်ကူစွာမဲပေးနိုင်ရေးအတွက် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာအရလည်းကောင်း၊ နည်းဥပဒေ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်မှုပိုင်းဆိုင်ရာလည်းကောင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း- ၁၉-၅-၂၀၁၆ နေ့က မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများရွှေ့ဆောင်အဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များနှင့်တွေ့ဆုံစဉ်ပြောကြားခဲ့သည်ဟုသိရသည်။

### အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများပွင့်လန်းရေး

အခြေခံမသန်စွမ်းမှုစစ်တမ်း (၂၀၀၈-၂၀၀၉) အရ မသန်စွမ်းသူများ၏ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အလုပ်လက်မဲ့များဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် အလုပ်လုပ်ရန်ဆန္ဒပြင်းပြကြပြီး စွမ်းဆောင်ရည်များလည်းရှိကြပါသည်။ သို့ရာတွင် အခြေခံပညာ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအတတ်ပညာများ ဆည်းပူးခွင့်မရရှိခြင်း၊ အလုပ်ရှင်အများစုက ငြင်းပယ်ခွဲခြားဆက်ဆံခံရခြင်းတို့ကြောင့် အလုပ်ရရှိ

ရန်လွန်စွာခက်ခဲလှသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မသန်စွမ်းသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ သေချာစွာရရှိရေးမှာ လွန်စွာအရေးကြီးလှပေသည်။ သို့ဖြစ်၍ ဥပဒေ အခန်း (၁၀) ပြဋ္ဌာန်းချက်များပါ ဝေပုံကျခွဲတမ်းစနစ်ဖြင့် အလုပ်ခန့်အပ်ပေးသည့် ရာခိုင်နှုန်းတစ်ခုအမြန်ဆုံးသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းပေးနိုင်ပါက မသန်စွမ်းသူများ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို လျော့ချနိုင်မည်မှာ မလွဲပေ။

### တန်းတူပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး

နိုင်ငံတော်က နိုင်ငံသားတိုင်း စာတတ်မြောက်ရမည်ဟူသော ရည်မှန်းချက်ထားရှိသော်လည်း မသန်စွမ်းကလေးသူငယ်တို့မှာ အခြားသန်စွမ်းသူများနည်းတူပညာသင်ယူခွင့်ဆုံးရှုံးလျက်ရှိသည်။ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် UNICEF တို့၏ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မသန်စွမ်းကလေးသူငယ်များ၏ အခြေအနေ ဆန်းစစ်လေ့လာချက် (၂၀၁၆) အရ နိုင်ငံနှင့် အဝန်းမသန်စွမ်းကလေးသူငယ် ၂၃၂၀၀ ခန့် ရှိသည်။ မသန်စွမ်းကလေးသူငယ်သုံးဦးလျှင် နှစ်ဦးသည် ကျောင်းမတက်နိုင်ကြပေ။ ၃၆ ရာခိုင်နှုန်းသာ စာရေးစာဖတ်တတ်ကြသည်။ မသန်စွမ်းကလေးသူငယ်ကျောင်းလာအပ်ခြင်းကို လက်မခံဘဲ ငြင်းပယ်သည့်ဖြစ်ရပ် (၄၆) ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်မှာ ရင်နှင့်ဖွယ်ကောင်းလှသည်။

အခြေခံမသန်စွမ်းမှု စစ်တမ်း(၂၀၀၈-၂၀၀၉) အရ မသန်စွမ်းသူတို့၏ ပညာရေးအခြေအနေကိုလေ့လာကြည့်လျှင် ကျောင်းနေသူ ၄၃ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျောင်းမနေသူ ၅၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဘွဲ့ရရှိသူ ၂ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ အထက်တန်း ၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ အလယ်တန်း ၂၂ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ မူလတန်း ၆၆ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးရှိကြောင်းတွေ့ရှိရသည်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ 'လူတိုင်းအကျိုးဝင်' ပညာရေးအစီအစဉ်ကို လက်တွေ့ပြုပြင်စွာ ရုပ်လုံးဖော်နိုင်ရန် 'လူတိုင်းအကျိုးဝင်ပညာရေးဦးစီးဌာန' တစ်ခုသီးသီးသန့်သန့်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်၌ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များတိုးပွားလာပြီး ပညာရပ်စုံ ပွဲလယ်တင့်သူများစွာပေါ်ထွန်းလာနိုင်ပါမည်။

### မသန်စွမ်းသူများ မှတ်ပုံတင်ရေး

မြန်မာနိုင်ငံသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ယှဉ်လျှင် ခေတ်အဆက်ဆက်နောက်ကျနေသည့် ကဏ္ဍများစွာ အနက်မသန်စွမ်းသူများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍလည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ သာဓကအားဖြင့် ဘွဲ့ရပြီးဖြစ်စေကာမူ အလုပ်လျှောက်ထားရာတွင် ငြင်းပယ်ခံရခြင်း၊ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် (Wheel Chair) အသုံးပြုသူတစ်ဦးသည် ထိုသို့ အသုံးပြုသည့်အတွက် ပြည်တွင်းသုံးယာဉ်၊ ရထား၊ ကားများအသုံးပြုသည့်အခါ ယာဉ်စီးခ (နှစ်ဆ) ပေးစီးရခြင်း၊ ဘီးတပ်ကုလားထိုင်အသုံးပြုသူများ လက်ထောက် နှစ်ဘက်အသုံးပြုသူများကို အလုပ်မခန့်လိုခြင်း၊ ဆိုင်ကယ်တားမြစ်နယ်မြေများတွင် လေးဘီးစက်တပ်ပိုးချဲ့လ်အသုံးပြုသည့်အတွက် ဖမ်းဆီး ခံရခြင်း စသောအကြောင်းခြင်းရာများသည် မသန်စွမ်းသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား၊ သက်သေမပြနိုင်ခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဥပဒေ၊ အခန်း(၁၁)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ 'မသန်စွမ်းသူ မှတ်ပုံတင်သက်သေခံလက်မှတ်' ထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းကိုဆောင်ရွက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါသည်။

### နိဂုံးတင်ပြချက်

အထက်ပါအကြံပြုချက်များသည် မသန်စွမ်းသူတစ်ဦးတစ်ဦးတည်း၏ ဆန္ဒသဘောထားများမဟုတ်ပေ။ မသန်စွမ်းသူများအရေးကိုစွဲကို စိုက်လိုက်မတ်တတ်ဆောင်ရွက်နေကြသော မသန်စွမ်းအဖွဲ့အစည်းများစွာတို့၏ ကိုယ်တိုင်တွေ့ကြုံခံစားမှုများက ပေါက်ဖွားလာသောလိုလားချက်များဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာစဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင် (၁၇)ရပ်၏ ပထမငါးနှစ် (၂၀၁၆-၂၀၁၂) အတွင်းမသန်စွမ်းသူများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင် (၁၇)ရပ် ပြည့်မီရေးမှာ အလှမ်းမဝေးတော့ပြီ။



# ကြိုက်သလောက်...ပြော

## တစ်နေ့လုံး ၃၉၉ ကျပ်



**\*399#**

- MPT ၏ Prepaid/Postpaid-GSM/WCDMA မိုဘိုင်းဖုန်း အသုံးပြုသူများအားလုံး ရယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- MPT အချင်းချင်းကြိုက်သလောက်ပြော၊ တစ်နေ့လုံး ၃၉၉ ကျပ်သာကျသင့်မည့် Daily Unlimited Voice Package ကို **VP1** ဟု ရိုက်နှိပ်၍ 1332 သို့ အခမဲ့ စာတိုပေးပို့ခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ **\*399#** ဟု ရိုက်နှိပ်ခေါ်ဆိုခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ရယူနိုင်ပါပြီ။
- အဆိုပါ Package ကို ဝယ်ယူသည့်နေ့၏ ညသန်းခေါင်ယံအချိန်အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

\* ၂၀၁၆ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့မှစ၍ လက်ရှိနှုန်းထားများတွင် အစိုးရကုန်သွယ်ခွန် ၅% ကို ထပ်ဆောင်းကောက်ခံသွားပါမည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

[www.mpt.com.mm](http://www.mpt.com.mm) [mptofficialpage](https://www.facebook.com/mptofficialpage) [mptofficial](https://www.line.me/mptofficial)



CALL CENTER **106** | free hotline 24 hours everyday

ကြေးမုံ



မန္တလေးဒေသကောလိပ် All Regional ဆရာကန်တော့ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲ ဒီဇင်ဘာ ၂၀၁၆

မန္တလေး ဒေသကောလိပ်တွင် ၁၉၇၆ မှ ၁၉၈၁ အတွင်း တက်ရောက် သင်ကြားခဲ့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ All Regional ဆရာကန်တော့ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲကို အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသဖြင့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ အားလုံး တက်ရောက်နိုင်ရန် လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဆရာကန်တော့ပွဲ ၂၀၁၆ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီ၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းခန်းမ၊ မိတ်ဆုံစားပွဲ ၂၀၁၆ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီမှ ၉ နာရီ၊ လမ်း ၈၀၊ ယူနန်ဘုံကျောင်း၊ Golf ၂၀၁၆ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီ၊ tee off ရေတံခွန်တောင် ဂေါက်ကွင်း။

မန္တလေးဒေသကောလိပ်တွင် ၁၉၇၆ မှ ၁၉၈၁ အတွင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ဆရာ၊ ဆရာမ များထံသို့ ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီက ဖိတ်စားပေးပို့ပါမည်။ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် နေ့အထိ ဖိတ်စာမရရှိလျှင် ဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီ သို့ ဆက်သွယ် အသိပေးရန် မေတ္တာရပ်ခံ ပါသည်။ ဆရာကန်တော့ပွဲ နှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲ အတွက် အလှူငွေ ထည့်လိုသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ဟောင်းများ ဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီသို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။ Event Sponsor အဖြစ် အားပေးကူညီမည့် ကျောင်းသားဟောင်း လုပ်ငန်းရှင် များအား လေးစားစွာဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

ညစာစားပွဲလက်မှတ်များကို ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီရုံး၊ အခန်း #1 B-4 ၊ ချင်းတွင်းကောလိပ်၊ ၃၁-၃၂ ကြား၊ ၇၇-၇၈ ကြား၊ မန္တလေးတွင် နိုဝင်ဘာ(၆)ရက်နေ့မှ စ၍ရောင်းချပေးနေပါပြီ ..

Table with 10 columns listing names and phone numbers of event sponsors and organizers.

KING STAR 09 73049700 09 73047572 Internet 10000Ks i-Office 2010 D.T.P Graphic Design A+ Hardware

LCCI 1, 2, 3 MYOB & AutoCount June-2017 Series ထန်းခွံသစ် ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီ

ဦးဝင်းကို B.Com(Q), C.P.A, ACCA (III), Accounting Gold Medalist LCCI LEVEL 1&2,3

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည် ပြင်ဦးလွင်(၂၀၁၆အနီး)ရှိ စိုက်ပျိုးရေးဗဟိုဌာန တောရှင်း (စိုက်ပျိုးရေး)လုပ်ကိုင်ရန် နေ့စား (သို့မဟုတ်) ကေပုတ်ပြတ်အဖွဲ့ အလိုရှိသည်။ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၂-၃၂၈၂၇၊ ၀၂-၃၆၀၆၂၊ ၀၂-၆၃၆၅၉

ကား မျိုးစုံ (Alphard/Crown/MarkII/အင်တော့/Hisole/၁၃ယောက်/၂၄/၂၆/၃၃/၄၅/၄၉ ယောက်) များကို ဝယ်ယူ/ရောင်းချ/အတွက် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် အစားအပျော့ ဖြစ်စေရန် ချိတ်ဆွဲပေးပါမည်။ Ph:09795549249, 095418126

ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်(အများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်) Construction and Housing Development Bank (Public Co.,Ltd.) တတိယအကြိမ်နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေး (3rd Annual General Meeting) ကျင်းပရန်ကြေညာခြင်း

သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် ခဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို ခိုး



ကြော်ငြာ

# စုလျားရစ်ပတ်ထိမ်းမြားမင်္ဂလာညွှန်ပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ

မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ရဲမွန်တောင်ရပ်ကွက်နေ အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်သက်ဦး(ငြိမ်း)-ဒေါ်ဖြူဖြူထွန်း (လ/ထ ကထိက- ငြိမ်း၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်)တို့၏ တတိယမြောက်သား

**ဒေါက်တာဇွဲမာန်သက်ဦး**  
**M.B.,B.S(MDY) (MGH Hospital)**

နှင့်  
ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ညောင်တုန်းလမ်းနေ ဗိုလ်မှူးမြတ်သူ (ငြိမ်း)-ဒေါ်ကရိုင်ထုရာ(မကီး)တို့၏ တစ်ဦးတည်းသော သမီး၊ ဦးကရိုင်လဆန် (M.D-မြောက်ပိုင်းတော်ဝင်မြေနှင့် မြောက်ပိုင်း တော်ဝင်ကျောက်စိမ်းကုမ္ပဏီလီမိတက်)- ဒေါ်လမောင်ဂျာလောဒ်တို့၏ တူမ

**မလင်းသီရိအောင်(ခ) NURA**

**2<sup>nd</sup> Year (EPP) (National Management College)**

တို့၏ ၂၇-၁၁-၂၀၁၆ရက်၊ နံနက်တွင် မန္တလေးမြို့၊ ၆၂လမ်း၊ ၂၄x၂၅လမ်းကြားရှိ အောင်ချမ်းသာစာသင်တိုက်တွင် ပြုလုပ်သည့် မင်္ဂလာညွှန်ပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ တွင် Mandalay Hill Resort Hotel (Poolside)ကျင်းပပြုလုပ်သည့် မင်္ဂလာညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး မင်္ဂလာရွှေဆွဲကြိုး ဆင်မြန်းပေးသည့် အလယ်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ်ဝင်းဗိုလ်ရှိန်နှင့် ဇနီး ဒေါ်နုနုလွင်၊ မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်ချီးမြှင့်ပေးပါသော မန္တလေးဆေးတက္ကသိုလ် ဂုဏ်ထူးဆောင် ပါမောက္ခနှင့် ပါမောက္ခချုပ်(ငြိမ်း)၊ ဒေါက်တာတင်မောင်ဟန်နှင့် ဇနီးပါမောက္ခချုပ်ဒေါ်နွယ်နီခင်၊ မင်္ဂလာပန်းကုံးချီးမြှင့်ပေးပါသော ဦးစိုးလှိုင်ဦး(ခ)ပေါက်ပေါက် (MD,Myint Tun Oo Gems and Jewellery Co.,Ltd)နှင့် ဇနီး ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ဒေါ်ရတနာခင်၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူးအဖြစ် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဒေါက်တာသီတာမြင့် (ဒု-ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ Dr.Hand Made)၊ မင်္ဂလာဗန်းကိုင်နှင့် မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးခဲ့သော မအိမြတ်ကေခိုင်၊ မိတ်ကပ်နှင့် ပန်းအလှပြင်ဆင်ပေးခဲ့သော အမရာမောင်နှင့်အဖွဲ့၊ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံနှင့် ဗီဒီယိုများ ရိုက်ကူးပေးသော မောင်မောင်လှတင့်(မန်းတက္ကသိုလ်)အဖွဲ့၊ အစားအသောက်နှင့် နေရာထိုင်ခင်းပြင်ဆင်ညွှန်ပေးပါသော Mandalay Hill Resortမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မင်္ဂလာညွှန်ပွဲသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြသော ဂုဏ်သရေရှိ နှစ်ဖက်မိဘများ၏ ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများ၊ သတို့သား၊ သတို့သမီးတို့၏ ဆရာသမား၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးအား လှိုက်လှဲစွာကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။



နှစ်ဖက်မိဘများနှင့်  
ဒေါက်တာဇွဲမာန်သက်ဦး-မလင်းသီရိအောင်(ခ)NURA



**ဦးဝင်းနိုင် + သီဟသူဓမ္မသီရိဒေါ်ခန်းခန်း**

Win & San Diamonds and Fine Jewelry မှ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းကျင်းပမြဲဖြစ်သော "End of year promotion" ပွဲတော်တွင် ထိုင်း

ပန်းထိမ်ဆရာများ၏ လက်ရာအသစ်အဆန်းများဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော စိန်ထည်များ၊ မိုးကုတ်တွင်းထွက်ကျောက်မျက်ရတနာထည်များကို up to 30%off ဖြင့်ရောင်းချပေးမည် ဖြစ်ပါသောကြောင့်လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

- မှတ်ချက်၊ စိန်ထည်များနှင့်မိုးကုတ်ကျောက်မျက်ရတနာထည်များကို ပြန်သွင်း/အလဲအထပ်ပြုခြင်းများကိုလည်းလက်ခံဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။
- နေ့ရက် - ၂/၃/၄-၁၂-၂၀၁၆ (သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)
- အချိန် - နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၆:၀၀)နာရီထိ
- နေရာ - 36/C ၊ အောင်မင်းခေါင်ဘုရားလမ်း၊ ဝင်ဒါမီယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**Season One**  
Concrete Products & Piling Services  
( Member of Ta Gaung Bwar Group )

**Piling Services ( Pile License No. PL-16 )**

- Press Pile (60 tons to 420 tons )
- Bored Pile

**Precast Services**

- Various Size of Precast Pile

Do you like Safe & Strength ?  
Contact Our Piling Services Now !

**Contact Ph : 09 5107245 , 09 8613183 , 09 254896104**  
**Office Ph : 01 372961 , 01 372962 , 01 372963 , 09-5111678**  
**Email : seasononecompany@gmail.com**

**ရွှေကိန္နရီ** (SHRIMP AQUACULTURE SERVICES)

**အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း**

အိမ်ခန်း၊ ဆိုင်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဝိုဒေါင်၊ စက်ကိရိယာ၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးခန်းများ ပြောင်းရွှေ့လိုပါက 10', 14', 15', 16', 17', 24', 10 တီး၊ 12 တီးထားများနှင့် အလုပ်သမားများ တပါတည်း ပြောင်းရွှေ့ပေးနေသည်။  
(မြို့တွင်း / နယ်ဝေး)

**Ph: 09 2532 77776, 09 2532 66667**  
**09 2532 66668, 09 2532 66669**

**တက်နေဝန်း**

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေလုပ်ငန်း (10'/14') Box ကားများဖြင့် လုပ်သား၊ သင်္ဘောစား၊ ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
**09-442076599**  
**09-400448695**  
**09-33100721**

**စံပယ်**

အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင် ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းရှိမြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။  
**Ph:09-5006848**  
**09-43055374**



ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်းကြီးများ၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများနှင့်အညီရေးဆွဲထားသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ပထမဦးဆုံးသင်တန်း

## Effective Coaching, Mentoring and Counseling Skills

သင်ကြားပို့ချမည့်သူ > ပါမောက္ခဦးအေးကျော် Founder and Principal (MLMI), (FCMI, UK), (FABE, UK), (FCAM, UK), (ACIPD, UK)

တက်ရောက်သင့်သူများ

- ၁။ အလုပ်တစ်စက်ဖြင့် အချိန်မရ၍ နှစ်လရှည်ကြာသော MBA ဘွဲ့နှင့် ဒီပလိုမာသင်တန်းများ၊ တက်ရောက်ရန် မအားလပ်သူများ
- ၂။ မည်သည့် Management သင်တန်းကိုမှ မတက်ရသေးသော Supervisor များ / Manager များ / GM များ
- ၃။ Supervisor / Manager / GM ရာထူးများသို့ အမြန်ဆုံးတက်ရောက်ရန် ကြိုးစားနေသော ဝန်ထမ်းများ
- ၄။ လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံးကို စီမံခန့်ခွဲနေရသော အင်ဂျင်နီယာများ၊ ဆရာဝန်များ၊ တာဝန်ခံများ၊ ဦးစီးမှူးများ၊ ဦးစီးအရာရှိများ၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ တိုင်းမန်နေဂျာ/ပြည်နယ်မန်နေဂျာများ
- ၅။ မိမိကိုယ်တိုင်နှစ်ပေါင်းများစွာ လက်တွေ့လုပ်ကိုင်သိရှိထားသော လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံ/နည်းလမ်းကို သင်ကြားပေးလိုသူများ
- ၆။ မိမိထက်ရာထူးငယ်သောသူများနှင့် လုပ်သက်နည်းသူများကို On-the-Job Training သင်ကြားပေးရန် နည်းလမ်းစနစ်တကျထိရှိလိုသူများ

သင်တန်းသား အနည်းဆုံး (၃) ဦးနှင့် အထက်စေလွှတ်သော ကုမ္ပဏီများ၊ မိသားစုလုပ်ငန်းများ Discount 10% ရရှိပါမည်။

- သင်ကြားမည့် ခေါင်းစဉ်များ
1. Coaching Skills for Outstanding Performance
  2. Mentoring Skills for High Performance
  3. Conseling Skills for Improved Performance
  4. Integrating Coaching, Mentoring & Counseling Skills

သင်တန်းချိန်နှင့် နေ့ရက် => ၁၁.၁၂.၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၃၀ မှ ညနေ ၅:၃၀ နာရီ  
 သင်တန်းအပ်ရန် နောက်ဆုံးရက်မှာ (၉.၁၂.၂၀၁၆ သောကြာနေ့) ဖြစ်ပြီး လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသည်။



ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းတစ်ခုချင်းစီ၏လိုအပ်ချက်အရ စီမံခန့်ခွဲမှုပညာသင်တန်းများကို လုပ်ငန်းခွင်အရောက်သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိပါသည်။  
 Myanmar Leadership & Management Institute, Building(4), Room (10), MICT Park, Hlaing Campus, Yangon.  
 Tel : 01-2305188, 09 5045551, 09 2600 34160 E-mail : enquiry@myanmarlmi.com  
 Facebook : www.facebook.com/myanmarleadershipandmanagement

Home Since 1998

**ပါကေးအစားထိုး ကြမ်းခင်း PROMOTION**

BUY "FLOOR" GET "MIRROR" FREE

100,000 ကျပ် ဝန်ကျင့် မှတင်၍

ကြမ်းခင်း ၂ ကျင်း ဝယ်လျှင် အလှကြည့်မှန် မြင်ကွင်း

\*\* Terms & conditions apply

အမှတ် F( 2-8 ) ပ-အမ်းအောင်ဆန်းလှိုင်မြောက်ဘက်တန်း၊ ဖယ်လာတောင်ညွှန်၊ ကန်တန်း၊ ရန်- ၀၅ 730 84 848, ၀၅ 730 84 841

အမှတ် ၉၃၃၃၊ ချစ်တင်လမ်း၊ ချစ်တင်အင်း၊ ဗဟိုလမ်း၊ ရန်- ၀၅ 730 84 844, ၀၅ 79 590 01 46

ချောင်းသာကမ်းခြေ ရောက်ပြီဆို ချောင်းသာယာကို စီးပို့လို... အေးမြသာယာ ချောင်းကျယ်နံ့စား၊ တောတောင်ရှူခင်း၊ နှလုံးအေး...  
**ချောင်းသာယာ အပျော်စီးသင်္ဘော**

ချောင်းသာယာဆိပ်ကမ်း (ဥတိုတံတားထိပ်)၊ ချောင်းသာကမ်းခြေ၊ ဆက်သွယ်ရန်- 09 452 955 661 မှ (5) အထိ။

**AL Alex Fashion Designer Group**

အခြေခံဒီဇိုင်းပညာနှင့် ပန်းထိုး၊ စက်ချုပ် ပညာခါနည်သင်တန်း

နိုင်ငံတကာအဆင့်မြင့် ဒီဇိုင်းသီအိုရီများကို ဝါရင့်ဒီဇိုင်းနာများမှ ဒီဇိုင်းသီအိုရီနှင့် စက်ချုပ်၊ ပန်းထိုးဒီဇိုင်းများကို အခြေခံမှစ၍ အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ နားလည်တတ်ကျွမ်းသည်အထိ သင်ကြားပေးနေပါသည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးတိုင်း တစ်ပိုင် တစ်နိုင် ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်း အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ အခြေခံဒီဇိုင်း၊ စက်ချုပ်၊ ပန်းထိုး၊ ပညာခါနည်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃)ကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါ၍ တက်ရောက် လိုသူများ ( ၄-၁၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ စာရင်းပေးသွင်း နိုင်ပါသည်။

**လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသည်။**

တိုက်(၁၂)၊ အခန်း(၂၃)၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (သုခမှတ်တိုင်အနီး)၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၉၃၀၅၆၊ ၀၉-၇၃၀၁၆၀၈၄

**တိုက်ခန်းရောင်းမည်**  
 (၁၂၅၀x၅၀၀ပေx၉ပေ)  
 မြေညီထပ်ပြင်ဆင်ပြီး။  
 အလင်းရောင်လမ်း၊ ဒေါ်ပုမြို့နယ်  
 ဖုန်း : ၀၉-၄၂၅၀ ၂၅၂၀၁

**မင်္ဂလာပါ**  
 အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့ လုပ်ငန်း  
 မြို့တွင်း / နယ်စားပူးသေ့စွဲ  
 ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
 Box ကာယူမှုဖြင့်  
 အကုန်သွယ်စဉ်ပေးသည်။  
 09-450042704  
 09-250095116  
 09-420086286

**Taxi ခိုင်ရှင်များအတွက် အခိုင်ခံ့ငွေ**

ကြော်ငြာ Sticker မှန်ကန်စွာကပ်ခြင်းဖြင့် အပိုင်ငွေ ၂သိန်း ရှုသောင်း အား တစ်နှစ်အတွင်း အရစ်ကျရယူပါ။ (ကြော်ငြာအတွက် သင့်တော်သော မည်သည့် Taxi မဆို)

Ph: 09-420050111, 09-420050222

**မကြွသောပန်း**

အသင့်ဖြင့် အိမ်ပြောင်း အိမ်ရွှေ့ အသင့်လျှင်

ပျဉ်းမင်းတို့၏ အိမ်ခန်း၊ ခန်းမ၊ အိမ်ခန်း၊ စက်ကိရိယာ၊ ခိုခင်း၊ ငွေအိမ်ရာ၊ မှန်များ၊ ပြောင်းရွှေ့ပို့သော ကာကြိုကာကွယ် ခိုခင်းနှင့် အလုပ်သမားများအပေါ် တပ်တည်ခြင်းဖြင့် ရွေးချယ်သည်။ (ကြော်ငြာ/နယ်စား)

09 2580 22220, 09 250 499979  
 09 732 09992, 09 25444 9533

**ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့် ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING**

Side View, Front View, Plan View

**TRW**  
 No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon  
 T: 09.259.81.36.38  
 : 09.259.81.37.37  
 : 09.259.81.48.46

အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်း





**NSMS အပတ်စဉ် (၄) စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းများကို နာရီ (၂၀) ၁၇၀၀၀ ကျပ်ဖြင့် သင်ကြားနိုင်သည်။**

- |   |   |
|---|---|
| <ul style="list-style-type: none"> <li>(1) Certificate in Human Resource Management</li> <li>(2) Certificate in Human Resource Development</li> <li>(3) Certificate in Principle of Management</li> <li>(4) Certificate in Marketing Management</li> <li>(5) Certificate in Project Management</li> <li>(6) Certificate in Leadership Skills</li> <li>(7) Certificate in Digital Marketing</li> <li>(8) Certificate in Operation Management</li> <li>(9) Certificate in Financial Management</li> <li>(10) Certificate in Apply Accounting</li> </ul> | <ul style="list-style-type: none"> <li>(11) Certificate in Strategic Management</li> <li>(12) Certificate in Business Management</li> <li>(13) Certificate in Sale &amp; Sale Management</li> <li>(14) Certificate in Business Administration</li> <li>(15) Certificate in Logistics &amp; Supply Chain Management</li> <li>(16) Certificate in Business English Speaking</li> <li>(17) Certificate in Preintermediate English</li> <li>(18) Certificate in Business English</li> <li>(19) Certificate in Basic Korea Spoken Class</li> </ul> |
|---|---|

တစ်ပတ်လျှင် Sunday တစ်ရက်သာ ဖွင့်လှစ်မည်။ သင်ကြားချိန် (၂) နာရီ၊ သင်တန်းကြာချိန် (၂) လခွဲ၊ မှတ်ချက်-လူဦးရေတန်ဆာတစ်ဆင့် ဖွင့်လှစ်မည့်ရက် ၁-၁-၂၀၁၇၊ အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေ နံနက် (၉) နာရီမှ ညနေ (၃) နာရီအထိ ကျောင်းအပ်လက်ခံမည်။  
 လိပ်စာ-ဆင်ရေတွင်းမှတ်တိုင်နှင့် သုခမှတ်တိုင်ကြား၊ ကမာရွတ် ဘူတာရုံလမ်းမှတ်တိုင်၊ ချစ်တီးဘုရားဈေးလမ်းကြား၊ တပ်တွင်း၊ ကျောင်းတိုက်၊  
 ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း: ၀၉-၄၉၅၉၅၉၉၂၊ ၀၉-၇၈၃၇၄၇၄၁။ www.Facebook.com/Nsmcampus

01-293159  
01-9000293  
09-5160048  
www.heincarrental.com

**ဝမ်းဆီးဝမ်းခြေ**  
မြန်မာထမင်းဆိုင်  
ထမ်းချိုင့်၊ ထမ်းဘူးပို့သည်။  
Ph: 09 56505032, 09 5050321.

**uav;xeft vlnfn**  
လစာ-၁၃၀၀၀၀(စရိတ်ငြိမ်း)  
နေပိုင်း (သို့) ညပိုင်း  
Ph-09-791717552  
09-791268905

• အရည်အသွေးမြင့်မားပြီး ဈေးနှုန်းချိုသာသည့် လူသုံး အိပ်ချးကုန်ပစ္စည်းများကို တစ်နေရာတည်းတွင် အမျိုးအစားစုံလင်စွာ ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည့် ဈေးပွဲတော်ကြီး

ဖိသားစုများအားလုံး လွတ်လပ်ဖျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် တူးမြားသော ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များနှင့် ကလေးများအတွက် ကစားပွဲများ၊ ဆုပေးပွဲ အစီအစဉ်များ ပါဝင်ပါမည်။



**YANGON D%DISCOUNT FAIR 2017**

စနစ်တိရိလ (၂ - ၄) ရက်၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် တပ်မတော်ဘုန်းဇင်

**HOTLINE**

09 - 7730 555 04  
09 - 7730 555 06  
events@pentastellar.com

www.facebook.com/ yangondiscountfair2017

**MERRY CHRISTMAS & HAPPY NEW YEAR SALES**

3<sup>rd</sup> Dec 2016 - 6<sup>th</sup> Jan 2017

**5% to 30% off**

**နှစ်သစ်ကူးကံစမ်းမဲတထူးတစ်စောင်**

မိန့်ခွဲကံစွမ်း (၁၀) ကျွမ်း  
မလက်တီကုမ္ပဏီကြီး (၁၀) ကုန်း၊ မလက်တီကုမ္ပဏီရှင် (၁၀) ကျွမ်း၊ မလက်တီကုမ္ပဏီသီ (၁၀) ခု  
နှင့် အခြားစားသုံးစာနိစ္ဆာပေါင်းများစွာ

မိတ်ဆောင်မိတ်သစ်များကို Promotion ကာလအတွင်းဝယ်ယူအားပေးဖျော် ဖြော်ကြားတပ်ပါသည်။

Main Branch - No. 663/665 Mahabandoola Road, Between Latha St & 20th St, Yangon Ph: 01-371944, 01-371454, 01-371425  
 Branches - Taw Win Center, Junction Square Shopping Center, Gamone Pwint (Ga Bar Aye), Ocean Supercenter (Shwe Gone Daing), Myanmar Plaza (HAGL)  
<http://www.seimandaw.com> [info@seimandaw.com](mailto:info@seimandaw.com) [facebook.com/seimandaw](https://www.facebook.com/seimandaw) Online Shopping Hotline - +95 942500 3475



**ကြိုတင်လက်မှတ် ရောင်းပြို**

**၂၅.၁၁.၂၀၁၆ နေ့မှစ၍**

ရန်ကုန် - သဗ္ဗတ၊ သွင်၊ မင်္ဂလာ(သိမ်ကြီးစေ့)၊ မင်္ဂလာစံမြေ(ဘုန်းကြီးလမ်း)၊ Top Royal (ပါရမီ)၊ မင်္ဂလာဝမှန်းပွင့် (လှည်းတန်းစံရိပ်ခြံ)၊ JCGV (Junction Square & Mawtin)၊ ဗန္ဓုလေး - ဝင်းလိုက်၊ မြို့မ၊ JCGV၊ နေပြည်တော် - JCGV၊ အောင်သပြေ၊ ပြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ၊ ပဲခူး - မင်္ဂလာ (Icon Shopping Mall)၊ တောင်ကြီး - မြသုခ၊ မော်လမြိုင် - JCGV၊ မြင်းခြံ - မြေလတ်ဂုဏ်၊ ထားဝယ် - အောင်မင်္ဂလာ

**ပွဲရန်ကုန်သတ်ဖြူ**

၁၀၀၀  
၁၂၃၀  
၃၃၀  
၆၃၀  
၉၃၀

ဆောင်မြင့်ရှင်ရှင်ရုံများတွင်တပြိုင်နက်ဖြဖြ

**ဇီဝမျိုးရုံ မျိုးကွဲတွေ ကြွယ်စေဖို့ သဘာဝတောတွေ ထိန်းသိမ်းဖို့**



Ocean SUPERCENTER

# SUPER SAVER

တန်ဖိုးတန်

2<sup>nd</sup> ~ 15<sup>th</sup> Dec

BEST VALUE PRODUCTS AND MORE...

**MISTER POTATO**  
Crisp Sweet Potato  
Natural 160g  
အရသာအေး

**WOW!**

**1,500**  
Ks. 1,850

**7 UP/ PEPSI/ MIRINDA ORANGE**  
1.25 Ltr

**WOW!**

**Get 7UP (1.25 Ltr)**  
Buy Any 2

**2,950**  
Ks. 3,400

**CITY SELECTION**  
Facial Tissue Box  
2ply 120s x3  
အရသာ

**WOW!**

**2,950**  
Ks. 3,400

**LUCKY**  
Rice Cooker (1.8Ltr)  
DR-818  
အရသာအေး

**WOW!**

**17,000**  
Ks. 19,200

**JULIE'S**  
Sandwich Biscuits  
-Creamy Cheese  
-Peanut Butter  
168g/ 180g  
အရသာအေး

**1,400**  
Ks. 1,550

**UNI**  
Wafer (Chocolate/  
Vanilla 288g)

**1,650**  
Ks. 1,850

**HAIHACO**  
Impression Butter  
Cookies 500g  
အရသာအေး

**5,100**  
Ks. 5,650

**COCA COLA**  
Coke/ Zero/ Sprite/  
Max Plus Orange  
6's x 330ml  
အရသာအေး

**2,000**  
Ks. 2,650

**NESCAFE**  
3 in 1 Coffeemix  
Rich & Aroma  
30's 492g  
အရသာအေး

**Buy Get 1**  
Bonus Pack

**T Shirt L/S**  
Size-S/ M  
အရသာအေး

**4,200**  
Ks. 4,900

**Men Shorts**  
အရသာအေး

**12,700**  
Ks. 13,900

**Slip on**  
အရသာအေး

**11,700**  
Ks. 13,200

**MST**  
Indonesia Batik  
2m  
အရသာအေး

**11,400**  
Ks. 11,800

**MAMYPOKO**  
Baby Diaper Pant Japan  
(Boy/ Girl) L/XL  
အရသာအေး

**22,200**  
Ks. 24,700

**BERMAN**  
Toothbrush Active  
(Soft/ Medium) 3's  
အရသာအေး

**1,350**  
Ks. 1,600

**VASELINE**  
Body Lotion  
(Aloe Fresh UV White)  
200ml  
အရသာအေး

**2,900**  
Ks. 3,200

**AMBI PUR**  
Airfreshener  
Gel 180g  
အရသာအေး

**2,200**  
Ks. 2,450

**VIXOL**  
Bathroom Cleaner  
900ml  
အရသာအေး

**1,450**  
Ks. 1,600

**EVA**  
Napkin Wing Max  
10's  
အရသာအေး

**1,100**  
Ks. 1,300

**MP**  
Golden Leaves  
-Dinner Plate/ Soup Bowl/  
Mug/ Cup & Saucer

**10% Off**

**PORCELAIN**  
(Rose Design)  
Plate/ Bowl

**10% Off**

**HAPPY COOK**  
-Induction Fry Pan  
(Nonstick)  
အရသာအေး

**10% Off**

**HAPPY COOK**  
Aluminium Pan  
အရသာအေး

**10% Off**

**FLYING TIGER**  
Stock Pot Set 5's  
(14/ 18/ 22/ 26/ 30cm)  
အရသာအေး

**16,200**  
Ks. 18,000

**FLOWER ROSE**  
Bachelor Cup  
အရသာအေး

**4,450**  
Ks. 4,700

**HOLA**  
Storage Box 17L  
အရသာအေး

**3,150**  
Ks. 3,300

**LIFE PRO**  
Cloth Hanger  
6's  
အရသာအေး

**1,700**  
Ks. 1,750

**LION**  
Bath Towel  
24x48in  
အရသာအေး

**3,500**  
Ks. 3,800

**AUTUMN**  
Bed Sheet (Fitted)  
5's 6x6.5ftx9ft  
အရသာအေး

**16,700**  
Ks. 18,500

**PHILIPS**  
Dry Iron  
GC-185  
အရသာအေး

**23,400**  
Ks. 25,500

**SHRAP**  
Rice Cooker  
KSH-Candy 18  
(1.8 Ltr)  
အရသာအေး

**28,000**  
Ks. 28,900

**MIDEA**  
Electric Kettle  
MK-H317E2B  
အရသာအေး

**24,900**  
Ks. 27,800

**PHILIPS**  
Coffee Maker  
HD-7447  
အရသာအေး

**34,900**  
Ks. 37,500

**MIDEA**  
Induction Cooker  
MI-SV21DM  
အရသာအေး

**39,400**  
Ks. 45,000

ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲရှိနိုင်ပါသည်။  
Prices may change without prior notice. While Stocks Last!

BEST VALUE BEST PRODUCTS AND MORE...  
ပစ္စည်းလည်းမှန် ဈေးလည်းတန် ...



ကြော်ငြာ

**သန်းဌေးနှင့်ရောင်းချရေးများ မှ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ(နေ့စဉ်)**

- မတောင်ကြီး၊ ပင်းတယ၊ ကုလုံ၊ ထမ့်စမ်းလို့က်ဂူ၊ ဓမ္မတော်ကတ္တူ (၄)ရက်
- ရွှေပြည်သာ (၅)ရက်။ \* မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ ပြင်ဦးလွင် (၄)ရက်။
- \* ပုဂံ၊ ပုပ္ဖိုး၊ စွယ်စော်လေးသူ၊ အလုံတော်ပြည်ဆုတောင်းပွဲ (၄)ရက်။ ...Dec12
- \* ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်၊ မောင်းမကန်ကမ်းခြေ၊ ကျိုက္ခမီ၊ စက်ဝဲ (၅)ရက်။
- \* မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ဒီးဒုတ်ပြေအိုင်၊ ဓမ္မရာဇနကျောက်စိမ်းဓမ္မဝိ (၃)ရက်။
- \* မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ စက်ဝဲ၊ (ကျိုက်ထီးရိုး) (၂/၃)ရက်။ Dec 2, 9, 16, 23, 28, 30
- \* လှိုင်၊ ဓမ္မပြည်တော်၊ မြေပြည်၊ အကောက်တောင် ... (နေ့ချင်းပြန်) ... (စနေ/တနင်္ဂနွေ) Dec 23
- \* အမှတ် (၄၂)၊ ရွှေဘိုသာ (အထက်) Ph: 01-380141, 01-241863, 09-43043109, 09-73251422

**Modern Myanmar**

ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်) 10000  
 ချောင်းသာ (နေ့စဉ်) 33000  
 ငွေဆောင် (နေ့စဉ်) 43000  
 ငွေဆောင် (နေ့စဉ်) 40000

တာဝန်လွှဲပြောင်း အထူးပြန်ပေးသည်  
 09-450047016, 09-253540004

**GOLDEN STAR**

ကျိုက်ထီးရိုး (နေ့စဉ်)  
 ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)  
 ငွေဆောင် (နေ့စဉ်)

Ph: 209200, 544383, 430480

**ရွှေကြေးမုံ မှ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)**

- မတောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ဓမ္မတော်ကတ္တူ၊ ထမ့်စမ်းလို့က်ဂူ၊ ထီးဆိပ်၊ ဆက်ရွှေ - (မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား) အပတ်စဉ်
- ပုဂံ၊ ပုပ္ဖိုး၊ စွယ်စော်လေးသူ၊ ပုပ္ဖိုး၊ မန္တလေး - ပြင်ဦးလွင်၊ သောကြာ
- မန္တလေး - ပြင်ဦးလွင် အနီး၊ စုတ်ထိပ်တား၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား
- စစ်ကိုင်း၊ ပင်းတယ၊ မုံရွာ၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား၊ ဆက်ရွှေ - မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်အနီး
- ကျိုက္ခမီ၊ မော်လမြိုင်၊ စက်ဝဲ၊ နားလှိုင်၊ (ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်၊ မောင်းမကန်)
- (ပြင်ဦးလွင် - မိဆောက် - အားခဲ) (အားခဲဘုရားဖူးရာ စင်းကျိုက်ရေတံခွန်) (လှိုင်) 01-240860/01-372290 နံပါတ် 09-49282825, 09-42102919, 09-73494339

**Jue Jue Travels & Tours Co., Ltd**

ဒီဇင်ဘာ၊ ခရစ္စမတ်၊ နှစ်သစ်ကူး အထူးခရီးစဉ်များ

- Dubai နိုင်ငံ (၅)ရက်ခရီးစဉ် 24 Dec - 28 Dec 1299 US
- Bangkok - Pattaya - Phuket (၈)ရက်ခရီးစဉ် 25 Dec - 1 Jan 999 US
- Bangkok - Singapore-Indonesia-Vietnam (၈)ရက်ခရီးစဉ် 21 Dec / 28 Dec 1410 US
- Vietnam (Hanoi - Halong Bay - Ho Chi Min)(၆)ရက်ခရီးစဉ် 14 Dec / 21 Dec 666 US
- Singapore (၄)ရက်ခရီးစဉ် 21 Dec / 24 Dec 655 US
- Maldives (၄)ရက်ခရီးစဉ် 9 Dec / 16 Dec / 23 Dec / 30 Dec 1399 US

ခရီးစဉ်များအတွက် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။  
 Ph : 09 5074000/ 09 31288134/ 01 253309  
 facebook : JueJueTourismCompany

**ဇော်ရဲနိုင် ပုဂံ အလိုတော်ပြည့်ဘုရားပွဲတော်သို့**

အလိုတော်ပြည့်ဘုရားပွဲ (သီတင်းပတ်)၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖိုး၊ ဓမ္မတော်ကတ္တူ (စောင့်ဦး) ၅၀၀၀ Dec 11  
 ပြင်ဦးလွင်၊ မိဆောက်၊ အားခဲ (၅)ရက် (အစီအစဉ်) ၅၀၀၀ Dec 9, 16, 23  
 ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်မောင်းမကန်၊ ကျိုက္ခမီ (၆)ရက် အစီအစဉ် ၅၀၀၀ Dec 23  
 နားလှိုင်၊ နားခဲ Ph: 09 421089338, 09 420125216 (ကုမ္ပဏီ)

**Travel Mate Myanmar** Travels & Tours

မြဝတီ - မိဆောက် - အားခဲ (၂ရက်ခရီးစဉ်) - ၈ နေ့စဉ်  
 တောင်ငူ - သံတောင်ကြီး - ဦးစိုးကျားဆင်စခန်း  
 အားခဲ - ကျိုထော်ရေတံခွန် - ဆွန်နီဂူ 5+1 FOC  
 အားခဲ - တောင်ပိုင်း - ရပ်သူမြိုင် စနေနေ့ တိုင်း ထွက်သည်။  
 မော်လမြိုင် - ကျိုက္ခမီ - စက်ဝဲကမ်းခြေ  
 09450 200 522 , 09450 200 533 , 09450 200 544

**ကားစီးရုံးငှားသည်။**

AC-Express (45,33,25), အံတုန်း (14) သက်စီး  
 Hiace (9-7သက်စီး)၊ Alphard, Crown Mark II (ရွှေငါး)  
 ပိုင်ရှင်တိုက်တိုင်ငှားသည်။ လျှပ်ငှားပါ။  
 ဖြေရှင်း / ပြုပြင်  
 Ph: 09-5168997, 09-5089800, 09-33345545

**ဝေချွန် WEI CHUAN**

ဟင်းရွက်ဟင်းချိုမှုန့်

အားခဲ၊ ပုပ္ဖိုး၊ စွယ်စော်လေးသူ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား၊ ဆက်ရွှေ - မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်အနီး၊ ကျိုက္ခမီ၊ မော်လမြိုင်၊ စက်ဝဲ၊ နားလှိုင်၊ (ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်၊ မောင်းမကန်) (ပြင်ဦးလွင် - မိဆောက် - အားခဲ) (အားခဲဘုရားဖူးရာ စင်းကျိုက်ရေတံခွန်) (လှိုင်) 01-240860/01-372290 နံပါတ် 09-49282825, 09-42102919, 09-73494339

**CREATION STRENGTH Co., Ltd. ဖွဲ့စည်းပေးသော**

အရက်ကုသရေး၊ ချေးမှုန်နှင့် ဖြေရှင်းရေးမဟုတ် **KENBO** ဖွဲ့စည်းပေးသော ချေးမှုန်နှင့် ဖြေရှင်းရေးမဟုတ်

**THE BEST OF YANGON HOUSING, LIFESTYLE, CAR SHOW & MOBILE FAIR**

DATE: 1-12-2016 to 4-12-2016 || TIME: (9:00) am to (6:00) pm || PLACE: Tattmataw Hall, Uwisard Road, 19(B), PARAMI ROAD, SOUTH OKKALAPA TSP, YANGON. 09-450045003, 09-450055888, 09-450050005, 09-421116111

**Ocean SUPERCENTER**

အရည်အသွေးမြင့် ဥပဒေပုဒ်မအရ အရောင်းအဝယ် ပစ္စည်းများ အထူးချေးရောင်းပွဲတော်

2<sup>nd</sup> ~ 15<sup>th</sup> December, 2016

**beko Home Appliances**

**LUCKY DRAW**  
 Fly to Barcelona with beko + up to 10% off

**ARISTON**  
 ကမ္ဘာ့အဆင့်ဆိုင်ရေပူရေခွေးရေချိုးစက်

15% off

INSTANT, SMALL CAPACITY, MEDIUM CAPACITY, BIG CAPACITY

www.facebook.com/OceanSupercenterMyanmar | Ocean Supercenter Myanmar | Ocean\_Supercenter



(၅) နှစ်ပြည့်အလွမ်း (၁-၁၂-၂၀၁၁)

ဗိုလ်မှူး/ဗိုလ်ကြီး အောင်ဇော်၊ အသက် (၃၁) နှစ်

ကြည်း (၃၄၄၉၀)၊ D.S.A #44th, B.A, M.A (History)

- \* အမေ့သားလေးကို သတိရတမ်းတစ်တံတွဲနဲ့ နေ့ရက်များစွာကျော်ဖြတ်လာခဲ့ရတာ (၅)နှစ်တိုင်ခဲ့ပါပြီ။
\* အမေ့သားအပါအဝင် မထင်မရှားအသက်စကားခဲ့ရတဲ့ စစ်သည်ပေါင်းများစွာ၊ ရုပ်ကလာပ် တွေကိုပင် မြင်တွေ့ခွင့်မရကြရတဲ့ မိသားစုများစွာတို့ရဲ့ နှလုံးသားမှာ ယူကျုံးမရ မြေမဆည်နိုင်လောက်အောင် နာကျင်ခံစားမှုတွေနဲ့ ရှင်သန်နေကြရတာပါ။
\* အမေ့သားက ကိစ္စရပ်တိုင်းမှာ အမှားအယွင်းအနည်းဆုံးနဲ့ ကိုယ်ချင်းစာတရားလက်ကိုင်ထားပြီး တရားမျှတချစ်ခင်တဲ့သူ၊ 'အမေရယ် လူတွေဟာ ကံစီမံရာအတိုင်းဖြစ်နေတာလို့ လက်ခံထားရင် သားကိုယ်သားလည်း ကောင်းတာတွေပဲလုပ်ချင်တယ်။ ဒုက္ခဆိုတာ အသက်ရှင် နေသရွေ့ ရှောင်လှုံ့မရနိုင်တာ သားသိပါတယ်' လို့ ပြောလေ့ရှိတဲ့စကားတွေကို အမြဲကြားယောင်ရင်း...
\* မိသားစုအားလုံးက သားလေးအတွက် ရည်စူးလှူဒါန်းသမျှ ဒါနကုသိုလ်အားလုံးသည်လည်း သားရောက်ရှိနေမယ့် တုံ့ဘဝသစ်မှာ တဝဟောင်းရဲ့ ကုသိုလ်ကောင်းမှုအကြောင်း အထောက်အပံ့အဖြစ် ရရှိခံစားနိုင်ပါစေ။

အမေ့သားလေးနဲ့တကွ ဝေနေယျ သတ္တဝါအပေါင်း၊ ၇ ရက်သားသမီးအပေါင်း၊ ကြားကြားသမျှ အမျှ... အမျှ... အမျှ...
မေမေ-ဒေါ်နှင်းနှင်းအေး၊ မမ-ဇာဇာ၊ ညီမလေး-ပိုပို ချစ်ဇနီး-မသီသီလှိုင်၊ ချစ်သားလေး-မောင်ကောင်းစစ်ယံ (ဒုတိယတန်း-C)၊ အောင်ဆန်းသူရိယလှသောင်းကျောင်း။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးခင်မောင်သန်း အသက် (၇၉) နှစ်

သူငယ်ချင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမြင့်သန်း၏ဖခင် ဦးခင်မောင်သန်း အသက် (၇၉)နှစ်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့ နံနက် ၀၀း၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
1984 TTC မှ သူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးခင်မောင်သန်း အသက် (၇၉)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ မလ္လိင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်-၂(ငြိမ်း) အတွင်းရေးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသပါတီတော်မော်တို့၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ (ငြိမ်း)
ရန်ကုန်မြို့နေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုးမြင့်သန်း (ဌာနမှူး၊ ပြင်ပလူနာ ၄၄၈၊ အမှတ်-၂ တပ်မတော်ဆေးရုံ၊ ခုတင်-၅၀၀)-ဒေါက်တာမေမြင့်ဦး (Country Head, Sanofi Co., Ltd.)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ မမေသက်နှင့်၊ မောင်ခိုင်အကာတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး ဦးခင်မောင်သန်း အသက်(၇၉)နှစ်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၀၀း၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
Lion Myanmar Int'l Co., Ltd.

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမြင့်ဟန် အသက်(၆၁)နှစ်
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး
နေပြည်တော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးအိမ်ရာ၊ ဒြဲအမှတ်(၆)နေ
ဒေါ်မြမြသူ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း ဦးမြင့်ဟန်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁း၅၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ခင်မောင်ကျော်(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး ဦးကျော်ဦး(ဥက္ကဋ္ဌ)နှင့် ဇနီး Popular Plastic Group

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာချက်
ရန်ကုန်မြို့၊ သလန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဆ/ကရပ်ကွက်၊ သမာဓိ(၅)လမ်း၊ အမှတ် ၁၁၄/ကဟု ခေါ်တွင်သော (၃)ခန်းတွဲ (၅)ထပ်တိုက်၏ ပထမထပ်(အလယ်ခန်း) အကျယ်အဝန်း(၁၂၂x၅၅)ပေရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို တရားဝင်လက်ရှိထား ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့် ရှိသည့်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးဇော်ဇော်(DGSKN-၀၁၆၆၇၆)ထံမှ ကွန်ပရိုစိတ် မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုး ၄၅၀၀၀၀ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သော စရန်ငွေကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက် လိုပါက ဤကြော်ငြာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက် အထား မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန်ကွက်နိုင် ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ် ကိစ္စကို ပြီးဆုံးသည်အထိ ၃၀နေ့နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ဇော်ဇော် LL.B., D.B.L
တရားလွှတ်တော်နေ့စွဲ (၀၉-၈၈၇၄)
အမှတ်-၁၀/၁၂ ပထမထပ်၊ အခန်း(အေး-၅)၊ ၃၅-လမ်း(အောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉ ၇၃၀၀၀၉၂

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်ခင်ကြည် အသက်(၉၂)နှစ်
မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကုန်သည်များနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း၏ အလုပ်အမှုဆောင် ဦးကျော်သိန်းခံ (Managing Director KTZ Co.,Ltd)၏ မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်ကြည် အသက်(၉၂)နှစ်သည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁း၄၅နာရီတွင် ဗဟိုရပ်စည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
(အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့) မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းကုန်သည်များနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်လွင် (ဆသရ-၅)-ဒေါ်ခင်မမ တို့၏ဖခင်ကြီး ဦးပန် အသက်(၈၇)နှစ်သည် မင်းရွှာ၊ မှော်ဘီ မြို့နယ်နေအိမ်၌ ၂၈-၁၁-၂၀၁၆ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွား ကြောင်း သိရှိရပါ၍ မိသားစုဝင်များနှင့်အတူထပ်တူ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။
စတင်(၂၇)မှ သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ရဟန်း၊ကျောင်း၊သောကရေကန်၊လမ်း၊တားဒါယကာမကြီး သွန်းဘုရားကြီး ရောင်တော်ပွင့်သာသနာပြုအဖွဲ့- ၄-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြဝင်း(ခရမ်း) အသက်(၈၁)နှစ်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရမ်းမြို့၊ အမှတ် (၁၄)၊ (၁) လမ်းနေ (ဦးဘိုးပျော့-ဒေါ်ညွန့်စိန်)တို့၏သား၊ ဒေါ်ထိုက်၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်ဆွေ (မန်နေဂျာ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (Asia World Port Management Co., Ltd)-ဒေါ်ခင်စန်းမြင့် (82 Batch Eco)တို့၏ မွေးသဖခင်သည် ၂၆-၁၁-၂၀၁၆ ရက် နံနက်၉း၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
အင်ဂျင်နီယာဌာနဝန်ထမ်းများ Asia World Port Terminal

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဦးခင်မောင်သန်း အသက်(၇၉)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ မလ္လိင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)-ငြိမ်း အတွင်းရေးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ပါတီတော်မော်တို့၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ(ငြိမ်း)
ဒေါက်တာနီနီသန်း(ပါမောက္ခ၊ ဓာတုဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်)နှင့် ဒေါက်တာနှင်းနှင်းသန်း (ပါမောက္ခ၊ ဓာတုဗေဒ ဌာန၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)တို့၏ဖခင်ကြီး ဦးခင်မောင်သန်းသည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါ သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)နှင့် ဆရာ/ဆရာမများ ဓာတုဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဦးခင်မောင်သန်း အသက်(၇၉)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ မလ္လိင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)-ငြိမ်း အတွင်းရေးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ပါတီတော်မော်တို့၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ(ငြိမ်း)
ဒေါက်တာနီနီသန်း (ပါမောက္ခ၊ ဓာတုဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်)နှင့် ဒေါက်တာနှင်းနှင်းသန်း (ပါမောက္ခ၊ ဓာတုဗေဒဌာန၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)တို့၏ဖခင်ကြီး ဦးခင်မောင်သန်းသည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
Dr. လှလှသန်း၊ Dr. ခင်ခင်သန်း၊ Dr. ခင်ခင်ရီ၊ Dr. အေးအေးမြင့်၊ဒေါ် စန်းစန်းနွဲ့၊ Dr. နီနီစိန်၊ Dr.မေရီ၊ Dr. ညွန့်ညွန့်ဝင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမြင့်ဟန် အသက်(၆၁)နှစ်
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ဦးမြင့်ဟန်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
သီလမွေညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့၊

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဦးကြီးမြင့်(ခ)တနင်္ကီဘင်း ပဲခူးမြို့၊ ကွမ်းရစ်ဘီဘုရားကျောင်းရာသက်ဝန်း (ပုဂံကျောင်းဆောင် နာယကကြီး) မဟာကထိကရှင်အမွှေးတို့၏ ပါဝါဆပ်ပြာလုပ်ငန်း၊ ကျားပုံမိသားစုဝင်ကြီး(ဘုရင့်နောင်) အသက် (၈၅)နှစ်
ပဲခူးမြို့နေ (ဦးခိုင်စန်း-ဒေါ်သန်း) တို့၏သားကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြိုင် တောင်ခန့်အိမ်ရာ၊ ဒြဲအမှတ် (၁၈)နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ လမ်း (၂၀) အမှတ် (၄၀)နေ ဒေါ်ခင်ကြူး၏ ချစ်လှ စေ ဦးစိန် (U Seinn Co., Ltd.)၏ အစ်ကိုကြီး ဦးစန်းမောင် ဒေါ်စန်းစန်း- ဦးအုန်းလှိုင်၊ ဦးစန်းမြင့်- ဒေါ်စန်းစန်း မြင့်၊ ဒေါ်စန်းစန်းအေး-ဦးသိန်းဝင်း (ရွှေပန်းသီးကုမ္ပဏီ)၊ ဦးစန်းအောင်- ဒေါ်ခင်မြတ်လှိုင်၊ ဒေါ်စန်းရီ-ဦးမြင့်လှိုင်၊ ဦးစန်းထွေး-ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်၊ ဒေါ်စန်း စန်းအိ- ဦးကဲညွန့်၊ ဒေါ်ခင်ချိုအေးတို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ မြေး ၂၅ယောက်၊ မြစ် ၂၃ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုးသည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉း၄၀ နာရီတွင် ပန်းလှိုင်စိလိလှဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၁-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေး တိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မြစ်ကြေးမောင်းကျောင်း အမှတ် ၅၃၀ နာရီ တွင် ထွက်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း ဒါယကာမကြီး ဦးခင်မောင် (၉၇)နှစ်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ကြီးမြို့ နယ်၊ နွယ်တန်းကျေးရွာနေ (ဦးထွန်း အေး-ဒေါ်ကြာစွာ)တို့၏သား၊ (ဒေါ်ညွန့် တင်)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်ကြင်စွာ၊ ဦးမင်း ဝင်း၊ ဦးတင်ညိုတို့၏အစ်ကို၊ မြောက် ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဇမ္ဗူအေးကျောင်း တိုက်၊ သဒ္ဓမ္မသီရိကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသောတီတ၏ ဖခမည်းတော်ကြီး၊ ဦးသန်းမြ-ဒေါ်ခင်နွယ်ဦး၊ ဒေါ်မြင့် သိန်း၊ (ဦးတင်ချစ်)-ဒေါ်သိန်းမြင့်၊ ဦးသန်းအေး-ဒေါ်ဝင်းလှ၊ ဦးဝင်း မောင်-ဒေါ်တင်စွာ၊ (ဦးမြဝင်း)-ဒေါ် တင်စွာ၊ ဦးမောင်နိုင်-ဒေါ်မြင့်မြင့်မော် တို့၏ မွေးသဖခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၂၀ယောက်၊ မြစ် ၂၃ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၆ (တနင်္လာ နေ့) နံနက် ၂၁း၅၅နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂-၁-၂၀၁၆ (သောကြာ နေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေး တိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မိသားစုကုသိုလ်ပြင်ပါသည်။ (သဒ္ဓမ္မ သီရိကျောင်းတိုက်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူ အားရည်စွာ၍ ၄-၁-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်တွင် သဒ္ဓမ္မသီရိကျောင်း၊ ဇမ္ဗူအေးကျောင်းတိုက်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါ ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်မြဝင်း (၇၈)နှစ်
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ သစ်တော ဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်မင်း၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မြဝင်းသည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါကြောင်း။
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ သစ်တောဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်မြဝင်း (DINKY) (ကလောမြို့) အသက် (၇၈)နှစ်
ဗိုလ်မှူးထွန်းမြင့် (တပ်မတော်လေ-ငြိမ်း၊ ဒဂုံ/သာကေတမြို့နယ် ပြည်သူ့ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ-ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး (သစ်တော ဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) ဦးဇော်မင်း-ဒေါ်စေးစေးတို့၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မြဝင်း(DINKY) ကလောမြို့သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်မြဝင်း အသက် (၇၈)နှစ်
စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၂၄)မှ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးဇော်မင်း(ငြိမ်း) (ဒုညွှန်ချုပ်၊ သစ်တောဦးစီးဌာန)-ဒေါ်စေးစေးတို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်မြဝင်း အသက် (၇၈)နှစ်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစု နှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ကျောင်းဆင်းသူငယ်ချင်းများ D.S.A (24) Intake

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း မဖြူဖြူအေး အသက် (၂၈)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ သလန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ စိန်ပန်းပြာလမ်း၊ အမှတ်(၈၄)နေ ဦးကိုကိုကြီး (Director, Myo & Myint Brothers Co., Ltd)- ဒေါ်စပယ်တို့၏သမီးဖြစ်သူ မဖြူဖြူအေးသည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့ နံနက် ၆း၀၀ နာရီတွင် OSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
Myo & Myint Brothers Co., Ltd

နိုင်ငံခြားရေး၊ အတိုင်ပင်ခံရုံး တန်းခွဲသစ်များ ၀၈၀၊ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စွမ်းအင်၊ ဒုရ်အုပ်၊ နေပြည်တော်စည်ပင် တန်းခွဲသစ်များ၊ Dec... စမည်၊ နေရာအတွက် စိတ်ချရအောင် ကြိုတင်အပ်နှံပါ ရွေးချယ်စရာများတုံ့တော်မှာ အမှန်ကို ရွေးချယ်ဖို့က သင့်တာဝန်ပါ တကယ်တဝင်အောင်သင်ပေးမှာက -- ငါ-- ဆရာ
Former Gazetted Officer J.H.A ရာထူးဝင်သင်တန်းများ PSC သင်မယ်ဆိုရင်- ပြန်တမ်းဝင် အရာရှိဖြစ်ခဲ့ဖူးလို့မယ်(အဆောင်ရှိသည်) နေပြည်တော်-၄၉၂၀၂၀၈၊ ၉၇၄၃၂၀၀၀-၂၇၀၆၉၁၉၇- ၇၉၇၉၂၇၈၂၉

သင့် သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ



# ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ချီးမြှင့်

## ဆုရရှိကြသည့် စာပေပညာရှင်အားလုံး နိုင်ငံ့အကျိုး၊ အများပြည်သူအကျိုးကို ကလောင်စွမ်းဖြင့် ဆတက်ထမ်းပိုးဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃၀

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုများ ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားပြီး အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု ရရှိသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဆုရစာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက မြန်မာတို့၏ စာပေယဉ်ကျေးမှုအနုပညာ အဖြာဖြာသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းထောင်ချီကတည်းက ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး ယနေ့တိုင် ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးစည်ပင်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာတို့သည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ ကိုးကွယ်ကြသူများပီပီ ရဟန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆိုကြီးများက လောကပီလတရား နှစ်ပါး၊ (၃၈)ဖြာ မင်္ဂလာတရား၊ ကိုယ်ချင်းစာတရား စသော ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် နှလုံးသားကို အခြေခံလျက် စာကောင်းပေမွန်များ အမြောက်အမြား ရေးသားဖွဲ့ဆိုခဲ့ပြီး မြန်မာစာပေယဉ်ကျေးမှု အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်ပေးခဲ့ကြကြောင်း။

စာပေဆိုသည်မှာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင် စသည့်အနုပညာရပ်များ၏ ပင်မမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သောကြောင့် အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာ၊ ယဉ်ကျေးမှုရေးရာ အဖြာဖြာတို့ ပေါင်းစုံထင်ဟပ်ရာ နယ်ပယ်ကြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် “စာပေမြင့်မှ လူမျိုးမြင့်မည်”ဟု ဆိုကြခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားပေးသည့်အနေဖြင့် မြန်မာ့အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများကို စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့



၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုများ ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



### သုံးနိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးပြိုင်ပွဲဝင်ယာဉ်များ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

မြဝတီ နိုဝင်ဘာ ၃၀

အိန္ဒိယ-မြန်မာ-ထိုင်း သုံးနိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေး စီးပွားရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မော်တော်ကားပြိုင်ပွဲဝင် မော်တော်ယာဉ်များသည် ယနေ့မွန်လွဲ ၂ နာရီခန့်က မြဝတီမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး မြဝတီ-မဲဆောက်ဝင်ထွက်ဂိတ် အမှတ်(၁)ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှတစ်ဆင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ချစ်ကြည်ရေးပြိုင်ပွဲဝင် မော်တော်ယာဉ်များသည် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့မှ စတင်ထွက်ခွာလာပြီး မြန်မာနိုင်ငံ တမူးမြို့မှတစ်ဆင့် ကလေးမြို့၊ ပုဂံ၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မော်လမြိုင်မြို့များသို့ ဖြတ်သန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယနေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့သို့ ရောက်ရှိကာ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့

### နိုင်ငံတကာပွဲများအတွက် မြန်မာ ယူ - ၂၂ အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း ခြေစမ်းကစား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃၀

နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ရန် စခန်းဝင်လေ့ကျင့်နေသည့် မြန်မာ ယူ - ၂၂ အသင်းနှင့် MNL ထိပ်သီးကလပ် ရတနာပုံအသင်းသည် ယနေ့ ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏလေ့ကျင့်ရေးကွင်း၌ ခြေစမ်းကစားရာ နှစ်ပိုင်းစီ သရေကျခဲ့သည်။

မြန်မာယူ - ၂၂ - နှစ်ပိုင်း ရတနာပုံ - နှစ်ပိုင်း

ဧရာဝတီအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲတွင် သရေကျထားသည့် မြန်မာယူ - ၂၂ အသင်းသည် ရတနာပုံနှင့် ထပ်မံခြေစမ်းကစားခဲ့ရာ သရေပွဲကြုံတွေ့ခဲ့သည်။ မြန်မာယူ - ၂၂ အသင်းသည် လက်ရွေးစင် ကစားသမားများ မပါဝင်သေးသည့်အပြင် ပြင်ဆင်ဆဲကာလဖြစ်သောကြောင့် ပုံစံကောင်းပြသနိုင်ခြင်း မရှိသေးပေ။

မြန်မာယူ - ၂၂ အသင်းသည် ဆန်းဆက်နိုင်၊ ထိုက်ထိုက်အောင်၊ သီဟထက်အောင်၊ မောင်မောင်စိုး၊ စည်သူအောင်၊ ရှိုင်းသူရတို့ဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့



မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ခြေစမ်းကစားစဉ်။

သင့်အိမ်မှာသွေးတိုးသမားရှိနေပြီလား  
မိသားစုကုန်ကျစေရန်အတွက်အသွေးသက်သာစေတဲ့ ဆေးဝါးထက်ပိုတိုးတက်စေ၊ သွေးတိုးကျစေ၊

# အာသာဝတီ

သွေးတိုးကျစေ (အမှတ်တံဆိပ်)

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်တံဆိပ်အမှတ် - TMR 013106 (0118) တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်တံဆိပ်အမှတ် - ၁၁/၂၀၁၅ - တဆထလ(တို)၀၂၂ တိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်မှုဦးစီးဌာနအမှတ် - တဆထလ(တနယ်ဆေး)၀၃၆/၀၅၁၅



ရောင်းမည် သယ်ယူကုန်သွယ်ရေး၊ ငွေရေး၊ (၃)၊ (၆)၊ (၈)၊ (၉) လမ်းရှိ မြေညီထပ်မှ (၆)လွှာအထိတိုက်ခန်းများကိုအမြန် ရောင်းမည်။ (B.C.C ရရှိပြီး) ဖုန်း: 09-5401011, 09-73095677, 09-5002931

(၂၁) ကြိမ်မြောက် G.T.I ကျောင်းပေါင်းစုံ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ အာရီယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ
၂၀၁၆-ခုနှစ် (၂၁) ကြိမ်မြောက် G.T.I ကျောင်းပေါင်းစုံ အာရီယပူဇော်ပွဲကို အောက်ဖော်ပြအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

CRÖWNS EDUCATION IELTS Special Exam Practice Class
"နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံရှိ ဝါရင့်ဆရာမများနှင့် စနစ်တကျလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်"
Enroll now for Dec Intake

နာရီဆိုလျှင် ချယ်ရီ နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်
ဒီဇင်ဘာ(၁)ရက် မှ ဇန်နဝါရီ(၈)ရက်နေ့ထိ
လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ တျပ်သိန်းပေါင်း(၂၀၀၀) ပိုးခန့် ပါဝင်သည့် ဝလာမပါ စက်ဝိုင်းကံစမ်းမဲကြီး
CHERRY OO PH : 09 730 222 48

HEALTHY LIFE ကျန်းမာလှပလှူမှဘဝရာနယ်
အစားအသောက်အကျိုးပြုအစားအသောက်များ
အစားအသောက်အကျိုးပြုအစားအသောက်များ

ဝင်ငွေကောင်းပြီး စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကို ရွေးချယ်လိုသူများအတွက်!
International Bartending Course
ဒီဇင်ဘာလအတွက် ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပြီ

BCC Myanmar Wholesale (top) & mini fn
သာကေတ၊ နဝရတ်လမ်းကျယ်၊ ကမာကြည်တံတားအဆင်း စေ့၊ ကျောင်း၊ ကားစိတ်နီး၊ ခြောက်ထပ်တိုက်သစ်(မြေညီထပ်)၊ ပေ(၁၈\*၅၄)၊ RCထပ်ခိုး၊ အိမ်သာရေချိုးခန်း၊ ကြွေပြားကပ်ပြီး၊ သိန်း(၇၅၀) Ph-09-49727107, 09-5077052, 09-799882250

အိမ်ခန်းရောင်းမည်
အင်းစိန်၊ မုဒိတာ(၂) အိမ်ခန်း ရောင်းမည်။ ပေ(၁၅\*၄၀) ဓာတ်လှေ ကားပါ၊ ၇လွှာ၊ ၁၄၅ သိန်း Ph-09-73040180

M.S.C Training Centre နိုင်ငံခြားသင်တန်းများ
Ship's Cook Course
General Steward G/S Course
Ship's Cook Upgrade Course
Crowd Management Course
ရေသန့် စားဖိုစနစ် နှင့် စားပွဲထိုး သင်တန်း
၄၄-ဒေါ်ပုံသင်တန်းကျင်းပမကြီး၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့။ 09 540 2 550 09 430 64421

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်
-Guess House တာဝန်ခံတစ်ဦးအလိုရှိသည်။ M(1)
-Waiters M(3)
နယ်မှလာသောသူများကို ငွေစရာစီစဉ်ပေးမည်။
Ph:01-8560075

ဝေဟင်စံငှက်ငယ်များ ပုံပြင်စာအုပ်နှင့် ပတ်သက်၍ တောင်းပန်ခြင်း
ဝေဟင်စံငှက်ငယ်များပုံပြင် (ပထမတွဲ) စာအုပ်ကို လမ်းအိမ် ကလောင် အမည်ဖြင့် ပန်းမျိုးတစ်ရာစာပေမှ ၂၀၁၆ ခု၊ စက်တင်ဘာလတွင် ပထမအကြိမ် အဖြစ် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့ပါသည်။

အမြန်ရောင်းမည်
- ဝေဟင်စံငှက်ငယ် (နံရံရောင်) ဝတ်လုံ
- (ဝတ်လုံ) အားကစားဝတ်စုံ (၁) ခု
- ဝေဟင်စံ (၂) လုံ
- တွန်းစာပွဲ (4' x 2 1/2") (၁) လုံ
- တွန်းစာပွဲ (1 1/2' x 10") (၅) လုံ
- အလှူရေဆေးဆေးစနစ် (၁) လုံ
- နံရံတပ် TV (CHANHONG) 29" (၁) လုံ
ဆက်သွယ်ရန် 09-772169557









**Myanmar THAMES International**  
(စီးပွားရေး စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း)  
**Business Management**

- ➔ Introduction to Management Function
- ➔ Decision Making
- ➔ Organizing And Coordination
- ➔ Motivation
- ➔ Leadership
- ➔ Communication
- ➔ Management Control
- ➔ Time Management
- ➔ Change Management

သင်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်ရက်၊အချိန် - ၄. ၁၂. ၂၀၁၆ - တနင်္ဂနွေနေ့ (၁၀:၃၀ မှ ၁:၃၀)  
2nd Fl, Myaynigone Plaza. Ph: 525971,501450, 706740, 0973147379



**ဒေါက်တာဇော်ဝင်း (သင်္ချာပါမောက္ခ-ငြိမ်း)**  
ရေးသားပြုစုသည့်  
**MATHEMATICS COMPANION SERIES**

မိတ်ကောင်းဖော်မွန် သင်္ချာလမ်းညွှန်စာစဉ်

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သင်္ချာမေးခွန်းများနှင့် အဖြေများ  
(၂၀၀၂ မှ ၂၀၁၆ ထိ) “ကျစ်လျစ်လွမ်းမြို့ မြင်ကွင်းစုံ”  
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းသင်္ချာ အထောက်အကူပြုစာအုပ်

ပြန်ဆိုရေး- မိတ်ကောင်းဖော်မွန်စာပေ၊ အမှတ် (၆၁) ၄၄-လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း- ၀၉-၇၉၃၆၂၅၆၈၊ ၀၉-၇၃၀၅၂၄၉၀



**MATHEMATICS COMPANION**  
မိတ်ကောင်းဖော်မွန် သင်္ချာလမ်းညွှန်  
စတုတ္ထတန်းသင်္ချာ

သင်ခန်းစာတစ်ခန်းချင်းစီတွင် သင်ရိုးနှင့် မေးခွန်းဟောင်းများကို အခြေခံ၍ ပုံစံတူမေးခွန်းများကို  
အသေးစိတ် ရှင်းလင်းချက်များနှင့်တကွ တွက်ပြထားသည်။ ကိုယ်တိုင်လေ့ကျင့်ရန်  
ဉာဏ်စမ်းမေးခွန်းများနှင့် မေးခွန်း(၃)စုံကိုလည်း ထည့်သွင်းပြုစုပေးထားသည်။

ပြန်ဆိုရေး- မိတ်ကောင်းဖော်မွန်စာပေ၊ အမှတ် (၆၁) ၄၄-လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း- ၀၉-၇၉၃၆၂၅၆၈၊ ၀၉-၇၃၀၅၂၄၉၀

**Ogc, fiteh, foif&eubf**  
**EpfwfnEfbifvhrftprfta; zwhlmvnr**

ဝါးခယ်မမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကင်း)၏ (၆၆) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နှင့် သင်းလုံးကျွတ် အစည်းအဝေး၊  
သက်ကြီးပွဲနှင့်ပွဲ၊ ဂုဏ်ပြုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကင်းမြို့နယ် အသင်း(၇၅)နှစ်နှင့်အထက် ဝါးခယ်မမြို့နယ်သူ/သား ကန်တော့ခံ ဘိုးဘွားများ၊  
၂၀၁၆ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ၌ ဂုဏ်ထူးရ ကျောင်းသား/သူများ၊ နိုင်ငံတော်က ချီးမြှင့်သည့် ဘွဲ့ထူး  
ဂုဏ်ထူး ဆုတံဆိပ်ရ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် သင်သိန်းဖေ ပညာသင်ဆုရ ကျောင်းသား/သူများသည် အခမ်း  
အနားတက်ရောက်ရန် အသင်းတိုက်တည်ရှိရာ အမှတ်(၁၂) စဥ့်ခဲးတန်းလမ်း၊ လသာမြို့နယ်သို့ ၁၈-၁၂-  
၂၀၁၆ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

သင်သိန်းဖေ ပညာသင်ဆု လျှောက်ထားလိုသူများသည် ၃၀-၁၂-၂၀၁၆ရက် နောက်ဆုံးထား  
လျှောက်ထားကြပါရန် အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ဝါးခယ်မမြို့နယ် ထွက်ကန်နှင့် စားစရာများကို ဝါးခယ်မမြို့မှ ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများကိုယ်တိုင်  
လာရောက်ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ပါဝင်လှူဒါန်းလိုပါက အသင်း-ဥက္ကဋ္ဌ-ဦးသန်းဌေး ၀၉-၇၃၀၅၂၄၉၀ အတွင်းရေးမှူး ဦးမြင့်သန်း ၀၉-  
၇၉၆၂၀၀၇၅၂ ဘဏ္ဍာရေးမှူး- ဒေါက်တာအေးအေးမြင့် ၀၉-၇၀၆၈၅၂၃ နှင့် အသင်းတိုက် ၀၁-၂၆၅၉၀၀  
သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၇:၀၀နာရီမှ မွန်းတည့် ၁:၀၀ နာရီထိ  
ကျင်းပမည့်နေ့ - ၂၇-၁၂-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)  
ကျင်းပမည့်နေရာ - ကြားတောရလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ (ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ဘက်မူခဲ)၊  
ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးမဟာရုံ

အမှုဆောင်အဖွဲ့



**ဗဟုမဂ္ဂိုလ် ဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီ လီမိတက်**

“ဆောင်ရွက်ပေးဆောင်ပေးသည့်အခါ အချိန်တိုအတွင်းပြီးစီးရုံ “ဗဟုမဂ္ဂိုလ်” နှင့် ဆက်သွယ်ရန်”

Tower Crane, Construction Elevator, Suspended Platform, Scaffolding

ရောင်း/ငါး ရန်ရှိသည်။  
Hot Line  
09-456999980

ဆက်သွယ်ရန်ရန်သူပတ် - 09-456999980, 09-32077799, 09-796740877, 09-796740878  
ဆက်သွယ်ရန်ရန်စာ - အမှတ်(၃/က) ကန်တော်ရွာနယ်၊ နေပြည်တော်မြို့နယ်၊ သလင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်**

၁။ ဝန်ထောက် (၁)ဦး  
၂။ တား Air-con  
ကျွမ်းကျင်  
ဆက်သွယ်ရန် - ၀၉-၇၃၀၅၂၄၉၀

**အိမ်ခြံမြေ သင်တန်း** Since 1990

**ကြည်စိုး** L.C

ဥပဒေများဖြင့်အပိုင်သင်သည်  
ဒီဇင်ဘာ (၃)ရက် စမည်။ 09 510 4041

**jhmi f n f**  
လွိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေပေါင်း  
လမ်း၊ ရပ်ကွက်(၁/၁)၊ (၁၄၁၈၆)  
မြို့ရောင်းမည်။ ရောင်းရေး  
သိန်း(၁၀၀)။  
ဖုန်း-၀၉-၂၇၀၅၉၄၄၄  
၀၉-၂၇၅၅၅၅၅

**“ခင်ပွန်းအဖြစ် ရာသက်ပန် မသက်ဆိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်အသိပေးကြေညာခြင်း”**

ကျွန်ုပ်တို့အားအမှုသင်ကြားခြင်းမရှိဘဲ ဝေါ်မြင့်မြင့်မာ (၁၂/၀၈/၉၆)၊ (၁၉၉၈)၊ (၁၉၉၉)၊ (၂၀၁၁)၊ (၂၀၁၂)၊ (၂၀၁၃)၊ (၂၀၁၄)၊ (၂၀၁၅)၊ (၂၀၁၆)၊ (၂၀၁၇)၊ (၂၀၁၈)၊ (၂၀၁၉)၊ (၂၀၂၀)၊ (၂၀၂၁)၊ (၂၀၂၂)၊ (၂၀၂၃)၊ (၂၀၂၄)၊ (၂၀၂၅)၊ (၂၀၂၆)၊ (၂၀၂၇)၊ (၂၀၂၈)၊ (၂၀၂၉)၊ (၂၀၃၀)၊ (၂၀၃၁)၊ (၂၀၃၂)၊ (၂၀၃၃)၊ (၂၀၃၄)၊ (၂၀၃၅)၊ (၂၀၃၆)၊ (၂၀၃၇)၊ (၂၀၃၈)၊ (၂၀၃၉)၊ (၂၀၄၀)၊ (၂၀၄၁)၊ (၂၀၄၂)၊ (၂၀၄၃)၊ (၂၀၄၄)၊ (၂၀၄၅)၊ (၂၀၄၆)၊ (၂၀၄၇)၊ (၂၀၄၈)၊ (၂၀၄၉)၊ (၂၀၅၀)၊ (၂၀၅၁)၊ (၂၀၅၂)၊ (၂၀၅၃)၊ (၂၀၅၄)၊ (၂၀၅၅)၊ (၂၀၅၆)၊ (၂၀၅၇)၊ (၂၀၅၈)၊ (၂၀၅၉)၊ (၂၀၆၀)၊ (၂၀၆၁)၊ (၂၀၆၂)၊ (၂၀၆၃)၊ (၂၀၆၄)၊ (၂၀၆၅)၊ (၂၀၆၆)၊ (၂၀၆၇)၊ (၂၀၆၈)၊ (၂၀၆၉)၊ (၂၀၇၀)၊ (၂၀၇၁)၊ (၂၀၇၂)၊ (၂၀၇၃)၊ (၂၀၇၄)၊ (၂၀၇၅)၊ (၂၀၇၆)၊ (၂၀၇၇)၊ (၂၀၇၈)၊ (၂၀၇၉)၊ (၂၀၈၀)၊ (၂၀၈၁)၊ (၂၀၈၂)၊ (၂၀၈၃)၊ (၂၀၈၄)၊ (၂၀၈၅)၊ (၂၀၈၆)၊ (၂၀၈၇)၊ (၂၀၈၈)၊ (၂၀၈၉)၊ (၂၀၉၀)၊ (၂၀၉၁)၊ (၂၀၉၂)၊ (၂၀၉၃)၊ (၂၀၉၄)၊ (၂၀၉၅)၊ (၂၀၉၆)၊ (၂၀၉၇)၊ (၂၀၉၈)၊ (၂၀၉၉)၊ (၂၁၀၀)၊ (၂၁၀၁)၊ (၂၁၀၂)၊ (၂၁၀၃)၊ (၂၁၀၄)၊ (၂၁၀၅)၊ (၂၁၀၆)၊ (၂၁၀၇)၊ (၂၁၀၈)၊ (၂၁၀၉)၊ (၂၁၁၀)၊ (၂၁၁၁)၊ (၂၁၁၂)၊ (၂၁၁၃)၊ (၂၁၁၄)၊ (၂၁၁၅)၊ (၂၁၁၆)၊ (၂၁၁၇)၊ (၂၁၁၈)၊ (၂၁၁၉)၊ (၂၁၂၀)၊ (၂၁၂၁)၊ (၂၁၂၂)၊ (၂၁၂၃)၊ (၂၁၂၄)၊ (၂၁၂၅)၊ (၂၁၂၆)၊ (၂၁၂၇)၊ (၂၁၂၈)၊ (၂၁၂၉)၊ (၂၁၃၀)၊ (၂၁၃၁)၊ (၂၁၃၂)၊ (၂၁၃၃)၊ (၂၁၃၄)၊ (၂၁၃၅)၊ (၂၁၃၆)၊ (၂၁၃၇)၊ (၂၁၃၈)၊ (၂၁၃၉)၊ (၂၁၄၀)၊ (၂၁၄၁)၊ (၂၁၄၂)၊ (၂၁၄၃)၊ (၂၁၄၄)၊ (၂၁၄၅)၊ (၂၁၄၆)၊ (၂၁၄၇)၊ (၂၁၄၈)၊ (၂၁၄၉)၊ (၂၁၅၀)၊ (၂၁၅၁)၊ (၂၁၅၂)၊ (၂၁၅၃)၊ (၂၁၅၄)၊ (၂၁၅၅)၊ (၂၁၅၆)၊ (၂၁၅၇)၊ (၂၁၅၈)၊ (၂၁၅၉)၊ (၂၁၆၀)၊ (၂၁၆၁)၊ (၂၁၆၂)၊ (၂၁၆၃)၊ (၂၁၆၄)၊ (၂၁၆၅)၊ (၂၁၆၆)၊ (၂၁၆၇)၊ (၂၁၆၈)၊ (၂၁၆၉)၊ (၂၁၇၀)၊ (၂၁၇၁)၊ (၂၁၇၂)၊ (၂၁၇၃)၊ (၂၁၇၄)၊ (၂၁၇၅)၊ (၂၁၇၆)၊ (၂၁၇၇)၊ (၂၁၇၈)၊ (၂၁၇၉)၊ (၂၁၈၀)၊ (၂၁၈၁)၊ (၂၁၈၂)၊ (၂၁၈၃)၊ (၂၁၈၄)၊ (၂၁၈၅)၊ (၂၁၈၆)၊ (၂၁၈၇)၊ (၂၁၈၈)၊ (၂၁၈၉)၊ (၂၁၉၀)၊ (၂၁၉၁)၊ (၂၁၉၂)၊ (၂၁၉၃)၊ (၂၁၉၄)၊ (၂၁၉၅)၊ (၂၁၉၆)၊ (၂၁၉၇)၊ (၂၁၉၈)၊ (၂၁၉၉)၊ (၂၂၀၀)၊ (၂၂၀၁)၊ (၂၂၀၂)၊ (၂၂၀၃)၊ (၂၂၀၄)၊ (၂၂၀၅)၊ (၂၂၀၆)၊ (၂၂၀၇)၊ (၂၂၀၈)၊ (၂၂၀၉)၊ (၂၂၁၀)၊ (၂၂၁၁)၊ (၂၂၁၂)၊ (၂၂၁၃)၊ (၂၂၁၄)၊ (၂၂၁၅)၊ (၂၂၁၆)၊ (၂၂၁၇)၊ (၂၂၁၈)၊ (၂၂၁၉)၊ (၂၂၂၀)၊ (၂၂၂၁)၊ (၂၂၂၂)၊ (၂၂၂၃)၊ (၂၂၂၄)၊ (၂၂၂၅)၊ (၂၂၂၆)၊ (၂၂၂၇)၊ (၂၂၂၈)၊ (၂၂၂၉)၊ (၂၂၃၀)၊ (၂၂၃၁)၊ (၂၂၃၂)၊ (၂၂၃၃)၊ (၂၂၃၄)၊ (၂၂၃၅)၊ (၂၂၃၆)၊ (၂၂၃၇)၊ (၂၂၃၈)၊ (၂၂၃၉)၊ (၂၂၄၀)၊ (၂၂၄၁)၊ (၂၂၄၂)၊ (၂၂၄၃)၊ (၂၂၄၄)၊ (၂၂၄၅)၊ (၂၂၄၆)၊ (၂၂၄၇)၊ (၂၂၄၈)၊ (၂၂၄၉)၊ (၂၂၅၀)၊ (၂၂၅၁)၊ (၂၂၅၂)၊ (၂၂၅၃)၊ (၂၂၅၄)၊ (၂၂၅၅)၊ (၂၂၅၆)၊ (၂၂၅၇)၊ (၂၂၅၈)၊ (၂၂၅၉)၊ (၂၂၆၀)၊ (၂၂၆၁)၊ (၂၂၆၂)၊ (၂၂၆၃)၊ (၂၂၆၄)၊ (၂၂၆၅)၊ (၂၂၆၆)၊ (၂၂၆၇)၊ (၂၂၆၈)၊ (၂၂၆၉)၊ (၂၂၇၀)၊ (၂၂၇၁)၊ (၂၂၇၂)၊ (၂၂၇၃)၊ (၂၂၇၄)၊ (၂၂၇၅)၊ (၂၂၇၆)၊ (၂၂၇၇)၊ (၂၂၇၈)၊ (၂၂၇၉)၊ (၂၂၈၀)၊ (၂၂၈၁)၊ (၂၂၈၂)၊ (၂၂၈၃)၊ (၂၂၈၄)၊ (၂၂၈၅)၊ (၂၂၈၆)၊ (၂၂၈၇)၊ (၂၂၈၈)၊ (၂၂၈၉)၊ (၂၂၉၀)၊ (၂၂၉၁)၊ (၂၂၉၂)၊ (၂၂၉၃)၊ (၂၂၉၄)၊ (၂၂၉၅)၊ (၂၂၉၆)၊ (၂၂၉၇)၊ (၂၂၉၈)၊ (၂၂၉၉)၊ (၂၃၀၀)၊ (၂၃၀၁)၊ (၂၃၀၂)၊ (၂၃၀၃)၊ (၂၃၀၄)၊ (၂၃၀၅)၊ (၂၃၀၆)၊ (၂၃၀၇)၊ (၂၃၀၈)၊ (၂၃၀၉)၊ (၂၃၁၀)၊ (၂၃၁၁)၊ (၂၃၁၂)၊ (၂၃၁၃)၊ (၂၃၁၄)၊ (၂၃၁၅)၊ (၂၃၁၆)၊ (၂၃၁၇)၊ (၂၃၁၈)၊ (၂၃၁၉)၊ (၂၃၂၀)၊ (၂၃၂၁)၊ (၂၃၂၂)၊ (၂၃၂၃)၊ (၂၃၂၄)၊ (၂၃၂၅)၊ (၂၃၂၆)၊ (၂၃၂၇)၊ (၂၃၂၈)၊ (၂၃၂၉)၊ (၂၃၃၀)၊ (၂၃၃၁)၊ (၂၃၃၂)၊ (၂၃၃၃)၊ (၂၃၃၄)၊ (၂၃၃၅)၊ (၂၃၃၆)၊ (၂၃၃၇)၊ (၂၃၃၈)၊ (၂၃၃၉)၊ (၂၃၄၀)၊ (၂၃၄၁)၊ (၂၃၄၂)၊ (၂၃၄၃)၊ (၂၃၄၄)၊ (၂၃၄၅)၊ (၂၃၄၆)၊ (၂၃၄၇)၊ (၂၃၄၈)၊ (၂၃၄၉)၊ (၂၃၅၀)၊ (၂၃၅၁)၊ (၂၃၅၂)၊ (၂၃၅၃)၊ (၂၃၅၄)၊ (၂၃၅၅)၊ (၂၃၅၆)၊ (၂၃၅၇)၊ (၂၃၅၈)၊ (၂၃၅၉)၊ (၂၃၆၀)၊ (၂၃၆၁)၊ (၂၃၆၂)၊ (၂၃၆၃)၊ (၂၃၆၄)၊ (၂၃၆၅)၊ (၂၃၆၆)၊ (၂၃၆၇)၊ (၂၃၆၈)၊ (၂၃၆၉)၊ (၂၃၇၀)၊ (၂၃၇၁)၊ (၂၃၇၂)၊ (၂၃၇၃)၊ (၂၃၇၄)၊ (၂၃၇၅)၊ (၂၃၇၆)၊ (၂၃၇၇)၊ (၂၃၇၈)၊ (၂၃၇၉)၊ (၂၃၈၀)၊ (၂၃၈၁)၊ (၂၃၈၂)၊ (၂၃၈၃)၊ (၂၃၈၄)၊ (၂၃၈၅)၊ (၂၃၈၆)၊ (၂၃၈၇)၊ (၂၃၈၈)၊ (၂၃၈၉)၊ (၂၃၉၀)၊ (၂၃၉၁)၊ (၂၃၉၂)၊ (၂၃၉၃)၊ (၂၃၉၄)၊ (၂၃၉၅)၊ (၂၃၉၆)၊ (၂၃၉၇)၊ (၂၃၉၈)၊ (၂၃၉၉)၊ (၂၄၀၀)၊ (၂၄၀၁)၊ (၂၄၀၂)၊ (၂၄၀၃)၊ (၂၄၀၄)၊ (၂၄၀၅)၊ (၂၄၀၆)၊ (၂၄၀၇)၊ (၂၄၀၈)၊ (၂၄၀၉)၊ (၂၄၁၀)၊ (၂၄၁၁)၊ (၂၄၁၂)၊ (၂၄၁၃)၊ (၂၄၁၄)၊ (၂၄၁၅)၊ (၂၄၁၆)၊ (၂၄၁၇)၊ (၂၄၁၈)၊ (၂၄၁၉)၊ (၂၄၂၀)၊ (၂၄၂၁)၊ (၂၄၂၂)၊ (၂၄၂၃)၊ (၂၄၂၄)၊ (၂၄၂၅)၊ (၂၄၂၆)၊ (၂၄၂၇)၊ (၂၄၂၈)၊ (၂၄၂၉)၊ (၂၄၃၀)၊ (၂၄၃၁)၊ (၂၄၃၂)၊ (၂၄၃၃)၊ (၂၄၃၄)၊ (၂၄၃၅)၊ (၂၄၃၆)၊ (၂၄၃၇)၊ (၂၄၃၈)၊ (၂၄၃၉)၊ (၂၄၄၀)၊ (၂၄၄၁)၊ (၂၄၄၂)၊ (၂၄၄၃)၊ (၂၄၄၄)၊ (၂၄၄၅)၊ (၂၄၄၆)၊ (၂၄၄၇)၊ (၂၄၄၈)၊ (၂၄၄၉)၊ (၂၄၅၀)၊ (၂၄၅၁)၊ (၂၄၅၂)၊ (၂၄၅၃)၊ (၂၄၅၄)၊ (၂၄၅၅)၊ (၂၄၅၆)၊ (၂၄၅၇)၊ (၂၄၅၈)၊ (၂၄၅၉)၊ (၂၄၆၀)၊ (၂၄၆၁)၊ (၂၄၆၂)၊ (၂၄၆၃)၊ (၂၄၆၄)၊ (၂၄၆၅)၊ (၂၄၆၆)၊ (၂၄၆၇)၊ (၂၄၆၈)၊ (၂၄၆၉)၊ (၂၄၇၀)၊ (၂၄၇၁)၊ (၂၄၇၂)၊ (၂၄၇၃)၊ (၂၄၇၄)၊ (၂၄၇၅)၊ (၂၄၇၆)၊ (၂၄၇၇)၊ (၂၄၇၈)၊ (၂၄၇၉)၊ (၂၄၈၀)၊ (၂၄၈၁)၊ (၂၄၈၂)၊ (၂၄၈၃)၊ (၂၄၈၄)၊ (၂၄၈၅)၊ (၂၄၈၆)၊ (၂၄၈၇)၊ (၂၄၈၈)၊ (၂၄၈၉)၊ (၂၄၉၀)၊ (၂၄၉၁)၊ (၂၄၉၂)၊ (၂၄၉၃)၊ (၂၄၉၄)၊ (၂၄၉၅)၊ (၂၄၉၆)၊ (၂၄၉၇)၊ (၂၄၉၈)၊ (၂၄၉၉)၊ (၂၅၀၀)၊ (၂၅၀၁)၊ (၂၅၀၂)၊ (၂၅၀၃)၊ (၂၅၀၄)၊ (၂၅၀၅)၊ (၂၅၀၆)၊ (၂၅၀၇)၊ (၂၅၀၈)၊ (၂၅၀၉)၊ (၂၅၁၀)၊ (၂၅၁၁)၊ (၂၅၁၂)၊ (၂၅၁၃)၊ (၂၅၁၄)၊ (၂၅၁၅)၊ (၂၅၁၆)၊ (၂၅၁၇)၊ (၂၅၁၈)၊ (၂၅၁၉)၊ (၂၅၂၀)၊ (၂၅၂၁)၊ (၂၅၂၂)၊ (၂၅၂၃)၊ (၂၅၂၄)၊ (၂၅၂၅)၊ (၂၅၂၆)၊ (၂၅၂၇)၊ (၂၅၂၈)၊ (၂၅၂၉)၊ (၂၅၃၀)၊ (၂၅၃၁)၊ (၂၅၃၂)၊ (၂၅၃၃)၊ (၂၅၃၄)၊ (၂၅၃၅)၊ (၂၅၃၆)၊ (၂၅၃၇)၊ (၂၅၃၈)၊ (၂၅၃၉)၊ (၂၅၄၀)၊ (၂၅၄၁)၊ (၂၅၄၂)၊ (၂၅၄၃)၊ (၂၅၄၄)၊ (၂၅၄၅)၊ (၂၅၄၆)၊ (၂၅၄၇)၊ (၂၅၄၈)၊ (၂၅၄၉)၊ (၂၅၅၀)၊ (၂၅၅၁)၊ (၂၅၅၂)၊ (၂၅၅၃)၊ (၂၅၅၄)၊ (၂၅၅၅)၊ (၂၅၅၆)၊ (၂၅၅၇)၊ (၂၅၅၈)၊ (၂၅၅၉)၊ (၂၅၆၀)၊ (၂၅၆၁)၊ (၂၅၆၂)၊ (၂၅၆၃)၊ (၂၅၆၄)၊ (၂၅၆၅)၊ (၂၅၆၆)၊ (၂၅၆၇)၊ (၂၅၆၈)၊ (၂၅၆၉)၊ (၂၅၇၀)၊ (၂၅၇၁)၊ (၂၅၇၂)၊ (၂၅၇၃)၊ (၂၅၇၄)၊ (၂၅၇၅)၊ (၂၅၇၆)၊ (၂၅၇၇)၊ (၂၅၇၈)၊ (၂၅၇၉)၊ (၂၅၈၀)၊ (၂၅၈၁)၊ (၂၅၈၂)၊ (၂၅၈၃)၊ (၂၅၈၄)၊ (၂၅၈၅)၊ (၂၅၈၆)၊ (၂၅၈၇)၊ (၂၅၈၈)၊ (၂၅၈၉)၊ (၂၅၉၀)၊ (၂၅၉၁)၊ (၂၅၉၂)၊ (၂၅၉၃)၊ (၂၅၉၄)၊ (၂၅၉၅)၊ (၂၅၉၆)၊ (၂၅၉၇)၊ (၂၅၉၈)၊ (၂၅၉၉)၊ (၂၆၀၀)၊ (၂၆၀၁)၊ (၂၆၀၂)၊ (၂၆၀၃)၊ (၂၆၀၄)၊ (၂၆၀၅)၊ (၂၆၀၆)၊ (၂၆၀၇)၊ (၂၆၀၈)၊ (၂၆၀၉)၊ (၂၆၁၀)၊ (၂၆၁၁)၊ (၂၆၁၂)၊ (၂၆၁၃)၊ (၂၆၁၄)၊ (၂၆၁၅)၊ (၂၆၁၆)၊ (၂၆၁၇)၊ (၂၆၁၈)၊ (၂၆၁၉)၊ (၂၆၂၀)၊ (၂၆၂၁)၊ (၂၆၂၂)၊ (၂၆၂၃)၊ (၂၆၂၄)၊ (၂၆၂၅)၊ (၂၆၂၆)၊ (၂၆၂၇)၊ (၂၆၂၈)၊ (၂၆၂၉)၊ (၂၆၃၀)၊ (၂၆၃၁)၊ (၂၆၃၂)၊ (၂၆၃၃)၊ (၂၆၃၄)၊ (၂၆၃၅)၊ (၂၆၃၆)၊ (၂၆၃၇)၊ (၂၆၃၈)၊ (၂၆၃၉)၊ (၂၆၄၀)၊ (၂၆၄၁)၊ (၂၆၄၂)၊ (၂၆၄၃)၊ (၂၆၄၄)၊ (၂၆၄၅)၊ (၂၆၄၆)၊ (၂၆၄၇)၊ (၂၆၄၈)၊ (၂၆၄၉)၊ (၂၆၅၀)၊ (၂၆၅၁)၊ (၂၆၅၂)၊ (၂၆၅၃)၊ (၂၆၅၄)၊ (၂၆၅၅)၊ (၂၆၅၆)၊ (၂၆၅၇)၊ (၂၆၅၈)၊ (၂၆၅၉)၊ (၂၆၆၀)၊ (၂၆၆၁)၊ (၂၆၆၂)၊ (၂၆၆၃)၊ (၂၆၆၄)၊ (၂၆၆၅)၊ (၂၆၆၆)၊ (၂၆၆၇)၊ (၂၆၆၈)၊ (၂၆၆၉)၊ (၂၆၇၀)၊ (၂၆၇၁)၊ (၂၆၇၂)၊ (၂၆၇၃)၊ (၂၆၇၄)၊ (၂၆၇၅)၊ (၂၆၇၆)၊ (၂၆၇၇)၊ (၂၆၇၈)၊ (၂၆၇၉)၊ (၂၆၈၀)၊ (၂၆၈၁)၊ (၂၆၈၂)၊ (၂၆၈၃)၊ (၂၆၈၄)၊ (၂၆၈၅)၊ (၂၆၈၆)၊ (၂၆၈၇)၊ (၂၆၈၈)၊ (၂၆၈၉)၊ (၂၆၉၀)၊ (၂၆၉၁)၊ (၂၆၉၂)၊ (၂၆၉၃)၊ (၂၆၉၄)၊ (၂၆၉၅)၊ (၂၆၉၆)၊ (၂၆၉၇)၊ (၂၆၉၈)၊ (၂၆၉၉)၊ (၂၇၀၀)၊ (၂၇၀၁)၊ (၂၇၀၂)၊ (၂၇၀၃)၊ (၂၇၀၄)၊ (၂၇၀၅)၊ (၂၇၀၆)၊ (၂၇၀၇)၊ (၂၇၀၈)၊ (၂၇၀၉)၊ (၂၇၁၀)၊ (၂၇၁၁)၊ (၂၇၁၂)၊ (၂၇၁၃)၊ (၂၇၁၄)၊ (၂၇၁၅)၊ (၂၇၁၆)၊ (၂၇၁၇)၊ (၂၇၁၈)၊ (၂၇၁၉)၊ (၂၇၂၀)၊ (၂၇၂၁)၊ (၂၇၂၂)၊ (၂၇၂၃)၊ (၂၇၂၄)၊ (၂၇၂၅)၊ (၂၇၂၆)၊ (၂၇၂၇)၊ (၂၇၂၈)၊ (၂၇၂၉)၊ (၂၇၃၀)၊ (၂၇၃၁)၊ (၂၇၃၂)၊ (၂၇၃၃)၊ (၂၇၃၄)၊ (၂၇၃၅)၊ (၂၇၃၆)၊ (၂၇၃၇)၊ (၂၇၃၈)၊ (၂၇၃၉)၊ (၂၇၄၀)၊ (၂၇၄၁)၊ (၂၇၄၂)၊ (၂၇၄၃)၊ (၂၇၄၄)၊ (၂၇၄၅)၊ (၂၇၄၆)၊ (၂၇၄၇)၊ (၂၇၄၈)၊ (၂၇၄၉)၊ (၂၇၅၀)၊ (၂၇၅၁)၊ (၂၇၅၂)၊ (၂၇၅၃)၊ (၂၇၅၄)၊ (၂၇၅၅)၊ (၂၇၅၆)၊ (၂၇၅၇)၊ (၂၇၅၈)၊ (၂၇၅၉)၊ (၂၇၆၀)၊ (၂၇၆၁)၊ (၂၇၆၂)၊ (၂၇၆၃)၊ (၂၇၆၄)၊ (၂၇၆၅)၊ (၂၇၆၆)၊ (၂၇၆၇)၊ (၂၇၆၈)၊ (၂၇၆၉)၊ (၂၇၇၀)၊ (၂၇၇၁)၊ (၂၇၇၂)၊ (၂၇၇၃)၊ (၂၇၇၄)၊ (၂၇၇၅)၊ (၂၇၇၆)၊ (၂၇၇၇)၊ (၂၇၇၈)၊ (၂၇၇၉)၊ (၂၇၈၀)၊ (၂၇၈၁)၊ (၂၇၈၂)၊ (၂၇၈၃)၊ (၂၇၈၄)၊ (၂၇၈၅)၊ (၂၇၈၆)၊ (၂၇၈၇)၊ (၂၇၈၈)၊ (၂၇၈၉)၊ (၂၇၉၀)၊ (၂၇၉၁)၊ (၂၇၉၂)၊ (၂၇၉၃)၊ (၂၇၉၄)၊ (၂၇၉၅)၊ (၂၇၉၆)၊ (၂၇၉၇)၊ (၂၇၉၈)၊ (၂၇၉၉)၊ (၂၈၀၀)၊ (၂၈၀၁)၊ (၂၈၀၂)၊ (၂၈၀၃)၊ (၂၈၀၄)၊ (၂၈၀၅)၊ (၂၈၀၆)၊ (၂၈၀၇)၊ (၂၈၀၈)၊ (၂၈၀၉)၊ (၂၈၁၀)၊ (၂၈၁၁)၊ (၂၈၁၂)၊ (၂၈၁၃)၊ (၂၈၁၄)၊ (၂၈၁၅)၊ (၂၈၁၆)၊ (၂၈၁၇)၊ (၂၈၁၈)၊ (၂၈၁၉)၊ (၂၈၂၀)၊ (၂၈၂၁)၊ (၂၈၂၂)၊ (၂၈၂၃)၊ (၂၈၂၄)၊ (၂၈၂၅)၊ (၂၈၂၆)၊ (၂၈၂၇)၊ (၂၈၂၈)၊ (၂၈၂၉)၊ (၂၈၃၀)၊ (၂၈၃၁)၊ (၂၈၃၂)၊ (၂၈၃၃)၊ (၂၈၃၄)၊ (၂၈၃၅)၊ (၂၈၃၆)၊ (၂၈၃၇)၊ (၂၈၃၈)၊ (၂၈၃၉)၊ (၂၈၄၀)၊ (၂၈၄၁)၊ (၂၈၄၂)၊ (၂၈၄၃)၊ (၂၈၄၄)၊ (၂၈၄၅)၊ (၂၈၄၆)၊ (၂၈၄၇)၊ (၂၈၄၈)၊ (၂၈၄၉)၊ (၂၈၅၀)၊ (၂၈၅၁)၊ (၂၈၅





